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Vuorovaikutusraportin sisältö 
Vuorovaikutusraportissa esitetään yhteenveto hoito- ja kehittämissuunnitelman valmisteluaikana saadusta palautteesta sekä vastineet palautteisiin aihepiireittäin. Vuorovaikutuksen eri vaiheiden menetelmät ja kuvaukset sekä muut tarkemmat aineistot ovat raportin liitteinä. 
Hoito- ja kehittämissuunnitelmasta kerättiin palautetta Kerro kantasi -palvelun kautta, missä suunnitelma-aineisto oli nähtävillä 16.1.–3.2.2023. Suunnitelmaa esiteltiin asukastilaisuudessa Arabianrannan kirjastolla 23.1.2023. Palautetta saatiin nähtävillä olon aikaan lisäksi sähköpos-titse.  Eniten hoito- ja kehittämissuunnitelmatyön aikana saatiin palautetta puistoon toivottavista uu-sista kalusteista ja rakenteista. Niin penkkejä, piknikpöytiä, roska-astioita kuin uutta rantalaituria ja siltaa toivottiin useissa palautteissa. Puistoon toivottiin lisäksi uutta kasvillisuutta sekä päärei-tin valaistuksen parantamista.  Toisaalta palautteissa kannettiin huolta puiston rauhallisuuden ja luonnonmukaisuuden säilymi-sestä. Puistoon ei toivota luonnonrauhaa tai eläinten elinoloja häiritseviä toimintoja. Lintujen tark-kailu ja kalastus ovat puiston käyttäjille tärkeitä virkistystapoja. Hanhia esiintyy puistossa runsain määrin ja niiden kanssa tulisi löytää parempia yhteiselon tapoja. Luonnon monimuotoisuuden turvaamista pidetään kommenteissa tärkeänä tavoitteena.  Luonnosvaiheessa pidetyssä asukastilaisuudessa sekä Kerro kantasi -palvelussa saatu palaute on esitelty vuorovaikutusraportissa. Saadun palautteen perusteella jatkosuunnittelussa tutkitta-viksi uusiksi rakenteiksi valittiin merenrantalaituri sekä kommenteissa esille noussut Kumpulan-puron silta. Suunnitelman toimintojen sijoittelua ja hoidon tapoja muokattiin vastaamaan parem-min asukkaiden toiveita. Suunnitelmassa esitettyjä muutoksia sovitettiin yhteen suuren hanhi-määrän kanssa sijoittamalla valtaosa toiminnoista laajalle toimintanurmelle, jolloin muut puiston osat jäävät hanhien ja muiden lintujen käytettäväksi. Lisättävien penkkien määrää lisättiin ja nii-den sijoittelua parannettiin. Opastusviittojen määrää ja sijoittelua parannettiin. Kehitystoimia tar-kennettiin etenkin monimuotoisuuden näkökulmasta ja hoito-ohjeissa esimerkiksi vesiuomien rantojen vesomista vähennettiin. Osa säilytettävistä nurmialueista rajataan melko pieniksi puiden katveeseen, mikä vähentää niiden houkuttavuutta hanhien näkökulmasta. Suunnitelma etenee kaupunkiympäristölautakunnan käsittelyyn ja hyväksyttäväksi. 
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1.  Hoito- ja kehittämissuunnitel-man eteneminen 
Aloitus 

• Hoito- ja kehittämissuunnitelman laatiminen käynnistettiin vuonna 2022.  
• Suunnitelman lähtötietoina hyödynnettiin aiemmasta vuorovaikutuksesta saatua pa-

lautetta, vanhoja suunnitelmia sekä luontotietoja. 

• Suunnittelun alkamisesta tiedotettiin kaupungin verkkosivuilla ja sosiaalisessa medi-
assa.  

• Hoito- ja kehittämissuunnitelmalle perustettiin oma hankesivu.  
▼ Luonnos 

• Suunnitelmaluonnokset olivat nähtävänä ja kommentoitavana Kerro kantasi -palve-

lussa aikavälillä 16.1.–3.2.2023. 

• Asukastilaisuus järjestettiin Arabianrannan kirjastossa 23.1.2023 kello 18–20. 

• Asukastilaisuudesta ja suunnitelman nähtävillä olosta tiedotettiin kaupunkiympäris-

tön toimialan tiedotteella, Artova ry:n kotisivuilla sekä sosiaalisessa mediassa. 
▼ Suunnitelma 

• Vuorovaikutuksen kautta saadun palautteen perusteella hoito- ja kehittämissuunni-

telmaa päivitettiin. 

• Viimeistelty hoito- ja kehittämissuunnitelma esitellään kaupunkiympäristölautakun-

nalle arviolta syksyllä 2023.  

▼ Hyväksyminen 
• Kaupunkiympäristölautakunta käsittelee ja hyväksyy hoito- ja kehittämissuunnitel-

man ohjeellisena noudatettavaksi. 

• Hoito- ja kehittämissuunnitelman valmistelun aikana saatuihin palautteisiin vasta-

taan vuorovaikutusraportissa, joka on hoito- ja kehittämissuunnitelman liitteenä. 

▼ Seuraavat vaiheet 
• Hoito- ja kehittämissuunnitelman valmistuttua hankkeet ja luonnon- ja maiseman-

hoidon suunnittelu etenevät toteutustason suunnitteluun. 

• Suunnitelmaa toteutetaan käytettävissä olevien määrärahojen puitteissa. 
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2.  Aloitus 
2.1 Työtä edeltänyt vuorovaikutus 
Arabian ja Toukolan rantapuistojen lähtötietoina on hyödynnetty työtä edeltäneessä vuorovaiku-tuksessa kerättyä aineistoa, kuten asukasyhdistyksen julkilausumaa (2013), pormestarin asu-kastillan palautetta (2021), OmaStadi-karttakyselyä (2022) ja OmaStadi-hanke-ehdotuksia (kau-det 2018–2019 sekä 2020–2021). Edellä mainituissa aineistoissa on esitetty puistoon toivottuja parannusehdotuksia. Tekstimuotoiset aineistot työtä edeltäneestä vuorovaikutuksesta on esitetty tämän raportin liitteinä (liitteet 5 ja 6). 

2.2 Yhteenveto tuloksista 
Artova ry:n julkilausumassa (2013) rantapuiston toivottiin muotoutuvan eläväiseksi puistoalu-eeksi, joka palvelee monen ikäisiä ja puistoa eri tavoin käyttäviä asukkaita ja vierailijoita. Ranta-puistoa toivottiin kehitettävän ympärivuotisesti luonnonläheisenä, esteettisesti miellyttävänä ja yhteisöllisyyteen kannustavana alueena. Konkreettisina toimina esitetään laituria ja kahvilaa; amfiteatteria; avointa, rakentamatonta tilaa; tekonurmea (toteutunut OmaStadi 2018–2019 -hankkeena); valaistusta; talvikunnossapitoa kevyen liikenteen väylille; frisbeegolfia; hanhien hait-tojen torjumista; ympäristötaideteosta; piknikpöytäryhmiä sekä muita ehdotuksia, kuten ulkoil-mashakkia, graffitiseinää ja harrastusmahdollisuuksia.  Usealla kaudella tehdyt osallistuvan budjetoinnin OmaStadi-hanke-ehdotukset ovat vastanneet pitkälti asukasyhdistyksen julkilausumassa toivottuja asioita. Niiden lisäksi kaudella 2020–2021 ehdotettiin uimapaikkaa, minigolfkenttää, nurmien muuttamista niityiksi, ulkokuntolaitteita ja ome-napuita. Äänestykseen päätyivät huvilaituri ja reittien turvallisuusparannukset. Edellisellä OmaS-tadi 2018–2019 -kaudella ehdotettiin myös kuntovälineitä, elinkaaripuistoa, alueen kalastusolo-jen parantamista, grillipaikkaa, laituria ja veneenlaskupaikkaa.  Koko Helsingin laajuisessa 100 000 puuta OmaStadi 2022-hankkeessa kysyttiin asukkailta uu-sille puuistutuksille sopivia paikkoja. Karttakyselyssä Arabianrantaan on ehdotettu puita istutetta-vaksi tasaisesti koko rantapuiston alueelle, hieman enemmän Kaj Franckin kadun eteläpuolelle kuin puiston pohjoisosiin. Puulajien ehdotuksissa korostuvat pajut ja salavat, vaahterat, lehtikuu-set ja männyt. Lehtipuita ja havupuita toivotaan suurin piirtein saman verran.    
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3.  Luonnos 
3.1 Luonnosvaiheen vuorovaikutus 
Hoito- ja kehittämissuunnitelman luonnosvaiheessa järjestettiin kaikille kaupunkilaisille avoin asukastilaisuus sekä verkkokommentointimahdollisuus Kerro kantasi -verkkopalvelussa.  
Asukastilaisuuteen osallistui yhteensä noin 100 kaupunkilaista. Asukastilaisuudessa esiteltiin hoito- ja kehittämissuunnitelman lisäksi alueen asemakaavoitushankkeita ja Stadiluotsin toimin-taa. Palautetta hoito- ja kehittämissuunnitelman luonnoksesta saatiin suullisesti asukastilaisuu-dessa (14 kpl) sekä sähköpostin kautta (2 kpl). Kerro kantasi -palvelussa luonnosaineistoon jä-tettiin yhtensä yhteensä 317 kommenttia, joista tykättiin yhteensä 291 kertaa. 
Vuorovaikutustilaisuudessa ja verkkokommentoinnissa kaupunkilaisilla oli mahdollisuus antaa palautetta hoito- ja kehittämissuunnitelman lähtökohdista ja suunnitelmaluonnosten sisällöstä. Tilaisuuden ja verkossa saadun palautteen pohjalta luonnoksen sisältöä tarkennettiin ja muokat-tiin mahdollisuuksien mukaan. Suunnitelmaan palautteen pohjalta tehdyt muutokset on kuvattu kappaleessa 3.3. 

3.2 Yhteenveto luonnosvaiheessa saadusta palautteesta 
3.2.1 Asukastilaisuus 
Asukastilaisuudessa keskusteltiin Arabian ja Toukolan rantapuistojen kehittämisestä. Lisäksi esi-teltiin alueen ajankohtaisia kaavoitushankkeita ja Stadiluotsien toimintaa. Tilaisuus oli osallistuja-määrältään suosittu (n. 100 hlö). Kysymyksiä ja kommentteja puistosta saatiin runsaasti. Asu-kastilaisuudessa osaan kysymyksistä vastasi puiston alkuperäisten suunnitelmien laatija Gretel Hemgård. 
Asukastilaisuudessa hoito- ja kehittämissuunnitelmasta saadut palautteet painottuivat uusiin ka-lusteisiin, rakenteisiin sekä merenrannan ja reittien käyttöön. Lisäksi tehtiin huomioita alueen hoidon tavoista. 

3.2.2 Verkkokommentointi 
Verkkokommentoinnissa palautetta saatiin erityisesti alueelle tarvittavista kalusteista, uusista toi-minnoista, toivottavasta kasvillisuudesta, hoidon tavoista, puiston reiteistä sekä hanhista. Kaikki-aan puiston kehittämistä pidettiin pääosin toivottavana, kunhan luonnonläheisyys ja luontoarvot otetaan toimenpiteissä huomioon. 
Luonnosvaiheen Kerro kantasi -kyselyä ja siihen jätettyjä kommentteja voi tarkastella tarkemmin Kerro kantasi -palvelussa osoitteessa https://kerrokan-tasi.hel.fi/HXfbpi7C18dHQ5JFALsn8MdS8EydiGjw/?pre-

https://kerrokantasi.hel.fi/HXfbpi7C18dHQ5JFALsn8MdS8EydiGjw/?preview=px9mxO1zsp_45zedGi2Vbs5QEr8SoiX6wj6Fgk32Jgo
https://kerrokantasi.hel.fi/HXfbpi7C18dHQ5JFALsn8MdS8EydiGjw/?preview=px9mxO1zsp_45zedGi2Vbs5QEr8SoiX6wj6Fgk32Jgo
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view=px9mxO1zsp_45zedGi2Vbs5QEr8SoiX6wj6Fgk32Jgo. Kerro kantasi -kysely koostui kuu-desta alaosiosta, jotka käsittelivät rantapuiston nykytilaa, pohjarakentamistoimenpiteitä, uusia toimintoja, mahdollisia tulevaisuuden muutosalueita, reittejä sekä maisemanhoidon muutoksia. Aineisto esitettiin kyselyssä kartta-aineiston, valokuvien ja tekstin avulla.  

3.2.3 Muu palaute 
Sähköpostitse saapuneet palautteet koskivat pohjoisen puistoalueen kehittämistä, puistoalueen avoimuuteen ja merenrantaan liittyviä ominaispiirteitä sekä toimintoja, kuten laiturin perusta-mista. Puiston pohjoispäässä sijaitsevan Vanhankaupunginlahden tervaleppälehdon hoitoa sekä pohjoisen oleskelupaikan edustan ruovikon karsimista ehdotettiin. 
  

https://kerrokantasi.hel.fi/HXfbpi7C18dHQ5JFALsn8MdS8EydiGjw/?preview=px9mxO1zsp_45zedGi2Vbs5QEr8SoiX6wj6Fgk32Jgo
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3.3 Vastineet luonnosvaiheessa saatuun palautteeseen aihepiireit-täin 
Yleisiä kommentteja 
Puiston parannusta kannatetaan, mutta osassa kommenteista puistoa pidetään hyvin toimivana nykyisellään eikä muutoksille nähdä tarvetta. Puiston eteläosaa pidetään nykyisin ankeana ja ilmettä hoitamattomana. Suunnitelman toimenpiteet nähdään vaatimattomina tai niiden katso-taan keskittyvän liikaa puiston eteläosaan. Toisaalta eteläosan katsotaan jääneen tähän men-nessä vaille kehitystä. Puiston kerrotaan sopivan hyvin Vanhankaupunginlahden kokonaisuu-teen.  
Onnistumisena pidetään sitä, ettei puistoon ole rakennettu tai sitä ole valaistu liikaa. Taloyhtiöi-den yksityisaluekylttejä toivotaan poistettavaksi. Puiston kunnostamisen toivotaan olevan no-peaa ja puiston poissa käytöstä korkeintaan yhden kesän. 
Vastine 
Suunnitelmassa esitetyt puiston kehittämistoimet on pidetty maltillisina nykyisen ilmeen hienova-raiseksi kohentamiseksi. Valtaosassa palautteita puiston toivotaan säilyvän luonnonläheisenä eikä suuria muutoksia pääosin haluta.  
Hoito- ja kehittämissuunnitelman toimenpide-ehdotuksia on pyritty kohdistamaan tasapuolisesti koko puiston alueelle. Jotkin toiminnot, kuten grillipaikka, voivat aiheuttaa haju-, savu- tai ääni-häiriötä, minkä vuoksi sellaiset toiminnot on sijoitettu mahdollisimman etäälle asutuksesta puis-ton eteläosiin. Frisbeegolfin kaltaiset tilaa vaativat toiminnot on myös sijoitettu keskiosien avoi-mille alueille. Penkkejä ja pöytäpenkkiryhmiä sijoitetaan tasaisesti koko puiston alueelle ja saa-dun palautteen perusteella niiden määrää on edelleen lisätty. Oleskelupaikkojen sijoittelua on kohdistettu palautteen johdosta enemmän suojaisiin kohtiin. Hoitotoimet kohdistuvat koko puis-ton alueelle. 
Kunnostamisessa pyritään ajallisesti ja resurssien kannalta tehokkaaseen rakentamistapaan, mutta kunnostusaikataulu täsmentyy vasta jatkosuunnittelussa. Yksityisaluekyltit ovat taloyhtiöi-den alueella, eikä niitä voida kaupungin toimesta määrätä poistettavaksi. 
Puistoalueen hoito 
Suunnitelmaa pidetään useimmissa kommenteissa hyvänä. Kiitosta saavat etenkin monimuotoi-suuden lisääminen, niittyjen lisääminen ja ruovikon siistiminen. Luonnon monimuotoisuuden li-säämisen tulisi erään kommentin mukaan olla suunnitelman päätavoite. Suunnitelman toivotaan huomioivan paremmin monimuotoisuuden turvaamisen toimintaohjelman. Runsaaseen laji- ja yksilömäärään tähtäävää hoitoa toivotaan. Raivaamisen ja vesakonpoiston pelätään tekevän maisemasta liian avoimen, esimerkiksi tiheikköjen kerrotaan sopivan joillekin lintulajeille.  
Hoidon osalta mielipiteet vaihtelevat paljon. Puiston ja sen hoidon toivotaan olevan luonnonmu-kaista ja toisissa kommenteissa puiston hoitoa toivotaan minimoitavan. Toisaalta puiston kerro-taan vaikuttavan välillä hoitamattomalta.  
Pohjoisen puistoalueen oleskelupaikan ruovikon läpi aukeavan näkymän avaamista pidetään toi-vottavana. Ruovikkoa toivotaan yhdessä kommentissa poistettavan myös oleskelualueen takaa. 
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Eräässä kommentissa ruovikon poistoa vastustetaan sen tarjoaman tuulensuojan vuoksi. Ranta-puiston pohjoispään ranta-aluetta sekä lehtoa Kaanaankujan linjan eteläpuolella toivotaan siistit-täväksi ja avattavaksi. Osa kommentoijista vastustaa lehdon avaamista ja puolustaa sen jättä-mistä nykyiselleen mahdollisimman luonnontilaan. 
Niittyjen pinta-alaa toivotaan lisättäväksi. Puistosta toivotaan tulevaisuudessa löytyvän erilaisia avoimia niittyjä, kivikoita, ruderaatteja, kosteita painanteita, lahopuuta, paljasta hiekkamaata, puita, pajuja ja luonnonvaraista rantakasvillisuutta. Puistossa toivotaan käytettävän lajirikkautta sekä pölyttäjien ja lintujen määrää lisääviä hoitotapoja. Niityiltä epäillään kadonneen kasvilajeja. Toisaalta osa kommentoijista pitää niittyjen hoitoa onnistuneena. Niittykasvillisuutta toivotaan jä-tettäväksi talveksi leikkaamatta ja leikattavan vasta keväällä, jotta linnut saavat talventörröttäjistä ruokaa. Rantaviivan luonnonmukaista kasvillisuutta pidetään hienona ominaisuutena puistossa, jota ei toivota vähennettävän rantaviivan maanmuokkauksilla. Viimekesäisten laajempien niitty-jen vuoksi hanhien kerrotaan viihtyneen kävelyteillä. Niityille ehdotetaan tuotavaksi kausittain lai-duntavia eläimiä. 
Nurmen on havaittu olevan usein kuivunut ja sen alaa toivotaan vähennettävän. Toisaalta säily-viä nurmia toivotaan hoidettavan paremmin ja nurmea pidettävän lyhyempänä. Nurmien leikkuun toivotaan perustuvan säähavaintoihin, jolloin esimerkiksi kuivina aikoina nurmia ei leikattaisi. Pui-den alustoja toivotaan leikattavan useammin. 
Puistossa on havaittu paljon lupiinia etenkin eteläosan niityillä. Niityillä kerrotaan kasvavan aller-gisoivaa pujoa. 
Vastine 
Puistoalueen hoitoon esitetään muutoksia, jotka tähtäävät sekä monimuotoisuuden että virkistys-arvon kohentamiseen. Ehdotetut hoitotoimien muutokset tukevat suunnitelman yleisiä tavoitteita, sillä palautteissakin toivotut monilajiset niityt ja uusi kasvillisuus lisäävät alueen biodiversiteettiä ja tarjoavat elinympäristöjä useammille eliölajeille kuin nurmikko. Puiston keskiosien laajoille kui-ville niityille tutkitaan jatkosuunnittelussa paahdeympäristöjen perustamista, mikä tarjoaisi lisään-tymis- ja elinpaikkoja muun muassa perhosille, mehiläisille ja muille selkärangattomille. Laho-puun lisäämistä tutkitaan. 
Ojauomien ja lammenrantojen kasvillisuuden raivaamisella pyritään ehkäisemään yksipuolisen, tiheän kasvuston syntymistä, mikä on usean lajin hyvinvoinnin kannalta järkevää. Tiheissä ve-sakoissa viihtyy harvempi laji kuin reuna-alueiltaan vaihtelevissa, monilajisissa ympäristöissä. Raivaukset kohdistuvat pienille aloille puistossa eikä tiheikköalueita poisteta kokonaan. Esimer-kiksi pajuja säilytetään niiden pölyttäjille arvokkaan kevätkukinnan vuoksi. Kommenttien perus-teella vesottavia lammenrantoja on vähennetty. Pohjoisen ruovikkoalueen eteläosista avataan näkymä merelle, mutta oleskelupaikan pohjoispuolella ruovikko säilytetään nykytilassaan. Ruo-vikko tarjoaa vaihtelua puiston muutoin avoimelle rantavyöhykkeelle sekä antaa suojaa ja pesi-mäpaikkoja esimerkiksi linnuille. 
Niittyjen kehittymisen edellytyksenä on puiston maaperän tutkiminen jatkosuunnittelun yhtey-dessä. Nykyisin niityt kasvavat selvitysten mukaan heikosti ja ne ovat epätavallisen vähälajisia. Kukkivien niittyjen saavuttaminen vaatisi merkittäviä panostuksia maaperäolosuhteiden paranta-miseen. Muutamille alueille ehdotetaan hoito- ja kehittämissuunnitelmassa perustettavaksi uusia niittyjä, joiden maaperä vaihdetaan uuteen niityn kasvualustaan.  
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Maaperän parannustoimien jälkeen hoitoa ehdotetaan sopeutettavaksi tavoiteltaviin niittytyyppei-hin. Osalla niityistä voidaan esimerkiksi siirtyä vuorovuosittaisiin niittoihin, jolloin kasvillisuus säi-lyy joillain alueilla myös talven ylitse. Nurmien ja niittyjen hoito perustuu jo nykyisellään sääolo-suhteisiin, jolloin esimerkiksi syysniitot voivat alueittain jäädä tekemättä poikkeuksellisen mär-känä syksynä. Hanhien laidunnus kuitenkin kuivattaa nurmia, sillä kosteus ei sitoudu paljastu-neeseen maaperään ja lyhyeksi syötyyn kasvillisuuteen.  
Vieraskasvilajeja ja niityillä liiaksi leviäviä kasveja voidaan poistaa täsmäniitoin. Vieraslajit kartoi-tetaan jatkosuunnittelun aikana koko puiston alueelta ja tarvittavat toimenpiteet määritetään in-ventoinnin perusteella. 
Alueen pohjoisosissa sijaitseva asemakaavassa suojeltu kostea lehto kuuluu uhanalaisiin tai sil-mälläpidettäviin luontotyyppeihin (luokka II), jolla maiseman- tai luonnonhoidolliset toimenpiteet ovat sallittuja. Vanhankaupungin, Kumpulan ja Toukolan alueiden luonnonhoidon suunnitelma 2018-2026 ei osoita metsään toimenpiteitä. Hoito- ja kehittämissuunnitelmassa noudatetaan luonnonhoidon linjausta. 
Rantaviivaan ei hoito- ja kehittämissuunnitelmassa osoiteta maanmuokkausta Kumpulanpuron suulla sijaitsevaa aaltojen kuluttamaa rantajaksoa ja aurinkolaiturin kiinnittämispaikkaa lukuun ottamatta. Eläinten laiduntaminen rantapuistossa ei ole mahdollista niiden vaatimien rakenteiden ja suojien vuoksi. Kokonsa puolesta alueelle sopisivat lampaat, jotka kuitenkin laiduntavat juuri ruohovartisia, niittyjen arvokkaita kasvilajeja. 
Istutettava kasvillisuus 
Puistoon toivotaan lisää puita, pensaita ja kukkia. Puita toivotaan lisättäväksi varjopaikkojen ja suojan vuoksi. Puiden myötä lisääntyvän käytön arvellaan hillitsevän myös hanhien levittäyty-mistä. Puistosta kerrotaan palautteissa puuttuvan havupuut. Myös kukkivia puita, kuten kirsikka-puita toivotaan istutettavan. Erikseen puita toivotaan leikkipuiston läheisyyteen. Puita toivotaan istutettavaksi siten, etteivät ne peitä asuntojen merinäkymiä. Puiden sijoittelun toivotaan olevan luonnonmukaista. Maanläjitysalueen edustalle toivotaan puita näkösuojaksi. 
Tyrnipensaista pidetään. Pöytäpenkkiryhmien lähelle toivotaan marjapensasaitauksia esimer-kiksi viherherukasta tuulensuojaksi ja syötäväksi. Puistoon ehdotetaan hyötykasvialuetta, jolla kasvaisi marjapensaita ja hedelmäpuita. Puistoon toivotaan Suomessa luontaisesti esiintyviä ranta- ja niittylajeja. 
Vastine 
Hoito- ja kehittämissuunnitelmaan on merkitty alueet, joilla uuden istutettavan kasvillisuuden mahdollisuuksia tutkitaan jatkosuunnittelussa. Uusien istutusten paikat vaativat lisäselvityksiä etenkin maaperäolosuhteiden osalta. Varjon tarve puistossa on kommenttien perusteella tunnis-tettu.  
Niittylajisto valitaan ensisijaisesti suomalaisista kasvilajeista. Kasvilajien valinnassa pyritään kuk-kiviin ja marjoviin lajeihin. Laajempia hyötykasvialueita ei osoiteta puistoon tuhoeläinten lisäänty-misriskin vuoksi. Marjapensaiden ja yksittäisten hedelmäpuiden istuttaminen on mahdollista. Yh-tenäisillä kasvillisuusvyöhykkeillä saattaa olla hanhien liikkumista hillitseviä vaikutuksia.  
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Kyläsaaren maanläjitysalue tulee poistumaan alueelta 2030-luvulla. Hermanninrannan puoleis-ten alueiden istutukset suunnitellaan kokonaisuutena Hermanninrannan puistoalueen suunnitel-man yhteydessä. 
Kalusteet 
Puistoon toivotaan uusia kalusteita, kuten penkkejä, esteettömiä pöytä-penkkiryhmiä, suuria roska-astioita ja tuhkakuppeja. Penkkejä toivotaan korttelien läheiselle reitille sekä rantareitille. Osan penkeistä toivotaan olevan muista erikseen rauhallisissa paikoissa. Penkkien sijoittamista lähelle nykyistä maanläjitysaluetta pidetään kommenteissa huonona ajatuksena.  
Nykyisiä roska-astioita ja koirankakkapussitelineitä toivotaan siirrettäväksi pois pääpyöräreitin/la-tujen varrelta. Roskisten tyhjentämistä toivotaan tehostettavan. 
Kasvillisuustutkimuksen infotaulua pidetään hyvänä ajatuksena ja lisäksi toivotaan infotaulua alueen luonnosta, kuten hanhista. Puiston pohjoisosassa sijaitsevan nykyisen infotaulun kerro-taan olevan huonosti käytettävissä sen eteen lammikoituvan veden vuoksi. Taulu ehdotetaan muutettavan kaksipuoleiseksi. 
Grillipaikalle hyvänä paikkana pidetään luonnoksessa ehdotetuista vaihtoehtoa 2a (9 kpl) ja 2b (6 kpl). Myös pohjoista oleskelupaikkaa ehdotetaan grillin paikaksi. Osassa kommenteista toivot-tiin, ettei grillipaikkaa perusteta sijainnille 2b. Toisaalta paikan 2b kerrotaan palvelevan parem-min koko aluetta. Paikkaa 2a pidetään huonona maansiirtoalueen läheisyyden vuoksi. Grillipai-kan toivotaan sijaitsevan etäällä asuinrakennuksista ja kulkuväylistä sekä uusista niityistä palo-turvallisuuden vuoksi. Grillipaikan yhteyteen toivotaan useampia esteettömiä pöytiä, kierrätyspis-tettä ja keittokatosta. Osassa kommenteista ei toivota grillipaikkaa puistoon ollenkaan melun, roskien, ilkivallan ja rauhattomuuden lisääntymisen vuoksi. Grilliä pidetään paloturvallisuusris-kinä. Grillipaikan epäillään tarvitsevan myös wc-tilat läheisyyteensä. 
Valosaastetta toivotaan vähennettävän. Joissain kommenteissa nykyistä vähäistä valaistusta pi-detään onnistuneena. Pyöräilyn reitti toivotaan valaistavan tasaisesti, mutta rannan säilyvän va-laisemattomana. Etenkin puron ylittävän reitin risteystä pidetään huonosti valaistuna. 
Vastine 
Suunnitelmassa rantapuistoon lisätään penkkejä, pöytäpenkkiryhmiä ja roska-astioita. Penkkejä sijoitetaan vaihteleville paikoille kulkureittien varsille läpi koko puistoalueen. Niiden määrää on kommenttien perusteella lisätty. Nykyisiä roska-astioita ja koirankakkapussitelineitä siirretään pois pääpyöräreitin varrelta, minkä lisäksi puistoon lisätään toiveiden mukaan muutamia uusia roska-astioita ja polkupyöräroska-astia. Uusia suurempia syväkeräysastioita ei esitetä, sillä ne ovat maisemassa usein hallitsevia. 
Staran toiminnot Kyläsaaresta tulevat siirtymään pois alueelta, kun Hermanninrantaa aletaan ra-kentaa. Penkkien paikat määritetään Hermanninrantaa lähimmille alueille vasta Hermanninran-nan puistosuunnitelman tarkennuttua. 
Puistoon lisätään suunnitelmassa ehdotettu kasvillisuustutkimuksesta kertova infotaulu sekä puiston historiasta kertova infotaulu. Taulut ovat hyvin alttiita ilkivallalle, minkä vuoksi niitä lisä-tään maltillisesti. 
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Grillipaikan sijainti on suunnitelmassa merkitty paikan 2a tienoille, mutta meren tulvimisen ja maaperäolosuhteiden vuoksi sitä on siirretty kauemmas rannasta. Grillipaikalle sijoitetaan pöytä-penkkejä ja paloturvallisia roska-astioita. Pöytäpenkit kirjataan kommenttien mukaisesti esteettö-miksi pöytäpenkeiksi. Laajaa kierrätyspistettä ei ole mahdollista tässä puistossa toteuttaa maa-peräolosuhteiltaan haastavassa paikassa kestävästi. Katosta puistoon ei haluta perustaa, jotta ympäristö säilyy avoimena. 
Puiston valaistus säilytetään nykyiseen tapaan hillittynä. Kommenttien mukaisesti pyöräilyn pää-reitin valaistusta säädetään valaisemaan myös nykyisin pimeää risteysaluetta. Muutoin puisto-käytäviä ei valaista. Korttelialueen reunalla olevat pollarivalaisimet säilyvät. 
Vedet, laituri ja vesiurheilu 
Puistoon toivotaan esteetöntä laituria. Suunnitelmassa esitetyistä vaihtoehdoista ensisijaisesti toivottu on merenrantalaituri (19 kommenttia) ja lammenrantalaituri (3 kommenttia). Laiturille eh-dotettiin myös paikkaa Kumpulanpuron suulta (2 kommenttia) ja puiston keskiosasta (5 kom-menttia), missä sen yhteyteen sopisi kommentin mukaan aktiviteetteja tarjoavaa toimintaa, kuten urheiluvälineiden vuokrausta. Laiturin toivotaan sijaitsevan mahdollisimman etäällä asuinraken-nuksista. Lammenrantalaituria pidetään vähemmän häiriötä aiheuttavana ja sopivana muun mu-assa opetuskäyttöön, mutta näkymien siellä kerrotaan olevan huonot ja kuivuvan uoman haise-van. Lammen linnuille aiheutuvan häiriön vuoksi laituria ei toivota lammenrantaan. Merenran-nassa ponttoonilaituria pidetään hyvänä ratkaisuna muun muassa melojien käyttöön. Osassa kommenteissa laituria ei toivota lainkaan: perusteluina kerrotaan luonnonrauhan säilyminen. Mi-käli laituri tulee, se toivotaan suunniteltavan lintuja ja muuta luontoa vaarantamatta. Laiturin us-kotaan kannustavan uimiseen kiellosta huolimatta. 
Merenrantaan toivotaan luiskaa soutuveneen laskemiseksi mereen sekä pienveneen kiinnitty-mispaikkaa. Myös lyhytaikaiseen vierailuun tarkoitettua moottorivenelaituria toivotaan.  
Kumpulanpuron ylittävä siltaa toivotaan rakennettavaksi. Puron rantaan toivotaan tarpeiden teon kieltävää kylttiä. 
Puistoon toivotaan uimarantaa ja talviuintipaikkaa sekä saunaa. Laajemman uimapaikalle vaihto-ehtona ehdotetaan kahlailupaikkaa.  
Merenrantoja ja lampea toivotaan parannettavan kalastuksen vuoksi. Onkilaitureita toivotaan alueelle. 
Vastine 
Hoito- ja kehittämissuunnitelmassa esitetään kommenttien perusteella merenrantaan perustetta-vaa aurinkolaituria, joka on tarkoitettu ainoastaan oleskeluun. Laiturin yhteyteen tutkitaan jatko-suunnittelussa kanootinlaskupaikkaa.  
Veneenlaskuluiskaa ei merenrannalle ehdotusten vastaisesti esitetä perustettavaksi, sillä luiska olisi väistämättä pitkän veneenkantomatkan päässä valtaosasta alueen asuinrakennuksista. Ve-neiden kiinnittymiseen soveltuvaa laituria ei esitetä merenpohjan mataluuden ja saastuneisuu-den vuoksi, sillä veneiden turvallinen liikkuminen vaatisi rannan läheisyyden ruoppaamista. Por-naistenniemen puolella on kaavassa merkintä vesiurheilun rantautumispaikasta. 
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Kommenttien johdosta Kumpulanpuron ylittävää siltaa ehdotetaan suunnitelmassa rakennetta-vaksi. Sillan perustamis- ja rakennustapaa tutkitaan jatkosuunnittelussa. 
Puistoon ei esitetä uimapaikkaa saastuneen ja matalan merenpohjan vuoksi. Alueelle on histori-assa haudattu jätteitä ja uimapaikan perustaminen vaatisi laajoja siivous- ja maatöitä. Kumpulan-puron hulevesiselvityksessä esitettyä lammen pohjoisrannan mataloittamista tutkitaan tulevai-suudessa, jolloin lampi saattaisi soveltua kahlaamiseen. Lammen rannan ja uoman muutostöitä tutkitaan jatkosuunnittelussa. 
Alueen kalastusoloihin ei esitetä muutoksia suunnitelmassa, kalastus on jokamiehenoikeudella sallittua. 
Toiminnot 
Puistoon toivotaan ympärivuotista kahvilaa. Suunnitelmassa lähirakennusten kivijalkaan ehdotet-tua kahvilaa pidetään hyvänä ajatuksena. Leikkipuiston yhteyteen toivotaan lisää tekemistä kou-lulaisille. 
Frisbeegolfia toivotaan siirrettäväksi väljempään paikkaan. Korien ympärille ehdotetaan esimer-kiksi soraraidalla merkittävän eri etäisyydet. Ehdotetun paikan 1. koetaan sijoittuvan liian lähelle kävelyreittejä. Frisbeegolfin epäillään häiritsevän pesiviä lintuja. 
Puistossa toivotaan säilyvän tarpeeksi laajaa, puista vapaata tilaa varjoliitosiiven käsittelyä var-ten. Aluetta käyttävät myös laskuvarjohyppääjät. Puistoon toivotaan ulkokuntosalia vanhan ol-lessa hyvin suosittu. Padelkenttiä toivotaan ja ei toivota ranta-alueelle. Puistoon ehdotetaan jou-siammuntarataa ja useassa kommentissa koira-aitausta. 
Vastine 
Suunnitelmassa ei esitetä erillisen kahvilarakennuksen rakentamista puistoon. Nykyisen asema-kaavan mahdollistama rakennus laituripaikan yhteyteen vaatisi merkittävästi puiston ulkomuotoa muuttavia töitä puistossa muun muassa kunnallistekniikan ja huoltoajon mahdollistamisen muo-dossa. Kaavaan kirjattu rakentamisala ei riitä kattamaan muutostöiden kuluja eikä asemakaava-muutokseen ryhdytä luonnonmukaisen, puistomaisen ympäristön säilyttämiseksi. 
Frisbeekorit siirretään hoito- ja kehittämissuunnitelmassa liikuntapuiston läheiselle laajalle nurmi-alueelle. Nurmella on riittävästi tilaa ja korien etäisyys puistokäytäviin saadaan suosituksia pi-demmäksi. Frisbeegolfin myötä lisääntyvän toimintanurmen käytön ansiosta tämä osa nurmialu-eesta pysyy todennäköisesti hanhista vapaana: samalla niille säilyy runsaasti liikkumatilaa lähei-sillä laajoilla niityillä. Frisbeekorien ympärille kirjataan suunnitelmassa merkittäväksi heittoetäi-syydet kommentin mukaisesti. 
Kommenteissa esiin nousseiden varjoliitosiiven ja laskuvarjohypyn vaatiman laajan avoimen tilan tarve puistossa on tunnistettu. Alueen jatkosuunnittelussa kasvillisuutta kehitetään, mutta osa alueesta pyritään säilyttämään avoimena. Ulkokuntosali sijaitsee suunnittelualueen ulkopuolella kulttuurin ja vapaa-ajan toimialan alueella, joka vastaa sen kehittämisestä. Padelkenttiä tai jou-siammuntarataa ei ehdoteta perustettavaksi. Maaperäolosuhteiden vuoksi myöskään koirapuis-tojen perustamista ei tässä suunnitelmassa esitetä. Suunnittelualueen eteläpuolella sijaitsevan Hermanninrannan puistoalueen asemakaavassa koirapuistolle on aluevaraus. 
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Reitit ja liikkuminen 
Rantareittiä toivotaan rauhoitettavaksi kävellen liikkuville. Pyöräily- ja kävelyreittejä toivotaan sel-keytettävän. Suuri osa kommentoijista pitää yhden pääreitin osoittamista pyöräilylle hyvänä. Osa toivoo, että pyöräily on sallittua kaikilla muilla paitsi rantareitillä. Punaisella kivituhkalla päällyste-tyn pyöräilyn pääreitin kerrotaan erottuvan huonosti. Pyöräreitille toivotaan mutkia ja hidasteita. Pyöräreittien viitoitusta pidetään hyvänä ja niihin toivotaan etäisyysmerkintöjä. Pornaistenniemen sillan suuntaan toivotaan opastusta myös rantapuiston suunnasta. Pyöräilyn ja kävelyn reittejä toivotaan merkittäväksi liikennemerkein. Risteysalueiden väistämisvelvollisuuksien osoittami-seen kiinnitettiin huomiota. Joidenkin kommentoijien mukaan pyöräliikenteessä ei ole ongelmia rantapuistossa. Pyöräilyäkin muistutetaan olevan eritahtista. Rantareittien materiaalina toivotaan säilyvän kivituhkan, toisaalta osassa kommenteista toivotaan reitin asfaltoimista. Puron ylittävän sillan rakentamisen uskotaan jakavan liikkujia tasaisemmin puiston itä- ja länsireunan reiteille. Puiden oksien kerrotaan osuvan silmiin pimeällä. 
Reiteillä liikkumista toivotaan tehtävän turvallisemmaksi talviaikaan. Rantareitin auraamista toi-votaan, jolloin kävely laduilla vähenisi. Eräs kommentoija ehdottaa korttelien reunustan reittiä au-rattavaksi talvisin kävelijöille ja pyöräilijöille, jolloin latu jäisi hiihtäjien käyttöön. Talviaikaiseen opastamiseen toivotaan myös kiinnitettävän huomiota. Risteysalueiden turvallisuutta toivotaan parannettavan näkyvyyttä estävää kasvillisuutta leikkaamalla tai karsimalla.  
Yhteyden selkeyttämistä Intiankadulta Kokkosaarenkadun kautta puistoon toivotaan selkeytettä-vän. Pyöräreitin merkintää toivotaan kehittämissuunnitelmassa Kyläsaarenkujalta pohjoiseen, rantapuistoon päin. 
Kortteleita lähimmän reitin kerrotaan kallistavan kohti rantaa. Sitä toivotaan kunnostettavan ta-saiseksi liikkumisen helpottamiseksi. Kunnossapidosta johtuen reitin kerrotaan olevan vaihtele-vasti pölisevä tai kurainen. Muistutetaan kyseisen reitin olevan pelastusreitti. 
Vastine 
Puistokäytävät ovat lain mukaan kaikkien kevyen liikenteen muotojen käytettävissä. Nopeam-man pyöräilyn turvallisuuden ja sujuvuuden vuoksi pääpyöräreitin opastusta ja linjauksia pyritään suunnitelman toimenpiteenä selkeyttämään, jotta muut käytävät soveltuisivat paremmin rauhalli-semmalle liikkumiselle. Pääreitille ei ehdoteta mutkittelua, jotta pyöräily pysyy sujuvana ja no-peana vaihtoehtona esimerkiksi autoilulle. Kaikkien käytävien pintamateriaalina säilytetään kivi-tuhka, joka on ilmeeltään luonnonmukaiseen rantapuistoon parhaiten sopiva. 
Nykyisin talvikunnossapidon piirissä ovat Kaj Franckin kadun alueen puistokäytävät, kortteleita reunustava käytävä Berliininkadulle saakka ja puiston eteläreunaa kulkeva käytävä, joka kaartaa liikuntapuistolle. Lumisina talvina rannan suuntaisesti kulkee hiihtolatu. Pelastusreitin osalta talvi-kunnossapito on kiinteistöjen vastuulla. 
Kommenttien seurauksena risteysalueiden turvallisuutta on tarkasteltu ja osassa pensaita ehdo-tetaan leikattavaksi näkyvyyden parantamiseksi. 
Puiston pohjoisosassa kortteleita reunustavan käytävän reuna on painunut maanalaisen salpa-seinärakenteen painumisen myötä. Hoito- ja kehittämissuunnitelman toimenpiteenä tehtävän sal-paseinän kevennyksen rakentamisen yhteydessä käytävän liiallista sivuttaiskaltevuutta voidaan vähentää. Pelastuspaikkojen kunnossapito on kiinteistöjen vastuulla. 
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Maaperäolosuhteet 
Maaperän painumisen seurannasta oltiin kiinnostuneita. Rantaviivan kiviä kerrottiin heiteltävän mereen, minkä seurauksena rannan reuna vajoaa. Kivien toivotaan olevan suurempia ja kivien merkityksestä muistuttavaa infotaulua toivotaan lisättäväksi puistoon. Vinoon painuneita kom-pastumisvaaraa aiheuttavia kiviä toivotaan suoristettavaksi kulkureittien läheisyydestä. 
Veden nousua puistoon ei pidetä ongelmana, sillä reittejä kulkee eri tasoilla ja tulvat ovat lyhytai-kaisia. Tulvan jälkeen suodatinkankaiden kerrotaan näkyvän puistossa. Rantaviivaa ehdotetaan muutettavan vivahteikkaammiksi suurilla kivillä ja syvänteillä. 
Eroosion toivotaan olevan yksi puiston suunnittelun lähtökohdista. Painumia ei koettu ongelmalli-sina. Puita ja istutuksia ehdotetaan maasortumien alueelle ongelman ratkaisemiseksi. 
Vastine 
Kaupungin maaperäyksikkö seuraa Arabian rantapuiston maaperän liikkeitä sensorein. Rantavii-van kivien heittelyä ei voida estää eikä suunnitelmassa ehdoteta enää useampien infotaulujen pystyttämistä, sillä niihin kohdistetaan usein ilkivaltaa. Vinoon painuneiden, turvallisuusriskin ai-heuttavien kivien suoristamista selvitetään jatkosuunnittelussa. 
Puiston rantaviivaan kohdistetaan vain pienialaisesti rakentamista tässä suunnitelmassa. Kum-pulanpuron suulla esitetään korjattavaksi luonnonkivimuurin kohtaa, missä maa-aines on kulunut veden vaikutuksesta pois kivien takaa. Alue kunnostetaan muualla puiston rannoilla käytetyllä tavalla, joten tällä alueella rantaviivan vaihtelevuus lisääntyy nykyisestä. Myös uuden aurinkolai-turin kiinnittämiskohdassa perustustöitä joudutaan ranta-alueella tekemään. 
Kaupungilla on velvollisuus korjata salpaseinän painumisesta syntyneet kuopat ja painumat, sillä ne aiheuttavat turvallisuusriskin puiston käyttäjille. Kasvillisuuden juuret auttavat pintaeroosion hillitsemisessä, mutta eivät estä suuria maaperän liikkeitä, joihin puiston maaperän painuminen salpaseinän reunalla kuuluu. 
Hanhet ja luonto 
Hanhia on palautteen mukaan liikaa. Hanhien kerrotaan valtaavan puistoa laajasti ja estävän nurmialueiden käyttöä. Ehdotetaan tutkittavaksi keinoja, joilla hanhille voisi osoittaa joitain nurmi-alueita puistosta, niiden kulkua estävien tai niitä torjuvien kasvien istuttamista. Tekosaaren ra-kentamista hanhille ehdotetaan. Ihmisten oleskeluun ehdotetaan perustettavan aidattuja piknik- tai oleskelualueita. Hanhien kerrottiin välttävän koulujen läheistä aluetta mahdollisesti maaston-muotojen vuoksi. Leikkipaikan edustan nurmea toivotaan rajattavaksi hanhilta pelikäyttöön. 
Toisaalta hanhien kerrotaan elävöittävän puistoa. Osa kommentoijista kertoo valkoposkihanhien olevan paras osa puistoa ja että niitä saavutaan puistoon katsomaan. Hanhia toivotaan hyödyn-nettävän positiivisena nähtävyytenä. Rantapuiston nurmikenttien sanotaan sopivan lintuniityiksi. 
Linnuston kerrotaan olevan alueella monipuolinen ja sitä toivotaan suojeltavan. Toivotaan, että Vanhankaupungin lintualueen läheisyys huomioidaan suunnittelussa. Lintu- ja kasvilajeista ker-tovaa infotaulua toivotaan puistoon. 
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Monien lajien viihtymistä rantapuistossa pidetään tärkeänä. Toivotaan, ettei lajien elinmahdolli-suuksia heikennetä. Luontoarvoja heikentämättömiä tai niitä kohentavia toimia pidetään tervetul-leina. 
Vastine 
Hanhia esiintyy Arabian rantapuistossa runsaasti, sillä sen avoimilla merenrannan läheisyyden nurmialueilla niiden on turvallista laiduntaa myös poikastensa kanssa. Nykytietämyksen valossa hanhien liikkumista on vaikea ohjailla, eikä ole realistista osoittaa niiden käyttöön joitain tiettyjä alueita tai tekosaarta. Aitoja avoimeen rantapuistoon ei suunnitelmassa ehdoteta, sillä niiden merkitys hanhien ohjailussa on vähäinen ja hanhet voivat kuitenkin ohjautua myös ihmisille tar-koitetuille alueille. 
Kommenteissa esiin noussut hanhien tärkeys rantapuistossa on huomioitu ja suunnitelmassa py-ritään rauhanomaiseen yhteiseloon ihmisten ja hanhien välillä. Suunnitelmassa esitetyt frisbee-korit, piknikpöydät sekä urbaani grillipaikka sijoitetaan kaikki nykyisen toimintanurmen ympäris-töön, jota kehitetään toiminnallisena kohokohtana. Keskitetyt toiminnot lisäävät toivottavasti nur-mella liikkuvien ihmisten määrää niin, etteivät hanhet viihdy kyseisellä nurmella niin hyvin. Täl-löin toimintanurmi olisi paremmin ihmisten käytettävissä, kun muut puiston alueet säilyisivät edelleen hanhien käytössä. Hanhien ja muiden lintujen tarkkailumahdollisuudet puistossa säily-vät hyvinä. Lintu- ja kasvilajeista kertovaa infotaulua ei koivututkimuksesta kertovan infotaulun lisäksi ehdoteta, sillä infotaulut ovat alttiita ilkivallalle. 
Suunnitelman lähtöajatuksena on pidetty sitä, ettei luontoarvoja heikennetä tai niitä pyritään pa-rantamaan. 
Suunnitelmaan kuulumattomat aihepiirit 
Hoito- ja kehittämissuunnitelman aihepiiriin kuulumattomien kommenttien aiheita olivat maape-rän myrkyllisyysseuranta, Verkkosaareen suuntautuvan polun väliaikainen kunnostaminen, me-ren yli muilta alueilta kantautuva melu- ja valosaaste, Töölönlahden puhdistaminen, ilmaiskäyt-töisten kanoottien ja soutuveneiden lisääminen, ihmisten käyttäytyminen hanhia kohtaan, urhei-lupuiston hoitamattomuus, tulvaveden nousu rakennuksille saakka, asuinalueen läpäisevät reitit, Kumpulanpuron eteläpuolisten (Kyläsaari/Hermanninranta) puistoalueiden toimenpiteet sekä vuoroveneyhteyden perustaminen. 
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  4.  Suunnitelma 
4. 1 Suunnitelman valmistuminen 
Hoito- ja kehittämissuunnitelma viimeisteltiin luonnosvaiheessa saadun palautteen perusteella.  Kaupunkiympäristölautakunta käsittelee ja hyväksyy hoito- ja kehittämissuunnitelman ohjeelli-sena noudatettavaksi. Suunnitelmassa esitetyt hankkeet etenevät toteutustason suunnitteluun, jos niistä tehdään investointipäätökset. Virkistystoiminnan kehittämistä koskevan suunnitelman pohjalta laaditaan myös luonnonhoidon toteutussuunnitelmat kaupungin omistamien alueiden osalta. 
 
 LIITTEET 
LIITE 1: Kerro kantasi -verkkokyselyn kommentit 
LIITE 2: Asukastilaisuuden esitysmateriaali ja kooste kommenteista 
LIITE 3: Kerro kantasi -palautteesta laadittu koostekartta 
LIITE 4: Kerro kantasi -palautteesta laadittu tekstimuotoinen karttakooste 
LIITE 5: Pormestarin asukasilta 4.3.2021, kooste palautteesta 
LIITE 6: Artovan julkilausuma 20.6.2013 
 



Section ARABIAN JA TOUKOLAN RANTAPUISTOT ‐ HOITO‐ JA KEHITTÄMISSUUNNITELMA

1. NYKYTILA Kerro kantasi ‐verkkokyselyn vastaukset, 16.1.–3.2.2023

Content Subcontent Created V

Ongelmakohta puistoissa:

Suurin ongelma Arabianrannan puistoalueiden käyttämisessä ovat valkoposkihanhet, jotka satapäisinä joukkoina valtaavat ja 

sotkevat ulosteillaan puistoalueet joka kesä. Siten nurmialueet ovat valkoposkihanhia varten, mutta jospa mahdollisen 

kehittämistyön myötä ihmiset voisivat alkaa käyttää nurmialueita. Valkoposkihanhille pitäisi löytää jokin oma alueensa siten, 

ettei koko rannan puistoalue ole niiden käytössä.

Kehitettävää:

‐ Valkoposkihankien torjunta

‐ Ympärivuotinen kahvila olisi mukava ja tarpeellinen!

‐ Puistonpenkkejä tarvitaan lisää. 2023‐02‐05T15:44:4

Laadukas kahvila tyyliin Munkka/Lauttasaari/Kaivari yms tuolta selkeästi puuttuu. Alue on laaja ja kävijämäärät tulevat varmasti 

lisääntymään, Vanhankaupunginlahden kiskat ok, mutta tilaa ympärivuotiselle kahvilalle riittävästi. 2023‐02‐01T11:47:3

Linnusto on kiinnosta hanhista merikotkaan.  Suojelkaamme lintukantaa.  Kanahaukka, hiiripöllö viihtyvät pöheikössä. 2023‐01‐31T14:16:4

Laiturialue lammen suuntaan.  Siitä ei ole häiriöksi asukkaille. 2023‐01‐31T14:10:2

Puistonpenkkejä lisää rannan ylätielle Arabian kauppakeskukseen väliselle alueelle.  En jaksa kantaa täysinäisiä kauppakasseja. 2023‐01‐31T14:08:1

Rannan kiveys.  Suurempia kiviä kuten Porvoon Länsirannan uudella laiturialueella.  Kivet raskaampia.  Pysyisivät rannassa.  Toki 

isot raavaat miehet jaksavat niitäkin heitellä. 2023‐01‐31T14:06:1

Frisbee väljemmille alueille.

Sain kiekon selkääni täydestä vauhdista.  Kannatan turvaväliä.

Kärsin vieläkin selkäsärystä. 2023‐01‐31T14:02:2

Hanhia on liikaa. Olen lintuharrastaja ja on mukava että hanhiakin näkyy alueella. Ongelmia syntyy hanhien liian suuren määrän 

seurauksena. 2023‐01‐30T16:06:1

Puisto toimii nykyisellään hyvin, eikä suurille muutoksille ole tarvetta. Kuten muutkin ovat kommentoineet, meriveden nousu 

ajoittain rantatielle ei ole ongelma, koska puistossa kulkee lukuisia rinnakkaisia teitä, eikä veden nousu ikinä katkaise 

kulkumahdollisuutta puiston läpi kokonaan. Niityt ovat kesällä hieno ja virkistävä lisä maisemaan ja ne kestävät kesän kuivuutta 

paremmin kuin nurmikko joka palaa helposti. Niittyjä voisi olla enemmänkin. 2023‐01‐29T18:15:2

Kuljen alueella eri vuodenaikoina. Tulvavesi nousee ajoittain kulkuväylille, mutta se sei haittaa, sillä vesi 

kyllä vetäytyy. Kävely ja pyöräily on aina onnistunut, onnistuu myös jatkossa. 2023‐01‐30T10:43:4

Puiston parannustyö on hieno juttu. Lisää penkkejä rantatielle. Puita, pensaita ja kukkia oli kiva saada. 2023‐01‐27T11:45:2

20v. Asuneena kaipaan niitä pöytiä ja penkkejä ja lisää pensaita. Laituri olisi mahtava lisä ja kesäkahvilakin piristäisi. Ei tarvitse 

tehdä mitään aurinkorantaa, mutta  välillä vaikuttaa hoitamattomalta tuo meidän muuten ihana ranta. 2023‐01‐27T09:12:2

Siellä on liian vähän puita !!! Puut imee vettä ja suojaa auringolta ja tuulelta, niitä tarvitaan! 2023‐01‐26T14:31:4

Arabian rantapuisto on ainutlaatuinen siinä, miten ihminen ja muut lajit käyttävät samaa aluetta. Tärkeintä on tämän yhteyden 

vahvistaminen ja ylläpitäminen. Tämä tarkoittaa sitä, että luonnonvaraisten lajien elinmahdollisuuksia ei heikennetä. 

Rantapuisto sopii hyvin läheisen ruovikon, lintukosteikkojen, rantametsien ja jokiluonnon kanssa isompaan 

Vanhankaupunginlahtea ympäröivään kokonaisuuteen, jossa luonnolla on itseisarvo samalla, kun se tarjoaa viihtyvyyttä 

asukkaille ja kauempaa tuleville. 

Isoin onnistuminen on se, että ei olla rakennettu, valaistu tai muuten pilattu. Se erottaa Arabianrannan lukemattomista Helsingin 

huvitusrannoista. Eli hankkeiden kanssa varovasti ‐ monilta osin parannettavaa tai ongelmia ei todellisuudessa ole! Toteutettavat 

hankkeet vaativat luontovaikutusten selvittämistä – monimuotoisuutta lisäävät ja toisaalta heikentämättömät tietysti 

tervetulleita.

Rantapuiston luontainen ympäristö ja niityt ovat hienoja, ikävää lähinnä tupakantumpit ja muut roskat, sekä vettä pitkin 

kantautuva melu‐ ja valosaaste. Jos valkoposkihanhet haittaavat joitakin, kuten kuvauksessa sanotaan, niin hanhien elämän 

rajoittaminen haittaisi monia muita, sillä alueen elävöittäjinä ne ovat vertaansa vailla.  

Rantakasvillisuus, tulvavedet, niityt ja nurmialueet sekä näitä käyttävät eläinlajit, hanhiparvien lisäksi myös lukuisat muut, jotka 

eivät näy tai kuulu yhtä lailla, rantakivikoiden pesijät, pikkulinnut, satunnaiset petolinnut ja nisäkkäät. Nämä tekevät alueesta 

viihtyisän ja täällä asumisesta arvokasta. 2023‐01‐26T10:21:4

Kiitos tästä, linnut, luonnonkasvit ja tulvatkin kuulukoon myös tulevaisuudessa tähän hienoon 

rantapuistoon! 2023‐01‐30T10:40:2

Hanhet ovat pahin riesa, jätökset. Niityt olisivat ihania. Penkkejä, pöytiä, laituri, kahvila toivottavia. Pyör‐ ja kävelyreittien 

selkeyttäminen olisi myös toivottavaa. 2023‐01‐26T07:54:5

Hanhien jätökset saa potkittua pois ja ei kun viltti nurmikolle ja istumaan & nauttimaan. Punkit 

kammoksuttavat heinikossa paljon enemmän. 2023‐02‐02T12:50:2

Rantapuisto on ihana niittyineen. Laituri kuulostaa mukavalta idealta.

Hanhille täytyisi keksiä jotain,niiden takia nurmi jää käyttämättä. 2023‐01‐26T05:16:3

Hanhethan juuri varmistavat sen, että nurmi ei jää käyttämättä! Ne käyttävät nurmea ravintonaan ja 

elinympäristönään. Hanhien elämää on todella mukavaa mielenkiintoista seurata. Ihana rantapuisto, jossa 

ihminen ei ole pääosassa koko ajan, elää paljon rikkaampana ja siten tuottaa myös ihmisille elämystä (kun 

vain ensin karistaa pelot ja inhon pois) 2023‐01‐26T08:54:5

13 vuotta rannan viereisessä asunnossa asuneena kommentteja.

‐ hanhet eivät haittaa tippaakaan

‐ valosaastetta mieluummin nykyistä vähäisemmäksi

‐ nykyistä luonnonmukaisempi puistohoitosuunnitelma tarpeen

‐ tulvat kuuluvat luontoon

‐ niittyjen hoito on ollut erinomaista

‐ enemmän ja monimuotoisempaa luontoa

‐ alueen sijainti Vanhankaupunginlahden ainutlaatuisella lintualueella huomioitava 2023‐01‐25T22:58:5

Kuten alla joku jo kommentoikin, puiston parhaita puolia on, ettei valaistusta ole tungettu joka paikkaan. Kävely 

valaisemattomalla rantareittillä hämärän aikaan on usein suorastaan maaginen ja meditatiivinen kokemus. 2023‐01‐25T21:27:2

Tulvat eivät ole mikään suuri ongelma, eivätkä siksi vaadi isompia toimenpiteitä. Itse asiassa tulvat ennemminkin elävöittävät 

muuten kieltämättä tylsänpuoleista puistoa. Sama pätee hanhiin, mutta toki niiden määrää voisi yrittää hiukan hillitä.

Penkkejä, pöytiä, puita ja niittyjä lisää niin hyvä tulee. Puiston parasta antia on aivan rantaviivan suhteellisen luonnonmukaisesti 

kasvavat ranta‐ ja niittykasvit. Viehättävää rantaviivaa ei siis ainakaan kannata millään massiivisilla maanmuokkauksilla pilata. 2023‐01‐25T21:24:3

Lisää penkkejä, riippukeinuja ja vastaavia, joissa istua (hanhien jäljiltä maa on niin kakkainen, ettei siinä voi istua). Pyörä‐ ja 

kävelyväylät ovat selkeät (vaikka eivät virallisesti erilliset). Ranta‐alue on iso ja kukkaniityt siellä täällä kauniita (kuivunut, 

kakkainen nurmikko ei niinkään). Puiden vähyydestä johtuen varjopaikkoja on vähän. 2023‐01‐25T19:33:2

Kesäisin hanhet vievät elinympäristöä liiaksi. Toivoisin rannan tuntumaan penkkejä ja pöytiä, jotta aluetta saataisiin paremmin 

piknik‐käyttöön eikä hanhen uloste estäisi tätä. Lisäksi mielestäni rantalaituri Kaj Frankin kadun päähän on todella hyvä idea! 2023‐01‐25T18:39:0

Elinympäristö tämä ranta on hanhille enemmän kuin meille. Omaan elinympäristööni mahtuu sen verran 

paljon kaikkea, että rantapuisto missä ei kaikki tapahdu just meidän ehdoilla on oikein virkistävä juttu. 2023‐01‐26T08:58:1

Kaikki Helsingin rannat tulee puhdistaa ja kunnostaa valvottuun virkistyskäyttöön, niin kesällä kuin talvella. Töölönlahti erityisesti 

pitää puhdistaa, laittaa uimaranta ja siihen ympärille koko matkalta bulevardi, jossa kahviloita, ravintoloita, musiikki‐ ja teatteri 

esityksiä, skeittialueita ym. Rannalla ja vedessä pitäisi olla ilmaiseksi käytettävissä kanootteja, soutuveneitä ja kaikenlaista muuta 

hauskaa tekemistä. 2023‐01‐25T18:28:3

Kuvailemiasi alueita on kaupunki täynnä! Hieno monilajinen rantaniitty tuossa katoaisi, ja toista saakin 

sitten hakea. 2023‐01‐26T09:01:3

Hienoa että rantaa kehitetään, puita, penkkejä ja laituri olisi aivan mahtava lisä puiston viihtyvyyden kannalta sekä alueen 

viihtyvyyden ja vetovoimaisuuden lisäämistä. 

Niityt ovat kauniita ja antavat alueen eläimille suojapaikan. Nurmialueet ei sovellu tällä hetkellä virkityskäyttöön kun hanhet ja 

heidän ulosteensa ovat tehneet nurmiauleista käyttökelvottomat. 

Hanhet aiheuttavat lukuisia vaaratilanteita rannassa liikkujille mm. hyökkäämällä kohti. 

Lenkkeilen päivittäin rannalla ja nähnyt kuinka pyöräilijä väistäessään hyökkäävää hanhea on kaatunut tai väistämisellä 

aiheuttanut vaaratilanteen muille liikkujille. 

Hanhet on hienoja lintuja mutta määrä on riistäytynyt täysin käsistä. 2023‐01‐25T11:44:0

Comments



Allekirjoitan täysin sen, että niityt ovat kauniita ja antavat monelle lajille suojapaikan. Kuvaamasi 

vaaratilanne voi olla koettu, mutta ei todellinen. Valkoposkihanhi tekee tyypillisesti uhkauseleitä poikasen 

suojelemiseksi, en ikinä ole nähnyt hyökkävän. Kun parvi on reitillä, olen aina päässyt kävellen tai pyörällä 

rauhallisesti ohi, ei mitään ongelmaa. On itse asiassa huvittavaa samalla seurata näitä urheita emoja, jotka 

röyhistelevät 50 kertaa isommalleen. Pyöräilijä, joka kaatui säikähtäessään valkoposkihanhelle 

uhkauselettä ja aiheutti vaaratilanteen, taisi polkea pikkasen varomattomasti keskelle lintuparvea. 2023‐01‐26T09:13:1

Hanhia on liikaa. Niiden ulosteet tekevät nurmialueesta käyttökelvottoman ihmisille. 2023‐01‐30T16:01:1

Ohitus onnistuu jopa koiran kanssa, kun kulkee todella hiljaa ja rauhallisesti, koira lyhyessä hihnassa. 2023‐02‐02T12:53:3

Pienellä vaivalla suuri parannus olisi penkkien lisäys rantatielle. Pääsisivät vanhemmat ja huonojalkaisemmatkin ulkoilemaan. 2023‐01‐23T13:45:1

Myös penkkejä Arabian kauppakeskuksen väliselle alueelle.  Saisi levätä kauppakassien kanssa.  

Ratikkamaksu nousi.  Ei enää kannata yhtä/kahta pysäkki kulkea ratikalla. 2023‐01‐31T14:13:1

Mielestäni kaikki aikaisemmat kommentit jo tuovat hyvin esille omatkin ajatukset; joku pieni nurmialue voisi hyvin olla penkein ja 

kaunein puin päivitetty, ja loput jättää hanhille ja muille eläimille. 

Pyörätiet eivät ole kovin selkeät ja roska‐astiat tuntuu olevan väärällä puolella, talvisin latujen vieressä ja kesäisin pyörätiellä. 

Mielestäni ranta on ihana ja hieno kaikkina vuodenaikoina, ainoa mitä silloin tällöin haaveilee on talviuintipaikka… :) 2023‐01‐21T19:55:4

Rakastan puistoss sitä, että sitä ei ole pilattu valosaasteella. Jos haluaa valaistua reittiä kulkea, voi kulkea kivimuurin viertä.

Rannan kulkureittiä kävellessä voi pimeinä iltoina ihastella tähtitaivasta sen vuoksi, ettei siellä ole liikaa valoa. Romanttistakin se 

on. 2023‐01‐21T06:34:4

Toivoisin lisää penkkejä ja pöytiä oleskeluun. Niittyjä enemmän, nurmikot eivät oikein toimi hanhien takia. Lisää puita. 

Tyrnipensaat ovat ihania. 2023‐01‐20T06:53:2

Rakennetaan mitä rakennetaan kunhan rakennetaan paljon, äkkiä, nopeasti, kunnolla ja komiasti. Nostetaan veroja yhdellä tai 

kahdella pykälällä, jotta rahat riittää. 2023‐01‐19T19:37:2

Lisää, lisää puita, tuomaan varjoa, viihtyvyyttä ja linnuille pesäpuita. 

Hanhet ovat osa luontoa. Mukavaa, että on eläimiä, joita seurata. Kuivat, ankeat, isot nurmialueet pois.  Niittyjä, luonnonkasveja. 2023‐01‐18T17:55:0

Suunnitelmassa kerrotaan että "hanhet aiheuttavat haasteita". Toivottavasti saatte rajattua hieman "rentouttavaa oleskelutilaa", 

mutta suunnitelmassa ei puhuta mitään koirien linnuille aiheuttamista vammoista, pyörillä päälle ajamisesta... Miten kohtaatte 

nämä haasteet? Nämä ongelmathan eivät suinkaan hanhiin rajoitu, vaan tämä on ihan päättymätön jatkumo. Julmuutta 

maailmassa on riittävästi ja kuten nähdään se ei yleisesti taida korjautua turva‐, kontrolli‐ ja silmälumepalveluilla. 2023‐01‐18T15:32:0

Nykytila on varsinkin eteläosassa ankea. Laajat kentät huonokuntoista nurmikkoa, jonka hanhet syövät ja jätöstävät kesäisin 

kamalaan kuntoon. Niukalti puita ja pensaita, useita puita kaadettu, eikä uusia ole istutettu. Toimenpiteet, mitä tehty ovat 

sellaisia, joita ei pahemmin seurata. Esim. eteläpäässä maansiirtoalueen aidan viereen istutettiin hentoja puun/pensaiden taimia 

ja niiden "suojaksi" naru"aita" puukeppien varaan. Puukepit ovat aikaa sitten kaatuneet, koska eivät ole tarpeeksi syvään laitettu 

ja koko "aita" on kaatunut taimien päälle. Taimet eivät ole kasvaneet pariin kesään juurikaan. Viime vuosina stara jättänyt myös 

puiden vierustat ajamatta, ovat heinittyneitä ja pusikoituneita, tällaisia laajoja alueita etenkin pohjoisosassa. Todella 

hoitamattoman oloista, eikä mitään hoitoa tehdä viikkoihin kesällä, vaikka palautettakin laittaisi.

Liikun koirani kanssa puistossa päivittäin ja nämä hanhien ihastelijat lienevät sellaisia, jotka eivät puistoa kovin usein käytä. Sitä 

kakkaa on sekä nurmet että kulkuväylät täynnä. Staran kulkuväylien putsaus kakasta on ollut ala‐arvoisen harvajaksoista viime 

kesät. Hanhia saa olla, mutta niiden määrät ovat aivan liialliset. "Niityt" ovat käytännössä rikkalajeja. Yleisilme on puistossa 

keväisin, kesäisin ja syksyisin HOITAMATON. Muistaakseni 2022 osallistuvan budjetoinnin päätösten mukaan puistoon piti jo tulla 

lisää penkkejä ja roskiksia, kukkalajikkeita piti lisätä "niityille" mutta ei ole näkynyt; miksi tällaisia lupauksia tehdään kun niitä ei 

täytetä? 2023‐01‐18T13:59:3

Erinomainen tiivistys tilanteesta!! 2023‐01‐18T20:35:4

Kiitos erinomaisesta tiivistyksestä, komppaan täysin! 2023‐01‐18T22:02:0

Puisto on parhaimmillaan juuri ihasteluun. Siellä voi ihastella vettä ja tulvia, rantakasvillisuutta, hoidettuja 

niittyjä, lintuja ja niiden kiehtovaa elinkiertoa, mukaanlukien upeat hanhiparvet. Kyllä ihastellaan ihan 

päivittäin. Olet ehkä oikeassakin: ihastelija ei niinkään "käytä" puistoa, mikäli käyttäminen tarkoittaa 

kuluttamista ja häirintää. Olisi kamalaa, jos kaikki, mitä puistossa on aihetta ihastella, "hoidettaisiin" pois. 

Kyllä ihminen ja koiratkin sinne mahtuvat, mutta ainakin siedetään muita (itse kehoitan ihastelemaan.) 2023‐01‐26T08:45:1

Puiston hoitamattomuus todellakin hyppää helposti silmille Rantapuistossa, mutta vielä huonompi on 

Urheilupuiston tila (missä puistojen raja menekään). 2023‐01‐26T12:56:3

Hanhien jätökset käytännössä sulkevat suuren osan mahdollisista toiminnoista pois. Piknikit, lasten leikit laajoilla nurmikoilla jne 

ovat mahdottomia. 2023‐01‐17T20:32:2

Juurikin. Hanhiongelma on merkittävä ja aiheuttaa sen ettei nurmikkoja voi käyttää täysimittaisesti. 

Nurmialueet on hyvä jättää leikkaamatta, muuttaa niityiksi mutta

 PUiDEN istutusta unohtamatta! Arabianrannassa puuttuvat havupuut. Alueen rantaosuus on kolkko 

talvisin. Alueelle kaivattaisiin rantakahvila ulkoilujoille, joita on paljon. Mahdollisesti muuta 

virkistystoimintaa, kajakkien vuokrausta kahvilan oheen. 2023‐01‐18T04:40:4

On varmaan hyvä ajatus lisätä penkkejä ja pöytiä ihmisille, jotka eivät halua nurmikolla istua lintujen vuoksi. Hanhien esittäminen 

ongelmana on surullista, ne ovat kauniita lintuja, joita on mukava seurailla. Itse ajattelen, että puistot olisivat todella ankeita 

ilman mitään eläimiä, ja toisaalta että puistot kuuluvat enemmän eläimille kuin ihmisille. Meillä on omat asuntomme, ja käymme 

puistossa vierailulla, kun taas monet eläimet asuvat siellä. Jos käy eläimillä kylässä, kannattaa pyrkiä olemaan häiritsemättä niitä. 2023‐01‐17T16:38:1

Olen samaa mieltä. Suunnitelman kohta siitä, että muuttolinnut poikasineen eivät saisi levätä ja ruokailla 

kaupunkiluonnossa, tuntuu julmalta ja itsekkäältä. Elämme luontokadon ja ilmastonmuutoksen aikaa, 

jolloin vielä menestyviä luonnonvaraisia eläimiä tulisi arvostaa, myös kaupungissa. Tulevaisuus näyttää 

synkältä, jos asenne luonnonvaraisia kaupunkieläimiä kohtaan on sellainen kuin suunnitelmassa. 2023‐01‐17T18:02:5

Erikoinen esitys kaupungilta, että linnut ovat täällä ihmisten tiellä! Itse saavun Arabianrantaan joka kesä säännöllisesti vain ja 

ainoastaan katsomaan alueen lintukantoja! Jos hävitätte linnut, niin eipähän ole enää syytä vierailla rannassa. 2023‐01‐17T16:15:4

Valkoposkihanhet ovat paras osa Arabianrannassa asumista. Luonnonvaraisille eläimille on taattava turvallinen ympäristö täällä 

jatkossakin. Arabianrantalaiset kaipaisivat lisää tiedottamista ja ymmärrystä siitä, miten ihminen voi elää rauhanomasesti 

rinnakkain hanhien ja muiden luonnonvaraisten eläinten kanssa. Arabianrannan ainutlaatuisuus on myös siinä, että alue sijaitsee 

aivan Viikin‐Vanhankaupunginlahden luonnonsuojelualueen vieressä, ja linnustoa liikkuu myös Arabianrannan alueella. Tämä 

pitäisi pyrkiä modernissa kaupunkisuunnittelussa näkemään rikkauttena, ei "haittana". 2023‐01‐17T08:49:4

Linnustoltaan hieno kaupunkipuisto, puistonhoitoa kannattaa minimoida.

Valkoposkihanhien ja muiden lintujen takia sinne kannattaa mennä luontoretkelle. 2023‐01‐17T07:45:1

Alue on hyvällä paikalla ja olen viihtynyt siellä. Pidän linnuista ja meren läheisyydestä. Pidän metsästä ja puista, joita voisi 

istuttaa enemmän ja pidän luonnosta enemmän kuin vain keinotekoisesta nurmikosta. 2023‐01‐16T21:48:2

Valkoposkihanhet ovat asettuneet osaksi pääkaupunkiseudun pesimälinnustoa. Niitä ei saa sekoittaa Siperiassa pesiviin 

lajikumppaneihinsa, joiden levähdysalueet ovat enimmäkseen Itä‐Suomessa. On pelkästään järkevää tutkia ratkaisuja, joilla 

toisaalta voitaisiin estää hanhien oleskelu osalla nurmikenttiä, mutta toisaalta varattaisiin osa alueesta lintujen ruokailualueeksi. 

Kun Helsinkiä kehitetään myös ”lintupääkaupunkina”, täytyy näkyvät ja varsin harmittomat hanhet nähdä myönteisenä 

nähtävyytenä ja käyntikorttina. Arabianrannan laajat nurmikentät sopivat lintuniityiksi mainiosti. 

Samat nurmikot ovat arvokkaita ruokailualueita monille muille lajeille kuten meriharakoille, vaarantuneille suokukoille ja 

mahdollisesti myös uhanalaisille heinäkurpille. 2023‐01‐16T19:10:1

Arabianrannassa parasta on merellinen luonto. Hanhia, kuten muitakin luonnonvaraisia eläimiä, on antoisaa seurata. 

Suunnitelman kohta, jossa väitetään hanhien (tai minkä tahansa luonnonvaraisen eläimen) haittaavan, tuntuu muuten ikävältä 

yleistykseltä eikä kuvasta meitä, jotka pidämme luonnonvaraisista eläimistä. Se antaa myös vaikutelman, ettei sillä, mitä me 

arvostamme, olisi merkitystä. 2023‐01‐16T19:03:1

Hanhet ja muu luonto päinvastoin elävöittävät kaupunkialuetta. Rantaan voisi pystyttää pienen infotaulun jossa kerrotaan 

rannalla esiintyvistä lintu‐ ja kasvilajeista. 2023‐01‐16T18:31:2

Niityt olivat todella kauniita. Toivoisin, että ne voitaisiin jättää myös talveksi paikoilleen, jotta linnut saisivat talventörröttäjistä 

ruokaa. Puita lisää. Hanhista ei ole haittaa, ne ovat osa luontoa. 2023‐01‐16T17:44:1

Puita voisi lisätä reilusti tuomaan varjoja ja suojaa erityisesti kesäajalle. Nyt puistossa on kesällä tukalan kuumaa. 2023‐01‐16T16:17:1

Viime kesänä niitty tarkoitti hoitamatonta nurmikkoa, jossa mm. erittäin allergisoiva pujo rehotti. Näky oli myös melko 

hoitamaton ja ankea. Jos sillä haluttiin torjua hanhia, olivat ne ”niityn” takia kävelyteillä. 2023‐01‐16T14:24:2

Puiston parannustyö on hieno juttu. Lisää penkkejä, pöytiä ym. on kaivattu, samoin niittyjä, puustoa ja oleilupaikkoja kuten 

laituri. ym. Toivottavaa on, että työ ei kestä useita vuosia, vaan tehdään vain välttämättömin ja puisto olisi pois käytöstä 

korkeintaan yhden kesän. 2023‐01‐16T13:59:2

Lahden pohja on haastava, mutta alueen kalastusmahdollisuuksia olisi silti hyvä parantaa sekä merenrannan, että lammen osalta. 2023‐01‐16T13:31:0
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Arabianrannan puiston pohjoispään ranta‐alue tulisi siistiä  ja avata lahdelle päin samoin 

kuin Kaanaankujan linjauksen etelänpuoleinen metsikkö. Tämä antaisi metsikölle sen 

tarvitsemaa ilmavuutta ja puustolle paremmat kasvun mahdollisuudet. 2023‐02‐02T18:00: 0

Siitä mistä kävellään on vinksahtaneet kivet hyvä korjata, ettei kompuroi. Muutenkin 

kävelytiet lumen ja jään aikaan turvallisemmiksi.

Jos yksi reitti säilyy ilman tulva vettä, niin sehän riittää. 2023‐01‐26T14:30: 0

Tulva on oikeastaan aika nieno näytelmä. Nykyisenkaltaisena ei mitään haittaa. 2023‐01‐26T09:55: 0

Ei pahemmin. Tulvimisen jälkeen ruman näköistä, kun suodatinkankaat näkyvät. 2023‐01‐26T07:56: 0

Suunnitelma on liian rakennetun ympäristön lähtökohdista tehty. Luonnonmukaisuus 

suunnittelun lähtökohdaksi. Eroosio on osa luontoa. 2023‐01‐25T23:01: 0

Tulviminen ei aiheuta oikeita ongelmia koska ylemmät reitit ovat silloinkin käytössä. 

Tähän on turha laittaa enempää resursseja. Itseasiassa ajoittaiset tulvat ja tulvaniityt 

tekevät puistosta väin jännittävämmän ja luonnoltaan monimuotoisemman. 2023‐01‐25T21:09: 2

Tulviminen on harvinaista ja lyhytaikaista eikä siitä aiheudu juurikaan haittaa. 2023‐01‐25T19:35: 0

Hyvä, että ongelmakohtia korjataan, mutta kovin massiiviset korjaus‐ ja muutostoimet 

kuulostavat turhilta. Puisto on nykyiselläänkin varsin mainio, ellei oteta huomioon 

jokakesäistä hanhi‐invaasiota, joka estää piknikit yms alueella. Puita lisää, kiitos! 2023‐01‐25T16:40: 0

Ylin rantatie lähimpänä asutusta on painautunut/viettää rantaan, sen kunnostus tasaiseksi 

tarvitaan. Vaikeaa esimerkiksi liikkua lastenvaunuilla/kun on liukasta 2023‐01‐25T11:47: 2

Juuri tuon väylän kunnossapito on ollut vähintäänkin erikoista . Karkeampi pintakerros (mitä enää on 

jäjellä) lanataan jostain syystä säännöllisesti väylän viereen kasoiksi ja esiin kaavitaan syvältä savipinta. 

Tuloksena on, että kuivana väylä pöllyää ja märkänä se on kurainen. Stara on ilmeisesti niin urbaani 

puulaaki, ettei hiekkaväylien ylläpito ole tuttua. 2023‐01‐26T12:37: 0

Tulvat eivät aiheuta haittaa, eikä myöskään maaperän painaumat. 2023‐01‐21T19:48: 1

Lähinnä rakennuksia oleva väylä toimii talojen pelastustienä. Tämä on hyvä ottaa 

suunnittelussa ja kunnossapidossa huomioon. 2023‐01‐20T15:40: 1

Järeät ja kalliit maankunnostukset vain sen takia, että notkot saadaan pois, ovat todnäk 

turhia, koska aiemmatkin kunnostetut alueet ovat pian olleet taas samassa jamassa. 

Miten olisi maaperään sopivien puiden ja pensaiden istuttaminen, joiden juuret pitäisivät 

maata kasassa ja imisivät vettä? Puisto on aivan liikaa vain pelkkää aakeaa peltoa, lisää 

puita ja pensaita on toivottu vuosikaudet, mutta lähinnä Stara vain käy kaatamassa 

kuolleet puut eikä tuo mitään tilalle. 2023‐01‐18T14:03: 3

Puita ja muita maata sitovia istutuksia todellakin tajuttaisiin lisää ‐ jopa maallikko tämän ymmärtää! 2023‐01‐18T20:37: 1

Puiston maaperä on läpäisevää, mikä keventää tulvapaineita. Säilyykö tämä ominaisuus? 

Ei olisikaan mitään mieltä yrittää tehdä puistosta 'tulvattoman', siloin mitätöitäisiin aivan 

selvä osa tämä alueen tehtäviä, eikä se myöskään meriveden pinnan hiljalleen oustessa 

oikein onnistuisikaan. 2023‐01‐18T07:16: 0

Lähinnä pelottaa tulvien nousu taloille asti ‐ onko sen varalta suunnitelmaa? 2023‐01‐17T20:34: 0

Tulvimista lienee lähes mahdotonta estää kokonaan, meriveden korkeus kun vaihtelee 

miinuslukemista jopa reiluun metriin plussalle. V.2005 merivesi nousi mm. Gunnel 

Nymanin kadun rantatalojen tonteille saakka, silloin merivesi oli +151cm korkeudella. 

Näin korkealla ei ole ollut sen jälkeen, mutta jo +80cm nostaa veden matalan 

rantapenkereen yli. Tulvimisen kanssa on vaan osattava elää ja itseasiassa se tekee 

alueesta tavallaan "jännittävämmän". 2023‐01‐17T18:23: 1

Kaikessa suunnittelussa täytyy huomioida, että kyseessä on jokisuisto, jonka pitäisi saada 

elää ja muovaitua luonnollisesti. Toki voi rannasta tehdä vihahteikkaamman isoilla kivillä 

ja syvempine kohtineen, jotta kalat ja muut eläimet viihtyisivät. Tulvatkin ja ruovikot 

kuuluvat jokisuistoon. Jos nyt jotain parannuksia /rakennelmia tarvitaan, niin 

onkilaitureita. 2023‐01‐17T17:29: 0

Hienoa, jos voidaan parantaa tulvimisongelmaa, vaikkei sitä kokonaan saadakaan 

poistettua. Voisiko kulkijoita ohjeistaa infotaululla, ettei rannassa olevia kiviä heiteltäisi 

veteen, koska ne ovat tärkeä osa rantapuiston ylläpitoa? Ihmiset eivät tule ajatelleeksi 

asiaa ja tämä mielestäni osaltaan edistää ranta‐alueen "rapautumista". 2023‐01‐17T10:27: 1

Jos painumisesta ei ole juurikaan haittaa puiston käytölle ja tämän fiksaaminen olisi 

kallista, ei tällaiseen varmaankaan kannata ryhtyä. Toki jos ranta romahtaa ja tätä voidaan 

jotenkin huokeammin nyt etukäteen ennaltaehkäistä, voidaan tällaiseen varmasti ryhtyä. 

Puiston epämiellyttät puolet liittyvät kuitenkin lähinnä hanhiin ja hankaliin reitteihin läpi 

asuinalueen. 2023‐01‐16T17:48: 1

Ranta on hyvä ja vivahteikas nyt. Toki vaaralliset kuopat on hyvä täyttää, mutta muutoin 

ei tarvita isompaa kunnostamista. Tulvatkin ovat osa rannan kiinnostavaa luonnetta. 

Puustoa tarvittaisiin lisää leikkipuiston edustalle ja leikkipuiston viereen ja yhteyteen 

koululaisille tekemistä. Leikkipuiston edustan hanhiruoho olisi hyvä rajata paremmin 

pelikäyttöön ja pois hanhikäytöstä. 2023‐01‐16T15:11: 1

Selkeät painumisen ongelmat voi toki korjata, mutta esim. käytävän profiilin muutokset 

lisäävät lähinnä luonnetta. 2023‐01‐16T13:32: 1
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Uusi grillipaikka: paras paikka 2b, mutta mieluiten ei grilipaikkaa ollenkaan, koska se 

lisäisi melu‐ ja roskahaittaa ja rauhattomuutta. 2023‐02‐05T16:02: 0

Frisbeegolfrata: sen pitäisi sijaita muualla kuin Arabianrannan kävelyreittien varrella.

Toivottavasti kartan paikka 1 ei toteudu, koska se on liian lähellä kävelyreittejä. 

Kävelyreitillä on turvatonta kulkea, kun joutuu pelkäämään, että saa frisbeen päälleen. 

Näin on ikävä kyllä myös käynyt.

Ulkokuntosali: Arabianrantaan tarvitaan toinen ulkokuntosali, koska nykyinen on 

jatkuvasti kovassa käytössä ja kuntoilijat joutuvat jonottamaan laitteille. 

Arabianrannassa on paljon aktiivisia kuntoilijoita. Voisiko toisen ulkokuntosalin luoda 

vanhan kuntoilupaikan tilalle, päiväkodin viereen? Ulkokuntosali on aktiivisesti käytössä 

ympäri vuoden, toisin kuin frisbeegolfrata. Kiitos jo nykyisestä monipuolisesta 

ulkokuntosalista!

Kehitettävää:

‐ 1. Frisbeegolfrataa ei kävelyreittien varrelle, turvallisuussyistä.

‐ 2. Uuden grillipaikan sopiva sijainti: 2b.

‐ 3. Lisää penkkejä tarvitaan ja isoja roskiksia.

‐ Toinen ulkokuntosali tarvitaan.

‐ Ympärivuotinen kahvila olisi mukava ja tarpeellinen. 2023‐02‐05T15:57: 0

Grilli ei sovi rantapuistoon. Asutuskin on liian lähellä. Grilli aiheuttaa haju‐ ja 

meluhaittoja ja on paloturvallisuusriski. Arabianrannassa on useita ravintoloita, joista 

saa syötävää. Grilli sopii Nuuksioon ja muille vaellusreiteille. Ei keskelle asutusta. 

Lisäksi grilli toisi mukanaan myös tarpeen WC‐tiloille. Sellaisen pystyttäminen puiston 

alueelle ei kuulosta kovin houkuttelevalta. 2023‐02‐02T21:44: 0

Huomioitava hanhien liiallinen määrä!!! Kasveja, jotka estävät niiden olemisen alueella! 

Grillikatos A on parempi sekä koskenranta! Kunnolliset treenilsitteet. Penkkejä paljon!!! 

Roskikset ovat liian pieniä ja niitä enemmän ! 2023‐01‐31T02:29: 0

Pöytäpenkkiryhmien viereen marjapensasaitauksia, joista saa tuulensuojaa, näkösuojaa 

ja naposteltavaa. Esim. viherherukat eivät houkuttele lintuja kuten muut herukat. 2023‐01‐27T18:19: 0

Vihdoin rantaan grilli(katos?)!

Pohjoisempi on parempi. Grillipaikan yhteyteen pari pöytäpenkkiryhmää, jotta useampi 

seurue voi syödä samanaikaisesti. Kunnollinen keittokatos olisi myös todella järkevä, 

kun meillä niin usein sataa. Luukin Halkolamen keittokatoksesta mallia: tukeva grilli, 

jonka molemmin puolin pirttipöytä, ympärille kiertämään pitkä lautapenkki. Voitteko 

tehdä tämän kerralla kunnolla, kiitos. 2023‐01‐27T18:11: 1

Kaja Franckin kadun kohdalle kelluva, mutta paalutettu leveä laituri. Merkityillä kohdilla 

voi kalastaakin, mutta on oleskelupainotteinen. Tärkeä radio‐ohjattujen pienveneiden 

uittoon ja kilpailuihin. Esteetön. 2023‐01‐27T17:35: 0

Kumpulan puron eteläpuolella voi olla pieni operointilaituri ja sen vieressä rullarata 

metsikköön. Soutuveneet voi vetää rannalle sulan muotoon. Hinta 500 e/v, jotta tulisi 

vain kimppaveneitä. 2023‐01‐27T17:28: 0

Kiva saada pöytäryhmiä & grilli! Grillipaikan ja pöytäryhmien toivon olevan esteettömiä, 

jotta myös pyörätuolilla liikkuvat pääsevät grillaamaan ja nauttimaan eväistä pöydän 

ääressä. Jälkimmäisen estää usein pöydän ympärille maahan kiinnitetyt tuolit. 2023‐01‐27T17:06: 0

Penkkejä tarvitaan paljon!!!

(Esim. Aurajoen rannalla on penkkejä paljon sekä isoja roskiksia). 2023‐01‐27T12:06: 0

Penkkejä tarvitaan sitten paljon! Nyt ainakin kaikki penkit ovat aina käytössä, kun niillä 

haluaisi istuskella. Nyt tosin on ihanasti niin, että penkit eivät ole vieri vieressä, niin saa 

juttelurauhaa. Voisikohan penkkejä ja pöytäryhmiä lisätä laittamatta niitä kaikkia 

samaan kohtaan? 2023‐01‐27T10:47: 1

Haluan uudeksi toiminnoksi puiden katselun läheltä. 2023‐01‐26T14:22: 0

Grillauspaikka sopisi paremmin 2a aluella. Savu ja melu ei häritsisi asukkaita. Aluelle 2a 

voisi myös rakentaa oleskelulaituria (jonka esittelitte toisessa alaosassa), niistä tulisi 

mukava kokonaisuus. 2023‐01‐26T13:55: 0

Laituri, jossa voi onkia ja johon voi pienveneellä kiinnittyä lyhyeksi aikaa olisi mukava. 2023‐01‐26T13:36: 1

Frisbeeharrastuksen siirtyminen liian rantaan uhkaisi rannalla pesiviä lintuja keväällä ja 

kesällä. Lisäksi rantapuistossa lentävä kiekko yllättäisi ainakin minut, toisin kuin 

pelikentällä. Frisbeekentät sopivat samaan yhteyteen muiden pelien kanssa, ja siellä 

turvallisuus luodaan huomioimalla muut. 

Grillipaikka lisäisi roskaa ja melua, ei kiitos! 

Piknikpöydät ja tuolit voisivat lisätä viihtyvyyttä ilman luontoheikennyksiä sekä lievittää 

hanhivastaisuutta. Tähän yhteyteen pari istutuspuutakin voisi sopia. Piknik‐ ja 

oleskelurakennelmia kuitenkin rajoitetusti, jotta luontomaisema säilyy.

Infotaulu yliopiston tutkimuksesta on hyvä idea. Ehdottaisin, että myös alueen 

luonnosta koottaisiin tietoa infotauluun, etenkin hanhista, jotka herättävät monissa 

turhaa pelkoa ja vastustusta. 2023‐01‐26T10:52: 1

Mieluiten ei yhtään grillipaikkaa, ei sovi alueen ilmeeseen ja aiheuttaako melua ja 

roskaamista? 2023‐01‐26T09:29: 2

Tuollaiset grilli‐ ja picnicpaikat ovat lisäksi vandaalien suosikkimestoja. Rikotut kalusteet/rakenteet 

eivät ole mieltä ylentävä näky. Kaupunki muutenkin viis veisaa rikotuista tai töhrityistä 

puistorakennelmista. 2023‐01‐26T12:48: 0

Ei grillipaikkaa kohdalle 2b, liian lähellä asutusta. Voi aiheuttaa meluhaittaa, varmasti 

bileporukoitakin grillaamassa ja monesti jää roskatkin keräämättä. 2023‐01‐26T09:24: 1

uimaranta olisi ihana 2023‐01‐26T07:58: 1

Grillauspaikka on hyvä. Kumpulanpuron suu on oikea paikka. 2023‐01‐25T23:03: 2

Grillauspaikaksi sopii paremmin mielestäni 2a. Se on hieman kauempana asutuksesta, 

eikä mahdollisista myöhäisistä grillaajista ole niin paljon häiriötä siellä kuin 2b:n 

kohdalla, jossa talot ovat huomattavasti lähempänä paikkaa. 2023‐01‐25T21:39: 1

Grillauspaikka olisi parempi 2b‐kohdalla 2023‐01‐25T21:18: 0

Laituri, ehdottomasti. Suppailua varten laituri keskiosaan. Grillipaikka voisi sitten olla 

eteläpäässä. 2023‐01‐25T19:40: 0

Uudet penkit ja pöytäryhmät ovat kaivattu uudistus (merkinnät kartassa). Lisäksi 

grillipaikka on mielestäni hyvä lisäys. Lisäksi mainitsisin vielä rantaan oleskelulaiturin Kaj 

Frankinkadun päähän sup‐lautailua yms. Varten. Ottakaa vaikutteita esim. tampereen 

Ranta‐Tampellan laiturista. 2023‐01‐25T18:47: 0

Comments



Laituri, johon voi tulla pienellä veneellä matkustajan ottamista/jättämistä varten. 

Mahdollisesti pari lyhytaikaista veneparkkia peräpoijuineen tai aisoineen. Vrt. 

Kauppatorin 2h veneparkit. On outoa ja Helsingissä poikkeavaa, että koko tälle pitkälle, 

yleiselle rantakaistalle ei pääse poikkeamaan käytännössä minkäänlaisella veneellä. 2023‐01‐25T17:48: 1

Grillauspaikka olisi oikein hieno, joka ilahduttaisi ulkoilijoita esimerkiksi talvisin myös! 

Helteisellä säällä rannan avoimuus ja suojattomuus korostuu joten olisi mahtava saada 

piknikpaikkojen yhteyteen kevyttä "katosta" suoralta auringolta suojaamaan. Laiturille 

iso kyllä, sijainti ehdottomasti meren puolelle! 2023‐01‐25T13:36: 1

Grillauspaikka ja oleskelulaituri yms. sellaiseen kohtaan, mistä on mahdollisimman pitkä 

matka asuintaloihin. Ranta on jo nyt levoton kesäiltaisin, kun nuorisoa yms. meluaa 

rannassa, ja rantatalojen asukkaille (Rörstrandinkadun ja Toini Muonan kadun ym.) 

melu kuuluu TODELLA SELVÄSTI ikkunat kiinnikin. Rannan eteläpäässä on huomattavasti 

suuremmat nurmikentät, ja näin ollen pidempi matka asuintaloihin. Eli ehdottomasti 

kaikenlaiset ihmisjoukkoja keräävät asiat (pöydät, penkit, grillit ja laiturit) sinne 

eteläpäähän (merkitsen karttaan mitä kohtaa tarkoitan). 2023‐01‐25T13:07: 0

Sauna ja uimaranta pitää saada Arabianrantaan! 2023‐01‐25T12:58: 0

Oleskelulaituri ehdottmasti lahden rantaan, EI lammen rannalle! Lammelta ei ole 

mitään näkymiä minnekään. Laituri varmasti kerää kesäisin nuorisoa viettämään iltaa 

myöhäänkin ja Kotisaarenkatu 7 B ja C talojen asukkaat aivan varmisti saisivat uuden 

meluhaitan ‐ Kyläsaaren maankierrätyslaitoksen lisäksi. 2023‐01‐25T12:44: 1

Ymmärräthän, että oleskelulaituri merenrannalla puolestaan koituisi Rörstrandin päädyn 

asukkaiden (ja muidenkin rantatalojen asukkaiden) meluhaitaksi. (Itseasiassa vielä enemmän, sillä 

ranta on siinä kohtaa paljon lähempänä taloja ja asukkaita.) Grillauspaikka tulisi sijoittaa sellaiseen 

kohtaan, mistä on mahdollisimman pitkä matka asuintaloihin ‐ eli rannan eteläpäätyyn, jossa on 

isot nurmikentät ja paljon matkaa rannalta taloihin. "Näkymät laiturilta" eivät voi ohittaa 

tärkeysjärjestyksessä asukkaiden nukkumarauhaa esim. kesäiltaisin. 2023‐01‐25T12:59: 0

Korjaan: Rörstrandinkadun, ja siis "Oleskelulaituri tulisi sijoittaa..." 2023‐01‐25T13:00: 0

Laituri kumpulanpuron yhteyteen. Lähempänä palveluja ja kauempana 

luonnonsuojelualueesta. Ja helpompi ylläpitää ja tyhjentää roskiksia, joita tarvitaan 

varmasti todella paljon lisää! 2023‐01‐25T12:21: 1

Olisi hyvä saada alueelle myös infotauli, jossa opastetaan ihmisiä elämään rinnakkain 

valkoposkihanhien kanssa. Puisto on kesällä monille hanhille koti ja ruokailupaikka, 

jossa ihmisen pitäisi pystyä toimimaan aiheuttamatta niille vammoja ja vaaratilanteita. 2023‐01‐23T15:33: 1

Padelkentät nykyisten kenttien yhteyteen, ei ranta‐alueelle. 

Koirapuisto (jos sellainen on pakko perustaa) aivan alueen eteläpäähän. Alueen 

koiraomistajia varten on laitettava kieltotaulut joissa muistutetaan koirien irtipitämisen 

olevan laitonta, kylteissä tulee olla myös puhelinnumero johon rikkomuksista 

ilmoitetaan. 2023‐01‐22T10:44: 2

Grillipaikka rannan puoliväliin (2b), jos sellainen on hankintalistalla. Roskaamisen 

kannalta grillipaikkaympäristö tulisi varustaa mahdollisimman hyvin kaikkia mahdollisia 

roskia varten (pullot/tölkit, biojäte, sekajäte, muovi ‐ kaikki eriteltyinä). Kuinka 

grillipaikan "vuoroja" hallinnoidaan onkin ihan toinen juttu, varmaan "kuka ehtii ensin" 

periaatteella, samoin ongelmia tullee poltettavan materiaalin käytön suhteen. 

Valitettavasti en kovin paljoa usko alueella asuvien ja ennenkaikkea satunnaisten 

"grillibilettäjien" vastuullisuuteen. Ongelmia siitä tulisi jokatapauksessa. 2023‐01‐22T10:40: 0

Koira‐auraukselle olisi huutava tarve erityisesti etelä‐päähän. Nyt läheiset puistot ovat 

30min kävelyn päässä. Alueella on todella iso koirakanta. 

Lisäksi kaipaisin näin laajojen nurmi‐alueiden sijaan puustoa ja korkeampia istutuksia 

rytmittämään nurmi‐alueita. Nurmi on kesäisin täysin palanutta ja hanhien valloittamaa 

aluetta. Isot nurmialueet houkuttelevat hanhia paikalle entistä enemmän ja ulosteen 

päällystämät tiet ja nurmet eivät innosta viihtymään. 2023‐01‐22T08:33: 0

Ehdoton ei grillipaikalle! Kuulostaa ihan spugepaikalta jo valmiiksi. Visualisoin mielessä 

jo roskatun ja spreijatun jonkun grillihökötyksen jota toivotaan vuoden sisään 

poistettavaksi 😂

Täälä jo ehdotettu Padelkenttä ja talviuintipaikka olisi mieluisia lisäyksiä! Koirapuiston 

soisin tuonne rannan alkupäähän niin pääsee myös kaikki vapaamielisetkin laiskat 

koiranulkoiluttajat pitämään rakkaita hauvoja jolle syöttävät kakkua niin pitämään 

vapaina dogejaan. Muuten ne jahtaa ja raatelee rannan hanhia. Ja toki normaalillekin 

koiranomistajille rannan siellä päässä olisi hyödyllinen. Voin luvata ettei aiheudu yhtään 

sen enempää haittaa asukkaille kuin noista tän hetken työmaistakaan. 2023‐01‐21T20:04: 1

Koirapuistolle olisi tarvetta. Mahdollisimman isolle ja mielellään vehreälle. Hiekkaisia ja 

pölyisiä pikkupuistoja ei ole mukavaa käyttää. 2023‐01‐21T16:40: 1

Vanhankaupunginkoskelta löytyy jo koirapuisto, ei Arabianrantaan tarvitse toista.  Aiheuttaa 

meluhaittaa asukkaille. 2023‐01‐26T09:18: 1

Koirapuisto ehdottomasti! 2023‐01‐21T15:06: 1

Nurmialueelle koirapuisto. Vaikka alueelta onkin alle 3 km matka Kumpulanlaakson ja 

Vanhankaupunginkosken koirapuistoihin, koiratiheällä alueella käyttöä olisi runsaasti, ja 

tila olisi käytännössä pois vain hanhilta. Kustannukset vähäiset ja positiiviset vaikutukset 

asuinviihtyvyyteen sekä alueen yhteisöllisiin kohtamisiin suuret. 2023‐01‐21T09:45: 1

Grillipaikalle 2A on ehdottomasti parempi sijainti. 2023‐01‐21T06:32: 0

Luiska, jota myöten soutuveneen saa työnnettyä veteen ja vedettyä rantaan. 2023‐01‐20T15:52: 0

Rantaan, nurmi/viheralueelle tarvitaan useampi piknik alue missä on pöytä ja penkkejä 2023‐01‐20T11:38: 0

Grillipaikalle parempi vaihtoehto on 2a. 2023‐01‐20T07:00: 0

Puttauskorit on todella hyvä asia, niihin heittely on turvallista muille ulkoilijoille, ja 

puttauspaikkoja ei ole oikein tarjolla kun yleisesti ottaen kaikki korit on väyläkoreja. 

Puttaustreeniä on hyvä tehdä vaikka joka päivä, koiralenkillä, työmatkalla, milloin vain. 

Ehdottaisin jopa lisää puttauskoreja, ja aivan super olisi jos maahan voisi tehdä puttaus 

"circlen" korien ympärille, 5m säteellä nurmea, 5‐10m säteellä soraa tms. Näin voi 

harjoitella säännöllisesti eri etäisyyksiltä. 2023‐01‐20T06:41: 0

Padel kenttiä rantapuistoon! 2023‐01‐19T02:28: 1

Ranta‐alueelle tulee saada penkkejä, joiden edustalla on pöytä, jotta esim. etäopiskelu 

tai etätyö mahdollistuu ranta‐alueella. 2023‐01‐19T02:27: 0

Penkkejä tarvitaan enemmän. Ja jokaisen penkkialueen viereen Molok‐tyyppinen roskis, 

joka on iso ja osittain maanalla, jotta ei täyty hetkessä. 2023‐01‐19T02:26: 2



Havainnekuvassa grillipaikka on keskellä kulkuväylää ‐ ei ainakaan niiden läheisyyteen 

lisäämään kulkemisen ahtautta, kun lääniä riittää nurmilla vaikka millä mitalla. 

Ehdotettu paikka 2a on lisäksi huono siksi, että lähellä risteystä ja meluisaa 

maansiirtoaluetta (ei se alue ihan heti ole sieltä poistumassa vaikka joskus 

tulevaisuudessa kyllä). Tällaisen grillipaikan viereen tulisi lisätä ISO roskis, koska roskaa 

grillaamisesta syntyy. 

Lisää roskiksia rannimmaisen polun varteen, jota koiranulkoiluttajat eniten käyttävät tai 

polkupyöräreitin varren roskisten siirto rannimmaisen polun varteen, jottei tarvitse 

poukkoilla pyöräilijöiden eteen.

Yksittäinen infotaulun lisääminen ei paljon auta kun aiemmatkin on spreijattu 

lukukelvottomiksi eikä niitä puhdisteta. Kunnon opasteet rannan pohjois‐ ja 

eteläpäähän pyöräilijöille, että kulkisivat sitä punamurskepolkua pitkin.

Edelleen, missä uudet puut ja pensaat? Olisiko mitenkään mahdollista saada hieman 

mielikuvituksemmaaksi istutuksia ja puiston ilmettä? Liian paljon pelkkää peltoa nyt ‐ 

kesällä kuumaa ja talvella viimaista. 

Kukkalajien istutus niityille olisi kannatettavaa, mutta epäilen miten se onnistuu, kun 

hanhet ja muut linnut todnäk syövät siemenet nurmilta, ennen kuin ehtivät lähteä 

kasvamaan. Lähinnä rikat tulevat menestymään, kuten aiemminkin. 2023‐01‐18T14:16: 2

Hei. Pitäisi elävöittää rantaa. Samanlainen kahvilaravintola kuin munkkiniemessä on. Ei 

tarvitse olla jättikokoinen. 2023‐01‐18T11:32: 2

Hei, silta on mennyt joskus sen pienen joen yli. Olisi hienoa jos sen voisi laittaa 

uudestaan 2023‐01‐18T09:55: 2

Tämä on hyvä idea! 2023‐01‐23T21:01: 0

Puita!! Salavaa ja muuta tulvia kestäviä puita ja pensaita. Aikoinaan tämä suunniteltiin 

tämmöiseksi, mutta aika aikaansa kutakin! Tuulet ja sateet lisääntyy, kaivataan puita 

jotka suojaa viimalta ja vähän kosteudeltakin. Puita on toivottu jo moneen kertaan, 

miksi siihen ei tartuta? 

Ja laituri olisi ihana. 2023‐01‐18T09:53: 3

Unelma olisi edes pienenpieni pulahdusmahdollisuus tai kahlailukohta, jossa esim.  

lapset voisivat loiskutella vesileikkejä ja vilvoitella, vaikka ihan ilman varsinaista uimisen 

mahdollisuutta (se kai mahdoton järjestää). 2023‐01‐18T09:03: 1

Puuttukaa vihdoin luonnonsuojelurikoksiin, jota Rannassa tehdään päivittäin! Koiria 

päästetään lintujen kimppuun. Pelastuslaitos jatkuvasti alueella hakemassa raadeltuja 

lintuja. Häpeä Helsingille 2023‐01‐17T16:23: 1

Kannatan, on järkyttävää ja ihan järjetöntä, että lintuja pahoinpidellään. Vain tasapainoton ja 

mieleltään pahasti järkkynyt ihminen kiusaa eläimiä. Helsingillä on kohta ruma maine, kun lukee ja 

kuuntelee turisteja. 2023‐01‐17T16:50: 1

Pohjoisosassa oleva melko uusi infotaulu on hyvä, mutta sen edusta on usein veden 

peitossa. Voisiko kunnostuksen yhteydessä tehdä siihen korjaavia toimenpiteitä? 

Voisiko infotaulun "kääntöpuolta" hyödyntää toisella infotaululla, jotta siihen mahtuisi 

lisää tietoa alueesta? Taulu on luettavissa molemmilta puolilta. 2023‐01‐17T10:25: 0

Lisää penkkejä ja roskiksia! Sanoinko jo että lisää penkkejä ja roskiksia? 2023‐01‐17T09:02: 2

Grillipaikan pohjoisempi sijainti parempi, palvee silloin enemmän koko rantaa eikä vain 

eteläosaa 2023‐01‐17T08:52: 2

Eteläisin ehdotus uudelle penkki/pöytäryhmälle lammikon vieressä on aivan väärä. 

Ilmeisesti kukaan suunnittelijoista ei ole käynyt alueella kuivina kesäpäivinä kun tuuli 

työntää viereiseltä Staran maa‐aineksen läjitysalueelta kaikki pölyt tuolle lammen 

eteläpuolen kaistaleelle puhumattakaan jatkuvasta rekkojen ja maansiirtokoneiden 

äänistä ja piipityksestä joka on myös ympärivuorokautista. Kukaan ei tuolla alueella 

viihdy. Myös laiturin suunnittelu siihen on aivan järjetöntä 2023‐01‐17T08:51: 0

Staran toiminnot tulevat siirtymään pois alueelta tulevaisuudessa. 2023‐01‐17T15:22: 0

Koirapuisto 2023‐01‐17T05:25: 3

Grillin lisäys alueelle on erinomainen idea. Parhaiten grilli palvelee esitetyssä 2a 

kohdassa. Toisen grillin voisi sijoittaa esimerkiksi pohjoisen laverin kohdille,josta 

ruovikon raivauksen jälkeen avautuu upeat maisemat myös vanhankaupunginkoskelle.

Mitä rantapuistosta ehdottomasti puuttuu on koira‐aitaus, jonka voisi sijoittaa karttaan 

merkitsemääni kohtaan. Tämä kesäisin auringon polttama nurmikenttä on tällä hetkellä 

puiston suurin alue ja sen virkistyskäyttö ei toteudu millään tavalla. Mitä enemmän 

elämää ja toimintoa puistossa on suunnitellusti sen upeampi kokonaisuus! 2023‐01‐16T20:24: 3

Suunnitelmat näyttävät kovasti painottuvan alueen eteläpäähän, jossa jo ennestään 

suuri osa alueen aktiviteeteista. Toivoisin myös pohjoispään huomioimista. Varsinkin 

penkkejä on liian vähän koko rantapolun alueella. Niitä toivoisin rantapolun keski ‐ ja 

pohjoispäähän runsaasti lisää. Kauniilla ilmalla ne ovat hetkessä täynnä.

Myös laituri olisi hyvä sijoittaa alueen puoliväliin merenrantaan. Näin se palvelisi 

tasapuolisesti koko alueen asukkaita. 2023‐01‐16T19:14: 3

Mielestäni eteläpäässä ei ole toimintoja mitenkään huomattavan paljon, vaan alue on pikemmin 

jäänyt kehittämättä ja ei nauti suoraan edes meren läheisyydestä. Pohjoispäässä 

Vanhankaupunginkosken alueen kehittäminen palvelee pohjois‐ ja keskiosan asukkaita, joten 

toivoisin että huomiota annettaisiin eteläosaankin. 2023‐01‐17T15:24: 0

Opasteet pyöräilyä ja ulkoilua varten etäisyyksineen olisi ihan kiva. Lisäpenkit varmasti 

aina tarpeen 2023‐01‐16T17:49: 1

Puistoon tarvitaan ehdottomasti koira‐ aitaus. Alueella on koiria todella paljon ja tällä 

hetkellä niiden kohtaamiset tapahtuvat kulkuväylillä ja hanhen jätösten täyttämällä 

nurmikolla hihnat solmussa. Tämä voisi luonnollisella tavalla lisätä myös puhdasta 

nurmitilaa ihmisille, mikäli hanhet karttaisivat aitauksen välitöntä läheisyyttä. 2023‐01‐16T15:24: 3

Koirapuisto ehkä ehkäisisi koirien irrallaan pitämistä. Nyt osa koiranulkoiluttajista päästää koiransa 

irti eikä koiria pelkäävä koskaan tiedä mitä on vastassa. 2023‐01‐16T19:50: 0

Koira‐aitaus siis (korjaus edelliseen kommenttiin). 2023‐01‐16T19:52: 0

Vanhankaupunginkoskella on kaksi hienoa koirapuistoa. EI koirapuistoa rantapuistoon! 2023‐01‐17T10:01: 2

Juuri näin. Ei koirapuistoa asutuksen lähelle. 2 lähikoirapuistoa on jo riittävän kattavasti ‐ erityisesti 

kuin ovat pienellä käytöllä muutenkin. 2023‐01‐17T20:31: 0

Koira‐aitaus puiston eteläpäähän olisi hieno juttu, tilaa ja sopivia paikkoja sille varmasti löytyisi. 2023‐01‐20T09:12: 0

Jos grillipaikka lisätään rantaan, yksi riittää ja se on esityksessä 2A. 2023‐01‐16T15:07: 0

Rannalle saisi kivan jousiammuntaradan. 2023‐01‐16T13:33: 0

Grillipaikkaa ei kannata laittaa paikkaan, johon ollaan lisäämässä niittyä. Palaa vielä 

koko ranta jonain kuivana kesänä. 2023‐01‐16T13:33: 1

Grillipaikkaa ei kannata laittaa ollenkaan. Roskia, meteliä ja alkoholin liikakäyttöä on jo tarpeeksi. 

Mikäli grilli halutaan se pitää olla alueella jonka lähellä EI ole asutusta. Jokaisella on oikeus nukkua 

yönsä omassa kodissa rauhassa. 2023‐01‐17T20:29: 0
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Ei oleskelulaituria missään tapauksessa Arabianrantaan, mihinkään kohtaan. Rannan aitoa ja 

hienoa luonnonläheistä maisemaa ja tunnelmaa täytyy suojella ja säilyttää luonnonrauha, niin 

ihmisille kuin eläimillekin. Laituri ei antaisi mitään lisäarvoa, vain negatiivisen merkityksen. 2023‐02‐05T16:07:5 0

Uudet istutukset sille laajalle tuulenhuuhtomalle nurmikentälle ovat todella tervetulleita! 

Olisi hyvä jos sinne saisi puita . 2023‐02‐05T09:05:4 0

Valkoposkihanhien kakat on pieni haitta nurmikentällä ja ne tykkäävätkin laajemmista 

ruohokentistä ympäri Helsinkiä erityisesti silloin, kun ne ovat leikattu lyhyeksi. Ehkä voisi 

jotenkin hajauttaa valkoposkihanhien ruokailupakkoja (ovat rannan tuntumassa)? Iso 

peliruohokenttä ilman korkeita esteitä ympärillä (vapaata vaakasuuntaista tilaa satoja metrejä 

ympärillä ainakin muutamasta ilmansuunnasta) on superharvinaista Helsingin alueella. Päiväkoti 

Arabian edustalla on siis harvinainen poikkeus ja varsinainen Herkkupaikka Helsingissä vapaan 

meren äärellä. 2023‐02‐03T15:15:2 0

Päiväkoti Arabian / Leikkipuiston edustan iso ruohokenttä taitaa olla lähes ainoa tarpeeksi iso 

kenttä ja olosuhteistaan ainoa sopiva alue, jossa voi maakäsitellä varjoliitosiipeä ja harjoitella 

sen toimintaa sopivilla tuulilla idästä ja kaakosta. Samaan aikaan mahtuu kentälle pallon 

pelaajat ja auringon ottajat. Vaikka nurmi pääsee hieman kasvamaan se ei ole varjoliidon 

käsittelyyn haitaksi. Puuistutuksi en lisäisi ja antaisin olla nykyisellään. Vilvoittava tuulikin 

kesäisin puhaltaa paremmin päiväkodin suuntaan vapaasti. Pensasistutukset nyt sopivat ja 

toimivat osana suojana pallon valumisena mereen. Paikka käyttävät myös 

tandemlaskuvarjohypääjät, jotka tuovat lisää moni‐ilmeisyytä paikan toimintaan. 2023‐02‐03T14:59:2 0

Laituri lammen tai meren rannalla ovat toiminnallisesti eri asioita. Meren rannan kesätuuli ja 

rantamaisema ovat houkuttelevampia. K Franckin kadun kautta on hyvä yhteys Arabian 

tehtaalla oleviin palveluihin. Kaj Franckin kadun rannassa on jo useampana kesänä ollut 

kahvila/jäätelö‐"pop‐up‐kioski". Paikka selvästi kiinnostaa asukkaita ja rannalla kulkijoita. 2023‐02‐01T15:43:1 0

Ei tarvita laituria ollenkaan, ranta on kaunis Ilman ja rannalla voi istuskella ja oleskella ilmankin 

laituria. 2023‐01‐31T18:46:1 1

Laituri oli alkuperäisessä suunnitelmassa ja sitä ollaan kaivattu kovasti 20 vuoden ajan. 

Vuorovenelaituri jotta pääsisi kesäretkille merellisiin maisemiin. Monipuolisempaa puustoa ja 

kasvillisuutta. Rantakahvila josta voisi ihailla kesä ‐ja talvipäiviä sekä auringonlaskua. 2023‐01‐30T14:33:1 2

Rannan ja jalankulkutien väliin istutettava riittävän korkeaa kasvillisuutta, joka estää hanhien 

kävelymatkat nurmikolle. Muutama vuosi sitten kokeiltu verkkoaita toimi varsin hyvin ‐ 

minkähän takia se poistettiin? Puita voidaan istuttaa avoimille paikoille lisää, puistoon pitää 

saada myös ihmisiä. Laituri on ihan kiva ajatus, sen voi rakentaa kyllä meren puolelle. Onkohan 

suunnitelmassa otettu huomioon, että rannassa olisi myös kioskille/kesäkahvilalle jatkossa 

paikka? Pyörätiet pitää merkitä selvästi kylteillä, se ohjaa liikennettä oikeille väylille. 2023‐01‐28T11:56:5 2

Anni Sinnemäki pyysi kommentoimaan laituriasiaa. 

En kannata sitä ollenkaan. 

Puisto on nykyisellään luonnonläheinen, rauhallinen ja hiljainen. Se on aivan tavattoman kaunis 

aamuisin, iltaisin ja kesäisin ja nyt jo siitä voi nauttia kaikki kaupunkilaiset mm. 

työmatkapyöräilyn merkeissä.

Talvisin puisto n hyvin hillitysti valaistu mikä on myös aivan mahtava asia ‐ nyt voi nähdä 

tähdet! Kaupungissa kun pimeydestä ei oikein pääse nauttimaan.

Helsingissä on ihan tarpeeksi uintipaikkoja ja merenrantakahviloita ja mökäpaikkoja. Minusta 

Arabianranta pitäisi säilyttää luonnonläheisenä ja hiljaisena keitaana, kuten se nyt on.

Jos joku haluaa kalastaa, nauttia ruokarekoista ja kahveista terassilla, voi mennä 

Vanhankaupungin kosken suulle ‐ siellä on tavattoman hyvä tarjonta kaikkea tätä.

Ei moottoriveneitä, suppilautoja, pussikaljottelijoita, känniuimareita, nuorisojoukkoja ja lintujen 

häiritsijöitä Arabianrantaan. 2023‐01‐27T07:40:0 1

Kosken ravintola on jo toista vuotta/kesää vain tilauskäytössä. Näin luki kotisivulla ainakin viikko sitten. Eli ei palvele 

satunnaista kahvittelijaa/ruokailijaa.

Puoleen väliiin ranta‐aluetta about kahvila. 2023‐02‐02T13:19:1 0

Ei laituria ollenkaan rantaan. 

Tässä on luonnonsuojelualue ihan lähellä.

Lisäksi Vanhankaupunginkoskella on nyt ruokarekkoja ja kahvikojuja vaikka millä mitalla ja 

erittäin hyvä onkipaikka.

Eli jos laituri väen vängällä halutaan niin sitten lammen rannalle alueen toiseen päähän, joka on 

kaukana Vanhankaupunginkoskesta. 2023‐01‐27T07:33:3 1

Laiturille paras paikka on lammen ranta. Siellä päässä on paljon käyttöä, esim. oppilaat 

lähialueen oppilaitoksista tulevat usein rantaan viihtymään ja sillä paikalla se palvelisi myös 

Hermannista ja Vallilasta suuntaavia meren rakastajia.

Kaj Franckinkadun pää on rantapuiston hiljaisempaa aluetta ‐ ei tuoda sinne mitään mölylaituria 

kiitos. Puistoon kuuluu RAUHA , ei piknikporukoiden älämölö ja onkijoiden koukut ja siimat, 

joihin hanhet ja muut linnut takertuu. 2023‐01‐27T07:31:2 0

Koirapuisto olisi erittäin toivottu. Vaikka koirapuistoja on pienen matkan päässä, on arabiassa 

kuitenkin niin paljon koirienomistajia, että tulisi tarpeen. Pienille ja isoille koirille omat puolet. 2023‐01‐27T06:09:2 2

Oleskelulaituri siihen mistä on kaikkein pisin matka asuintaloihin! 2023‐01‐26T14:19:0 0

Eiköhän noita "toimintanurmia" ole ihan liikaa pelkkinä aakeina laakeina ‐ niille voisi ihan hyvin 

istuttaa myös puita ! Tarvitsemme varjoa ! 2023‐01‐26T14:17:4 1

Oleskelulaituri ei sovi merenrannalle Kaj Frankin kadun alueella. Se häiritsisi epäilemättä 

asukkaita jotka asuisivat ihan sen vierellä ja myös rantapromenaadia joka nyt on täydellisen 

hieno ja luonnonläheinen. Jos välttämättä halutaan oleskelulaituria, siirtäkää se urheilukenttien 

ja toimintanurmien rannalle päin, siellä kaikki voi oleskella rauhassa vaikka yöhön asti ilman että 

ketään häiritään. Siellä on myös parempia mahdollusiiksia laajentaa aluetta esim. kahvilalla etc... 2023‐01‐26T13:26:4 1
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Arabian rantapuisto on Helsingin mittakaavassa rauhallinen ja luonnonläheinen. Vastaavaa ei 

löydy muualta. 

Ei kannata synnyttää ongelmia tyhjästä, eikä sotkea sitä, mikä tekee ainutlaatuisesta 

Arabianrannasta ainutlaatuisen. Pöhiseviä rantapuistoja, joissa on grillipaikka, pelikenttiä, 

toimintanurmia ja oleskelulaituri, on jo runsaasti, ja myös Arabiassa on jo tällä hetkellä 

mahdollista virkistäytyä tai harrastaa vastaavalla tavalla.  

Laituria ei tarvita. Se häiritsisi luonnonvaraisia lajeja, mm. lintujen pesintää, ja sen lisäksi rauhaa 

kaipaavia ja siihen oikeutettuja helsinkiläisiä. Jos laituri kuitenkin tulee, pitää laituri sekä sen 

käyttö ja sijainti suunnitella niin, että lintujen pesintä ja muu luonto ei vaarannu, ja 

roskaaminen ja meteli ei kasva.

Olisi hienoa, jos istutuksissa käytetään Suomessa luontaisesti esiintyviä ranta‐ ja niittylajeja ja 

tapoja, jotka lisäävät lajirikkautta ja pölyttäjien sekä lintujen määrää. Nurmikkoa tulee kuitenkin 

jättää tarpeeksi (sekä valkoposkihanhille, että muille) sitä käyttäville lajeille, ja avaruuden 

säilyttämiseksi. 

Kahvila kivijalassa rannan lähellä olisi varmasti hyvä. 2023‐01‐26T11:54:0 3

Ei laituria merenrannalle. Ranta on niin hieno ja autenttinen tällä hetkellä. Laituri ei sopisi 

luonnonläheiseen maisemaan. 2023‐01‐25T23:26:5 3

Rantaviiva muodostuu tällä hetkellä paikalletuodusta kivimurskeesta, joten laituri olisi hyvä lisä. 2023‐01‐26T07:26:5 0

EI laituria Kaj Frankin kadulle. Rannan koko viehätys on luonnonläheisyys ja siksi niin monet 

nauttii siitä. Laiturista tulisi paikka missä kesäisin juodaan pussikaljaa. Säilyttäkää rannan 

nykyinen muoto. 2023‐01‐25T23:20:0 2

Laituri meren rannalle. 2023‐01‐25T23:04:3 0

Merenrantalaituri ehdottomasti 2023‐01‐25T21:20:2 0

Puron lampi on hieno pieni luontokeidas, jossa on majaillut mm. harvalukuinen liejukana. 

Mieluummin laituri meren rannalle, jossa se palvelee ihmisiä monipuolisemmin ja sopii 

maisemaan paremmin. 2023‐01‐25T21:11:0 0

Laituri Kaj Franckin kadun kohdalle, jotta kuntoliikkuminen vedessä (esim. suplaudalla) olisi 

mahdollista. 2023‐01‐25T19:43:5 0

Ehdottomasti laituri meren rantaan. Laituri on ollut suunnitelmissa jo Arabianrannan 

ensimmäisissä  luonnoksissa. Laiturin yhteyteen tulisi mahdollistaa kahvilan ja terassin 

rakentamisen, jos toimija löytyisi. Sijainnin kannalta vaihtoehto voisi olla lähempänä lammelta 

laskevaa puroa ja toimintanurmea, jossa mahdollinen toimija ja kahvila voisivat tuoda muitakin 

aktiviteetteja ympäristöön hyväksi käyttäen laituria ja nurmialuetta. Esim.suppilaudat, 

petankkikentät, sekä talvella luistelu. aktiviteetit tällä alueella eivät häiritse asutusta, kun 

asuintalot ovat kauempana. Alue on myös lähellä, kun puiston/ranta kehittyy etelän suuntaan 

tulevaisuudessa toivottavasti luonnon mukaisena kosteikkona ja luontopolkuina. 2023‐01‐25T19:36:4 1

Samaa mieltä, laituri kyllä mutta sopisi paremmin rannalla toimintanurmen alueella. Siellä ei myöskään häiritsisi 

asukkaita jos vaikka yöllä oleskelisi ihmisiä. 2023‐01‐25T23:36:1 0

Oleskelulaituri Kaj Franckin kadun päähän! Mielellään samankaltainen kuin esim. Tampereen 

Ranta‐Tampellassa! 2023‐01‐25T18:51:1 0

Oleskelulaituria meren rantaan ehdottomasti. Lammikko on sille aivan väärä paikka sekä laituria 

käyttävien, että lähellä sijaitsevien asuntojenkin asukkaiden kannalta. 2023‐01‐25T14:42:1 2

Joo oleskelulaituri veden ääreen 2023‐01‐25T18:43:1 0

Puistoalueesta ei pidä rakentaa venesatamaa tai mahdollistaa uiminen, se aiheuttaa häiriötä 

erityisesti kesäiltoina ja veneisiin kulku ylimääräistä liikennettä sekä pysäköintiä alueella, jossa 

ennestään ajoneuvolla liikkuminen ja pysäköinti on haastavaa. Oleskelulaituri, jota ei ole 

tarkoitettu uimiseen sekä veneellä rantautumiseen on täysin turha. 2023‐01‐25T13:34:2 0

Arabianrantaan Kai Frankin puiston tuntumaan toivottaisiin oleskelulaiturin lisäksi myös 

moottorivenelaituri jossa kaupungin vieraspaikkoja mihin voi jättää veneen 4‐8 tuntia kun 

vierailee alueella. 2023‐01‐25T13:16:0 0

Ei liikaa, ainakaan isoja puita puistoon, jotka peittäisivät merinäkymän taloista. Puita kaivataan 

kuitenkin Kyläsaaren maan välivarastointialuuen eteen peittämään se todella ruma näkymä 

Kotisaarenkadun pään taloista. 2023‐01‐25T13:04:5 1

Kannatan oleskelulaituria meren rantaan noin esitetylle paikalle. Mahdollistaisi uimisen meressä 

ja ajanvieton rannalla. Lisäksi se helpottaisi veneellä vierailuja  Arabianrannassa. 2023‐01‐25T13:00:1 0

Oleskelulaituri ehdottmasti lahden rantaan, EI lammen rannalle! Lammelta ei ole mitään 

näkymiä minnekään. Laituri varmasti kerää kesäisin nuorisoa viettämään iltaa myöhäänkin ja 

Kotisaarenkatu 7 B ja C talojen asukkaat aivan varmasti saisivat uuden meluhaitan ‐ Kyläsaaren 

maankierrätyslaitoksen lisäksi. 2023‐01‐25T12:46:4 1

Laiturin sijainti tulee miettiä niin, että siitä ei muodostu kohtuutonta haittaa asukkaiden 

yöuniin. Jo nyt Arabian oleskelualueilla hengaillaan välillä aamuyöhön saakka ja kun alkoholi on 

kuvioissa, volyymi on sen mukainen. Hauskanpito on mukavaa niin kauan, kunnes yöunet 

katkeavat toistuvasti meluun. On kurja ajatus, että kesäyöt menisivät valvoessa. Laituri sinänsä 

on ihana ajatus. Tosin uimaanhan ihmiset siitä satavarmasti lähtevät, etenkin jos on promilleja 

veressä. 2023‐01‐25T12:07:4 1

Laiturillinen kahvila merenrantaan. Kahvilalla pystytään varmistamaan ettei siitä tule uintipaikka 

eikä terassilta hypitä veteen. 2023‐01‐25T11:41:5 2

Ehdoton EI laiturin sijoittamiseen lammikolle. Vesialueen lintuja häiritään jo nyt ihan liikaa, 

kiitos alueen koiranomistajat. Lammikolla pesii useita lintulajeja ja harmaahaikara käy siinä 

kalastamassa rauhallisina hetkinä. Joki pitäisi myös rauhoittaa kanoottiharrastajilta, ei ole 

mitään järkeä meloa ahdasta jokiuomaa samalla häiriten luontoa. 

Laiturin sijoittaminen ranta‐alueen välivaiheille ja nimenomaan merenlahden puolelle voisi olla 

toimiva ratkaisu, uiminen rannassa ei liene mahdollista ja tuskin laiturilta olisi hyvä 

onkia/virvelöidäkään, koska ranta on niin matala ja pohja saastunut. Itse en söisi koko lahden 

alueelta pyydettyjä kaloja. 2023‐01‐22T10:34:3 5

Täysin samaa mieltä. Lammikko ei sovi mitenkään laiturin paikaksi alueella pesivän linnuston vuoksi. Lammella on 

pesinyt valkoposkihanhien lisäksi mm. haapana ja itsekin olen nähnyt useamman kerran harmaahaikaran 

laskeutuvan lammen rannalle. Kaikki tämä menetetään, jos lammen rantaan rakennetaan laituri. Tarkoitus 

suunnitelmissa on kuitenkin samalla huolehtia myös alueen luonnosta? Koska lammen tai merenrantaa ei voi 

käyttää uimapaikkana, niin laiturin funktio jää vähän epäselväksi. Jos laituria ei voi sijoittaa merenrantaan, niin 

voisiko suunnitelmasta jopa luopua ja käyttää rahat johonkin toiseen parannukseen rantapuistossa? 2023‐01‐23T20:58:3 0

Laituri Kaj‐Franckin kadun kohdalle ja ehdottomasti kannatus kahvilalle , jos se olisi vaikka siinä 

laiturin vieressä ois aivan ihana!  2023‐01‐21T20:07:0 3

Alueelle tilava koirapuisto, jossa isojen ja pienten koirien erilliset aitaukset sekä 

sisääntulokarsinat. Koko puistoon myös enemmän puita, myös koirapuiston sisälle! 2023‐01‐21T07:47:3 2

Jos laituri on pakko laittaa niin lammelle sitten.

Puistossa kesäisin grillataan ja hengataan, juodaan pussikaljaa. 

Laituri tulee lisäämään tätä häiriötä enkä toivo sitä rauhalliseeen, luonnonläheiseen puistoon 

ollenkaan. Merenpohja alueella on lisäksi aivan saastunutta, matalaa eikä uimakelpoista. Ei ole 

järkevää laittaa laituria meren äärelle ainakaan. 2023‐01‐21T06:37:2 0

Toivoisin sellaista venelaituria johon voisi jättää veneen muutamaksi tunniksi esim. 

kauppareissun ajaksi. 2023‐01‐19T17:16:4 0

Alueella asuu todella paljon koiria ja koirapuistolle olisi todellakin tilausta sekä tilaa.

Silta lammelle kohtaan, johon sellaista on selkeästi myös suuniteltu. Nyt siinä on molemmin 

puolin vain kävelytien torsot, jotka päättyvät lammelle. 2023‐01‐19T16:23:3 1

Pitkään on puhuttu koirapuistosta ja tilaa sellaiselle riittäisi yllinkyllin. Hanhet ehkä pysyisi tuolta 

alueelta loitommalla. Monelle matka vanhankaupunginkoskelle tai Paavaliin on liian pitkä, 

varsinkin jos on toimintakyvyssä/ liikkumisessa haastetta. 2023‐01‐19T06:54:3 2



Merenranta laitureita ollaan odotettu alueen valmistumisesta asti. AIvan liian kauan. Laitureita 

oli alunperin suunniteltu rannalle useita. Suunnitelmissa oli joskus myös laituri, johon lautta 

voisi parkkeerata, samanlainen kuin vaikka Korkeasaren ja Kauppatorin välillä. Olisi enemmän 

kuin kaikkien etu, että Helsingin keskustasta (ja muualtakin) olisi edes mahdollisuus 

lautaliikenteelle Arabianrantaan. Käyttäjiä olisi varmasti. Nopea ja kätevä yhteys, joka myös 

vähentäisi ruuhkia tieliikenteessä Arabianrannan ja keskustan välillä. Turisteillekin oiva tapa 

kulkea keskustasta tutustumaan vanhaan kaupunkiin ja vanhaan Arabian tehtaan alueeseen. 2023‐01‐19T02:10:1 1

Ei missään nimessä laituria lammenrantaan vaan merenrantaan ‐ tai sitten ei ollenkaan 2023‐01‐18T19:17:4 3

Samaa mieltä. Merenranta ainut oikea vaihtoehto 2023‐01‐19T02:05:0 1

Nurmialueet pitää myös hoitaa nurmena. 10cm heinä ei ole nurmikenttä ja siinä kukaan lapsi ei 

halua pelata palloa. 

Eli nurmialueita vähemmän, mutta paremmmin hoidettuna. 

Laituri meren rantaa. Lammen rannassa sillä ei ole käyttöä. 2023‐01‐18T16:14:3 0

Kaikki roskakorit pitäisi siirtää rannan ja talojen viereisille väylille, etteivät ne ole hiihdon tai 

pyöräilyn pääreiteillä,  mikä vain aiheuttaa ylimääräisiä konflikteja. 2023‐01‐18T15:19:2 1

Havainnekuvassa "keskiosaksi" nimetty alue vaatii lisää istutuksia (eikä pelkästään sitä 

rikkaniittyä) ja todnäk lannoitusta, jotta nurmi kasvaisi kunnolla. Ongelmana kuitenkin että 

hanhet syövät ja kakkaavat nurmen ankeaksi eikä siinä silloin mitkään siemenkasvit kasva. 

Tarvitaan siis kunnon pensas‐ ja puuistutuksia. Ottakaa mallia ei‐suomalaisista puistoista, joissa 

käytetty mielikuvitusta ja haettu esteettisyyttä.

Ei laituria missään nimessä lampeen, lampi on pieni ja vesi likaista. Miksi puron ylittävää siltaa ei 

ole rakennettu, vaikka kuulunut alunperinkin suunnitelmaan, ei voi olla kovin kallista rakentaa 

pientä kävelysiltaa. 2023‐01‐18T14:21:2 1

Saisko lammen reunalle kiellon siitä, ettei ihmiset käytä sitä vessana. Nyt autoilijoilla on tapana 

ajaa lammen viereen (Kotisaarenkadun päähän) käydä tekemässä sinne tarpeensa ja ajaa pois. 2023‐01‐18T10:01:5 1

Jos laiturilla on tarkoitus viihtyä, sijainti lammen rannassa olisi järjetön ‐ lampi on käytännössä 

ojan laajennus ja veden kunto sekä virkistysarvo sen mukainen. 2023‐01‐17T20:39:2 4

Laituri ehdottomasti merenrantaan! 2023‐01‐17T11:13:2 3

Ehdotus laiturista lammikolle ei ole hyvä. Useina kuivina kesinä lammikon vesi laskee hyvin alas 

ja se alkaa haista. Lammikon ympäristössä on myös paljon mäkäräisiä joten laiturilla oleskelu ei 

houkuttele. Lammesta on muodostunut myös monelle lintulajille pesimä‐ ja turvapaikka esim 

arka harmaahaikara kalastelee siinä usein kesäisin kun on rauhallista. Tällekin saisi heittää 

hyvästit jos rannalle pykätään uusi pussikaljapaikka. Jos laituri halutaan niin sitten 

merenrantaan maksoi mitä maksoi. 2023‐01‐17T08:58:5 2

Täysin samaa mieltä!  2023‐01‐17T10:05:2 0

Rantalaiturille paras paikka meren rantaan keskelle aluetta, Elävöittämään  pitkää rantareittiä, 

jossa ei muita toimintoja. Keskeisellä paikalla siitä on iloa koko alueen asukkaille. 2023‐01‐16T19:26:4 1

Toivoisin myös parempaa yhteyttä Intiankadulta päin. Nyt Kokkosaaren kadulle käännyttäessä 

ja puistoa lähestyttäessä puiston ja yhteyden väliin tulee kaikenlaista parkkipaikkaa ja on melko 

epäselvää mitä reittiä tulisi käyttää esim pyörällä kulkisessaan jottei päädy vain johonkin 

aidataulle koulun pihalle tms. 2023‐01‐16T17:58:4 0

Istutusten osalta huomioidaan varmasti runsaat hanhiparvet 2023‐01‐16T15:09:3 0
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'‐ Kävely‐ ja pyöräreittien selkiyttäminen liikennemerkeillä.

‐ Talvisin tarvitaan jatkossakin hiihtoreitti.

‐ Ei asfalttia rantareiteille, vaan säilytetään luonnonläheisyys. 2023‐02‐05T16:11: 0

Ehdotetut muutokset kannatettavia. Erityisesti Pornaistenniemen sillalta lähtevän reitin opastus 

tärkeä, sillä siellä usein näkee pyöräilijöiden valitsevan kävelijöille tarkoitetut reitit. Monesti olen 

myös nähnyt arabianrannan suunnasta sillalle matkaavien pyöräilijöiden valitsevan kävelijöille 

tarkoitetun reitin, sillä ovat ajatelleet rantaa lähempänä olevan reitin varmemmin johtavan sillalle. 

Eli myös toiseen suuntaan juuri puustoalueen alun viimeisessä risteyksessä ennen siltaa soisi olevan 

opaste. 2023‐02‐05T13:04: 0

Muutamassa kävelytien ja pyörätien risteyskohdassa on ollut 'läheltä piti' ‐tilanteita, kun lapsi tai 

koira on ilmestynyt pensaan takaa pyörätielle pyöräilijän osaamatta siihen varautua. Tällainen 

näkyvyyttä estävä kasvillisuus tulisi madalluttaa tai poistaa, jotta turvallisuus paranisi. 2023‐02‐02T21:21: 0

Punainen kivituhka ei ole käytännössä kanavoinut pyöräilyä riittävästi omalle väylälleen. Kivimuurin 

varren kävelytielle tulisi laittaa kävelyä osoittavia ja pyöräilyä kieltäviä merkkejä. Mm. Kaj Franckin 

kadun kulmalla on usein vaaratilanteita. 2023‐02‐01T15:32: 0

Pyörät ns. baanalle ja muille kulkijoille rauha. Pyöräily kiellettävä Pornaistenniemen luontopoluilla ja 

ehdottomasti myös Annalan kallioilla. 2023‐02‐01T14:37: 0

Pyöräilijät ja jalankulkijat on ehdottomasti erotettava tavalla tai toisella, ja mieluiten jo ennen kuin 

tapahtuu onnettomuuksia. Vauhdit vaan kiihtyvät, ja viime vuosina rantateille on ilmestynyt jopa 

sähkömopoja. 2023‐02‐01T14:21: 0

Voisiko pyörä‐ ja kävelyteitä osoittavat liikennemerkit pystyttää rantapuistoon mahdollisimman 

pian? Alueeen asukkaat ovat niitä jo toivoneet monta vuotta, eikä muutaman liikennemerkin vuoksi 

tarvinne suurisuuntaisia ja kauaskantoisia suunnitelmia. Jos reittien väyliä sitten aikanaan hamassa 

tulevaisuudessa muutetaan, niin liikennemerkin paikka voidaan varmaan pienin kustannuksin 

muuttaa. 2023‐02‐01T08:01: 0

Kyllä on ankeen näköistä noissa kuvissa, missä kaikki puut on? 2023‐01‐26T14:08: 0

Ankkalammen koilliskulmalle on merkitty nyt violetilla puron yli menevä kävelyreitti? 

Tarkoittaisikohan tämä vihdoin sitä että siitä n 10 vuotta odotettu silta rakennettaisiin?! Useat 

pyöräilijät on pitänyt opastaa kiertämään lampi että pääsevät oikealle puolelle lammikkoa. 

Muutonkin se on ollut vähän omituinen ja keskeneräinen kohta molemmin puolin puroa. 2023‐01‐26T06:33: 0

Pyöräliikenteessä puistossa ei ole mitään ongelmaa. Matin kaaren sillan kohdalle lisätty opaste ei ole 

huono idea, mutta ei oikeasti ratkaise juuri mitään ongelmaa, koska ongelmia ei ole. Ihan sama. 2023‐01‐25T23:07: 0

Kyllä, minunkin mielestäni pyöräily sujuu Rantapuistossa oikein hyvin ja kyllä me 

pyöräilijät pärjäämme ilman ylenmääräistä kädestä opastamistakin. 2023‐01‐26T12:19: 0

Pyöräilijät varmaan pärjäävätkin, ja monet vieläpä varsin vauhdikkaasti, mutta kävelijät  

 ovat vaarassa joka ainoalla reitillä. Vaaratilanteita päivittäin. 2023‐02‐01T14:11: 0

Keskimmäinen reitti olisi hyvä osoittaa selvemmin ennen kaikkea pyörille ja lumitalvina hiihtoon. 

Kävelijöille on tilaa muilla reiteillä vaikka kuinka ja paljon. Talvella tosin rantareitin edes jonkinlaista 

aurausta voisi harkita, jotta laduilla kävely vähenisi. 2023‐01‐25T21:15: 1

Keskimmäinen ranta"tie"/polku on tietääkseni pyöräilijöille, mutta voisiko sen varrelta siirtää ne 

ilmaiset koirankakkapussipisteet joko ylemmälle tai alemmalle rantatielle. Monet koirat ja hihnat 

ovat pyöräilijöiden tiellä aiheuttaen vaaratilanteita. 2023‐01‐25T11:42: 1

Useiden taloyhtiöiden läheisyyteen on alkanut ilmestyä yksitysialue‐kylttejä. Nämä pitäisi poistattaa. 

Ranta‐alueelle tulisi voida kulkea yhteispihojen tms. kautta ilman tällaista kurjaa hätyyttelyä. 2023‐01‐23T20:21: 1

Punatiilitielle tulisi saada katkeamaton valoketju. Nyt suunnitelmassa hankalaksi nimetyssä 

risteyksessä on 50 metrin täysin pimeä alue. Ei valoja aivan rannimmalle polulle mutta 

punahiekkatie sekä etelästä sille suuntaava tie tulisi valaista! 2023‐01‐23T20:19: 0

Koristevaloja, sellaisia jotka ei liikaa valaise mutta valaisee kuitenkin. 2023‐01‐26T14:10: 0

Kulkureittien merkinnät olisi kaikkein tärkein asia korjata kuntoon.

Tällä hetkellä kaikki pyöräilee ja kävelee sikin sokin eli kaikilla kolmella reitillä saa tehdä tätä kaikkea.

Lopputulos on raivoa väylillä, kun moni luulee, että keskikaista on vain pyöräilijöille.

Muuallakin kaupungissa ymmärretään, että kävelijöillä ja pyöräilijöillä on eri tahti ‐ ja eri kaistat! 

Ei ole kiva ulkoiluttaa rauhassa koiraa, kun sähköpyörä ajaa täysillä hihnaan. Se on vaarallista. 2023‐01‐21T06:40: 3

Pyöräreitti olisi hyvä merkitä pyöräreitiksi. Nyt sen tietää paikallistuntemuksella ‐ "tässä kulkee 

pyöräilijät ja tuossa rannempana jalankulkijat".

Joidenkin puiden oksat aiheuttavat vaaraa silmille varsinkin syksyiseen pimeään aikaan kun puut 

ovat lehdettömiä. 2023‐01‐20T06:38: 2

Reittien varrelle tulee saada lisää roskiksia!

Mielellään Molok tyyppisiä, maanalle kasvavia, jotka eivät täyty hetkessä. 2023‐01‐19T02:24: 0

Roskisten lisääminen ei auta, jos niitä ei säännöllisesti ja ahkeraan tyhjennetä. Sitä on 

tehostettava. 2023‐01‐26T12:22: 0

Kokkosaarenkadulta saatava suorempi yhteys ranta‐alueeseen!

Nykyisellään Kokkosaarenkadulta tultaessa, ei ole riittävän selkeää reittiä rantaan, vaan ihmisen 

ohjautuvat Beriininkadun kautta rantapuistoon, joka aiheuttaa valtavan liikenteen Berliininkadun 

läpi. 2023‐01‐19T02:22: 0

Valaistus saatava rannan risteysaslueeseen! 

Rantareitin pyörätieosuus on valaistu muuten paitsi siitä tärkeimmästä, eli risteysalueesta, jossa 

lammen puro liittyy mereen. Tämä kohta on ehdottoman tärkeä saada valaistuksi, jotta voi 

turvallisesti kulkea myös ne 9kk vuodesta, jolloin on sysipimeää. 2023‐01‐19T02:20: 0

Tämä!!  2023‐01‐21T12:19: 0

Tämä on liikennesuunnittelun tötöilyä, mutta Kyläsaarenkujalta on puuttunut kokonaan pysyvä 

pyöräily‐yhteys rantapuistoon.  Luonnollisen reitin kohdalla on pysäköintipaikkoja edessä. Nyt 

ajoyhteys on ollut sentään raidetyömään tilapäisen väylän ansiosta Kyläsaarenkujan päästä, mutta 

tämä suuntaa pikemmin länteen Hermannin rantatielle. Yhteyden kuuluu olla myös 

kehittämissuunnitelmassa pohjoiseen, rantapuistoon päin. 2023‐01‐18T14:53: 1

Puiston etelä‐, keski‐ ja pohjoisosaan opaste, joka ohjaisi pyöräilijät leveimmälle keskimmäiselle 

polulle. Saisi kävelijät kävellä rauhassa rannimmaista polkua ja vähentäisi trafiikkia 

talojepuolimmaiselta polulta. Ei asvalttia! 2023‐01‐18T14:23: 1

Heh, alueen fb‐palstalla käydään jatkuvaa vääntöä siitä, onko punainen reitti pyörille vai ei, kun 

opasteita ei ole :D 2023‐01‐17T20:41: 1

Pyöräteitä merkittävä. Alueella on paljon pitkän matkan pyöräilyä joka vaarantaa muun ulkoilun. 

Ajetaan kovaa, sähköpyörät ovat myös nopeita ja niitä on yhä enemmän. 2023‐01‐17T20:34: 1

Pyöräväylä pitäisi asfaltoida. Jos se ei puiston keskellä onnistu/haluta, pitäisi pyöräilyn pääväylä 

siirtää talojen reunalle. 2023‐01‐17T16:13: 0

Ei missään nimessä. Arabianrannan alue on juurikin säästynyt asfaltilta ja on 

luonnonkaunis. Alue kaipaa lisää puita! Isot niityt huutavat lisää puita ja piiloja 

eläimille! 2023‐01‐17T20:36: 0
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Ehdottomasti asfaltti pyörätielle!

Arabianrannan läpikulku on yksi nopeimpia reittejä työmatkaliikkumiseen pyörällä 

keskustan alueelta Lahdenväylän kummankin puolin asuville kymmenille tuhansille 

asukkaille. Nykyinen hiekkatie, joka on puolet vuodesta veden vallasa, on heikossa 

kunnossa ja hidastaa pyörien menoa. Asfaltti nopeuttaa sekä selkeyttää asfaltoidun 

tien vain pyöräilijöille. 2023‐01‐19T02:14: 0

Missään tapauksessa pyöräreittiä ei talojen lähelle. On lapsien kävelyreitti kouluun, 

leikki‐ ja liikuntapaikoille. 2023‐01‐19T12:47: 0

Koko ranta pitäisi asfaltoida ja laittaa pysäköintialueeksi? Ei sentään kestopäällystettä 

koko rantapuistikkoon. Jotain rotia hei! 2023‐01‐22T10:47: 0

Ei ikinä asvalttia Rantapuistoon! Kilpa‐ajamista vartenko reitit on suunniteltu? Sitä 

paitsi hiekkaväylällä on hyvä ajaa. 2023‐01‐26T12:26: 0

Karttaan sinisellä merkitty pyörätie on hyvä pitää pyöräilyn pääväylänä ja se olisi hyvä ilmaista 

liikennemerkein. Kun kävelijät ja pyöräilijät pysyvät omilla "kaistoillaan" aiemmissa kommenteissa 

ilmaistut huolet vauhtieroista ja ohi suhahtavista pyöräilijöistä poistuvat suurelta osin. Toki 

väistämisvelvollisuus risteävillä poluilla on epäselvä, ovatko ne suojateitä jolloin pyöräilijä on 

väistämisvelvollinen?

Toisaalta rannan monet roskikset sijaitsevat pyörätien varrella, joka ohjaa koiranulkoiluttajat ainakin 

aika ajoin pyörätielle. Saisiko roskiksia siirrettyä lähemmäs olemassa olevia kävelyteiden ja 

pyöräväylien risteyksiä, jotta roskiksille kulkeminen tapahtuu pääasiassa kävelyväyliä pitkin? 2023‐01‐17T15:16: 2

Pyörä‐ja kävelytiet tulee erottaa ja merkitä selvästi opastein. Ja varmistaa selkeys risteyksissä. 

Keskimmäinen reitti pyörätieksi! 2023‐01‐17T13:58: 1

Alueen Facebook ryhmässä on säännöllisesti kiistaa siitä missä saa ajaa pyörällä ja missä ei. 

Asemakaavassa tuo nyt karttaan sinisellä merkitty väylä on merkitty pyöräilyyn.   Kaikki rannan tiet 

ovat kuitenkin tieliikennelain mukaan sallittuja sekä pyöräilyyn että jalankulkuun. 

Pyöräilyn tulee myös jatkossa olla sallittua paitsi nyt sinisellä merkityllä "läpiajobaanalla" myös 

kivimuurin vieressä ja nämä reitit yhdistävillä teillä (kartassa punaisella) . Se ihan rannanpuoleisin 

reitti voisi olla pyhitetty puhtaasti jalankululle. 2023‐01‐17T13:06: 0

Tämä oli hyvä kommentti. 2023‐01‐26T12:27: 0

Eteläosassa on tällä hetkellä muutama valaisematon "pimeä" kohta. Yksi reitti pohjoisesti etelään 

voisi olla yhtenäisesti valaistu pimeään aikaan kuljettavaksi. 2023‐01‐17T10:21: 0

Talviaikaisen liikkumisen opastukseen voisi myös kiinnittää huomiota. Puistossa on kolme 

rinnakkaista reittiä (rannimmainen, sen viereinen pyöräreitti ja kiviaidan reunusreitti). Talvella 

pyöräreitti ajetaan laduksi, mutta se tallotaan kävelijöiden toimesta yleensä heti. Talvella kiviaidan 

reitin voisi ohjeistaa selkeästi auratuksi reitiksi sekä kävelijöille että pyöräilijöille. Hiihtoladulla voisi 

olla väliaikainen kyltti reitin käytöstä ensisijiasesti hiihtäjille ja rannimmainen reitti voi tallautua 

kävelypoluksi kävelijöiden toimesta. 2023‐01‐17T10:20: 2

Puistossa ja rannassa tulisi olla nopeusrajoitus pyöräilylle, tai vaihtoehtoisesti puisto ja ranta tulisi 

rauhoittaa kävelylle ja apuvälineillä liikkuville. Aina jotkut pyöräilijät  kaahaavat ja syntyy 

vaaratilanteita, koska puistomaisella alueella on luonnostaan hidas tempo. Jos haluaa vauhdilla 

perille, voisi nopean pyöräliikenteen ohjata Hämeentielle. 2023‐01‐16T19:13: 2

Samaa mieltä edellisen kanssa. Rannassa pitää olla mahdollisuus rentoon oleiluun. Joka 

tarkoittaa sitä, että voi tarkkailla luontoa, eikä tarvi varoa pyöräilijöitä. 

Nopeusrajoitukset ja omat reitit pyöräilijöille. 2023‐01‐16T19:38: 1

Arabianrannan rantareitti on pyöräilyn pääreitti keskustasta pohjoiseen ja toisinpäin. 

Pyöriä ei missään nimessä tule siirtää Hämeentielle, joka on valmiiksi liian ahdas ja 

pieni kaikille liikenteele. On kaikkien etu, että pyöräilijät saavat polkea rannassa omalla 

Arabianranta "baanalla". 2023‐01‐19T02:17: 0

Pyöräilijöiden pitäisi kulkea paljon hitaammin. Pyörätie saisi mutkitella ja siinä voisi olla jotain 

hidasteita. 2023‐01‐16T17:47: 0

joo! ja betoniesteetkin sopisivat hyvin 2023‐01‐18T11:00: 0

Mitä suorempi pyöräilyreitti on, sen nopeammin pyörät ovat pois kävelijöiden ja 

löntystelijöiden tieltä! 2023‐01‐19T02:17: 0

Kumpulanpuro ja sen lampi jakavat eteläisen pään kahteen osaan ja ohjaa näiden välillä siirtyvät 

kaikki kulkijat yhdelle kapealle tielle Kumpulanpuron suiston kohdalla. Puron yli voisi tehdä yhden 

sillan lammen lähelle, jossa sille jo aihio onkin. 2023‐01‐16T16:59: 2

Puisto kuuluu kaikille kulkijoille. Maltti on valttia ‐kyltit tms. voisivat kannustaa yhteispeliin. 2023‐01‐16T15:12: 0

Reitit pitäisi järjestää kävelijöille ja oleilijoille parhaalla tavalla. Kävelyreitin paras paikka olisi 

lähimpänä rantaviivaa ja pyöräilijät voisivat suhahtaa suorinta reittiä, joka kulkee lähimpänä taloja. 

Pyöräilijät tuskin muuttuvat huomaavaisemmiksi, joten reittien erottelu selkeästi on tärkeää. 

Tavoitteena olisi  saada puistosta asukkaille ja kaupunkilaisille toimiva virkistyspaikka, jossa lapset 

voivat huolettomasti leikkiä tai pelata ja jossa vanhuksetkin voivat kulkea ilman pelkoa joutua 

pyörän tönäisemäksi 2023‐01‐16T13:52: 1

taloja lähin reitti on melko vilkas koulureitti, se pitäisi rauhoittaa hitaalle menolle 

johon pienetkin koululaiset uskaltaa laittaa itsenäisesti kulkemaan 2023‐01‐18T11:02: 0

Pyöräilyäkin on maisemasta nauttivaa hidasta sekä kiireistä työmatkapyöräilyä. Ei voi 

niputtaa kaikkea pyöräilyä samaan. Suomalaiset vielä seuraavat sääntöjä niin 

pilkuntarkasti, että on luvassa turhia riitoja jos pyörille sallitaan vain yksi, 

kovavauhtinen reitti. 2023‐01‐20T16:33: 0

Kuvassakin näkyvän risteyksen valaistus on jätetty tekemättä. Mereen laskevan puron kohdalla 

risteää 5 väylää ja paikka on täysin pimeä. Valaistus jatkuu pohjoisempana sekä etelämpänä mutta 

risteyskohta jätetty täysin valoitta 2023‐01‐16T13:47: 0

Laituri olisi kiva, se kuitenkin lisää alueen lasten vanhempien stressiä kesäaikaan mm. hukkumisten 

osalta. Nyt jos skidi putoaa esim. kiveltä, niin tämä kahlaa vaan rantaan. 2023‐01‐16T13:36: 0
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Valkoposkihanhien määrää pitää saada vähennettyä, jotta ihmiset voisivat käyttää puistoalueita. 

Nykyään Arabianrannan puistoalueet ovat keväästä syksyyn hankien ja niiden ulosteiden peitossa. 2023‐02‐05T16:16:5 0

Ehdottomasti monilajisten ja monivuotisten niittyjen lisääminen kannatettavaa sekä luonnon 

monimuotoisuuden että viihtyvyyden kannalta. Nurmikkoalueille on vähemmän tarvetta. Vaikka 

nykyisin nurmikkoalueita on paljon, niitä on käytetty erittäin vähän oleskeluun. On myös 

todennäköistä, että oleskelu ei nurmikkoalueilla lisäänny nykyisestä. Lisäksi epärealistista olisi olettaa, 

että hanhien määrä nurmikkoalueilla vähenisi. Annetaan siis hanhienkin nauttia rannasta ja lisätään 

esimerkiksi pöytäryhmiä, laituri/laitureita ja muita oleskeluun sopivia alueita, jotta kaikille löytyy 

sopivia alueita oleskeluun. Myös puiden ja pensaiden lisääminen ranta‐alueelle kannatettavaa. 

Luonnon monimuotoisuuden lisäämisen tulisi olla kehittämisen päätavoite. 2023‐02‐05T12:55:3 0

Arabianrannan puiston pohjoispään ranta‐alue tulisi siistiä ja avata lahdelle päin samoin kuin 

Kaanaankujan linjauksen etelänpuoleinen metsikkö. Tämä antaisi metsikölle sen tarvitsemaa 

ilmavuutta ja puustolle paremmat kasvun mahdollisuudet. 2023‐02‐02T18:11:4 0

Tarvitseeko tervaleppälehto johonkin ilmavuutta vai kuitenkin Kaanankujan asukkaat merinäköalaa? 2023‐02‐03T07:56:5 0

Olipa erikoista lukea näin ison ja keskeisen puistoalueen toimenpidesuunnitelmaa vuonna 2023 ja 

huomata, että luonnon monimuotoisuuden aktiivinen lisääminen oli vain sivujuonne asiassa. 

Niittyjen lisääminen nurmikoiden kustannuksella on hyvä alku mutta vain alku. Toivottavasti 

suunnittelun seuraavassa vaiheessa maisema‐arkkitehdit ottavat työhön mukaan ihan oikean 

biologin ja katsotte yhdessä mitä kaikkea kaupunki on jo sitoutunut tekemään puistojen ja muun 

rakennetun luonnon monimuotoistamiseksi omassa luonnon monimuotoisuuden turvaamisen 

toimintaohjelmassaan.

Arabianrannan rantapuistosta soisi löytyvän tulevaisuudessa lisää erilaisia avoimia niittyjä (myös 

kuivia hyvin niukkaravinteisia ketoja), kivikoita, ruderaattia, kosteita painanteita, lahopuuta, paljasta 

hiekkamaata, puita, pajuja luonnonvaraista rantakasvillisuutta.

Lisää vinkkejä ja inspiroivia valokuvia työnne tueksi voi katsoa vaikka tästä julkaisusta: 

https://cdn.buglife.org.uk/2019/08/Planning‐for‐Brownfield‐Biodiversity.pdf 2023‐02‐02T13:31:5 0

Suunnitelma kuulostaa hyvältä. Erityisesti niittyjen ja niiden lajiston monipuolisuuden lisääminen on 

positiivista. Hyvä, että puisto pidetään avoimena, jotta merinäkymät ja mahdollisuudet nähdä kauas 

säilyvät koko puistossa. Ei estetä näkymiä puilla tai pensailla. Annetaan merituulen puhaltaa ilman 

tuulensuojia. Ken varjoa ja tuulensuojaa haluaa, niin metsiä löytyy läheltä; mm. Annalanmäeltä ja 

Viikin‐Vanhankaupunginlahden luonnonsuojelualueelta. 

Hyvä juttu on myös pohjoispään ruovikon siistiminen. 2023‐02‐01T17:35:5 0

Suunnitelma kuulostaa erittäin hyvältä! Erityisesti niittyjen ja niiden lajiston monipuolisuuden 

lisääminen on tervetullutta! Niityt lisäävät alueen monimuotoisuutta ja ne kestävät kesällä kuivuutta 

paremmin kuin helposti palavat nurmikot. Muidenkin kommentoijien mainitsema niittojen 

siirtäminen syksyltä kevääseen olisi myös mahtava asia. 2023‐01‐29T19:05:2 0

Kuten Arabianrannan puistoalueen kartasta näkyy "esteettisest miellyttävän" puiston tulisi jatkua 

pohjoisessa aina Kaanaankujan linjaukseen asti. Täällä hetkellä tämän linjauksen eteläpuoleinen 

metsikön osuus on epäsiistiä rämeikköä, joka kaatuvine puunrunkoineen ja vetisine paunaumineen 

saattaa olla lapsille jopa vaarallinen. Rämeikkömäinen metsä on myös aiheuttanut epämielyttäviä 

haittoja, kun kesäiltaisin läheisen oleskelualueen illanviettäjät ovat käyneet tarpeillaan metsikössä. 

Useiden pohjoispäässä asuvien toiveissa olisi se, että Kaanaankujan eteläpuolella oleva 

metsikköalueen pohjaa siistittäisiin karsimalla pensaikkoa, raivaamalla kuolleita puita ja risukukkoa. 

Samalla saataisiin upeille, isoille tervalepille enemmän kasvutilaa ja valoa. Koska Kaanaankujan 

pohjoispuolelle jäävä metsikköalue (joka ei kuulu Arabianrannan puistoalueeseen) jäisi ennalleen, 

luonnonsuojelualueen linnustolle ei koituisi haittaa. 

Arabian kirjaston keskustelutilaisuudessa informoitiin suunnitelmista  poistaa pohjoisen 

oleskelupaikan edustalta ruovikkoa. Kannatamme ajatusta. Lisäksi toivomme ruovikon ja 

rantapensaikon karsimista kyseisen oleskelualueen takaa.  Näin voidaan vähentää merenlahden 

mataloitumista ja umpeenkasvua. 

Kommentin on laatinut As Oy Kaananrannan hallitus asukkaiden puolesta ja siihen on koostettu 

lähialueen muiden asukkaiden ajatuksia. 2023‐01‐29T11:57:3 0

Ruovikon ja rantalinjan pusikon karsiminen kuulostaa hyvältä idealta, mutta rantalehdon suhteen 

esitän As Oy Kaanaanrannan asukkaana eriävän mielipiteen: lehdolle ei mielestäni tulisi tehdä mitään. 

Kuolleet ja kaatuneet puut lisäävät hienon rantalehdon monimuotoisuutta ja tällaisenaan lehto 

tarjoaa suojaa, ravintoa ja pesäpaikkoja linnuille ja eläimille, jotka ilahduttavat alueen asukkaita. Itse 

pidän myös jotakuinkin luonnontilaista metsikköä esteettisesti miellyttävämpänä kuin hoidettua 

puustoa. 2023‐01‐29T19:00:2 1

Kiitos tästä, olen samaa mieltä. Lehtomainen pieni metsäalue on kaunis nykyisessä luonnontilassaan. 

Ranta‐alueella on riittävästi avaruutta ja väljyyttä, joka paikkaan ei ihmisen tarvitse kajota. 2023‐01‐30T10:13:3 1

Monilajiset niityt ihana idea. Tosiaan, jos tänne saisi edes muutamia puita, olisi hienoa! Ja mieluusti, 

hyvät ihmiset, ei symmetrisesti ja tarkan tasavälisesti linjaan vaan tipotellen aseteltuna, että tulee 

luonnollinen vaikutelma! Tosiaan edes pari puuta maaperän mahdollisuuksien mukaan, kiitos! 2023‐01‐27T10:51:4 0

Vaikka olisi tavoitteena avoin maisema ja pitkät näkymät ‐ niin kyllä alue ehdottomasti kaipaa myös 

PUITA !!! Puiden tuomat varjopaikat ja tuulensuoja ovat tärkeitä. Ne myös hengittävät enemmän 

kuin pelkät niittykasvit. 

LISÄÄ PUITA, kiitos! 2023‐01‐26T14:01:5 0

Rantaviivan kasvillisuus on niin kaunis, että aina ilo kävellä ohi kesäisin. 

Niityt ovat hieno juttu. Kaipaisin vaihtelua niittoaikoihin ja talventörröttäjien jättämistä pystyyn. 

Nurmikko on osa monilajista ympäristöä ja tarjoaa elinympäristön hanhille ja monille muille eläimille.

Kannatan runsaaseen laji‐ ja yksilömäärään tähtäävää hoitoa, jossa huomioidaan mahdollisimman 

monenlaisten lajien tarpeet. Mitä monimuotoisemmin kasveja, hyönteisiä, siemen‐ ja hyönteissyöjiä, 

petoja, pikkunisäkkäitä, jne., sitä parempi luonnolle ja viihtyisämpi meille. 2023‐01‐26T12:31:3 1

Hienoa, että niittyä lisää. Olisi hienoa saada kukkivia puita esm. kirsikkaa 2023‐01‐26T10:33:5 1

Voisi olla havupuitakin, niin niistä olisi iloa talvellakin. 2023‐01‐26T14:02:5 1

Niittyjä lisää. Erinomaista. Monimuotoisuutta pitäisi lisätä entisestään huomattavasti. Lisää puskia 

linnuille suojapaikaksi. Linnut tuovat elämää puistoon. 2023‐01‐25T23:10:3 1

Niittyjä lisää! Tämä on hyvä. Mutta jotta niityt olisivat monilajisia, ne tarvitsevat myös niittoa ja esim. 

lupiinien poistoa. Niittyjen lisäksi puisto kaipaisi myös monipuolisesti lisää erilaisia puita. Myös 

hanhet ovat vain puistoa ja kaupunkia elävöittävä elementti, mutta toki niiden määrää voisi yrittää 

hiukan hillitä. 2023‐01‐25T21:18:4 0

Olisiko mitää saada edes pientä aluetta hyötykasveille ? Marjapensaat ja/tai hedelmäpuita. 2023‐01‐25T15:27:3 0

Kuulostaa hyvältä, että suunnitelmissa on lisätä niittyjen osuutta rantapuistossa. On hyvä, että 

lajiston monimuotoisuuteen kiinnitetään samalla huomiota. Lupiinit ovat osin vallanneet puiston 

eteläosan niityiksi/kedoiksi suunnitellut alueet, joten niitä pitäisi poistaa ensisijaisesti ennen kuin 

leviävät taas kesällä lisää. 

Voisiko Kumpulanpuron eteläpuoliselle alueelle tulla jossakin vaiheessa koirapuisto? Tällä hetkellä 

koko puiston eteläosa on etenkin kesäaikaan kuin suuri koirapuisto, jossa koiria juoksutetaan 

vapaana joka päivä. Olisi hyvä, jos koirille varattaisiin oma alue, jossa voisi juosta vapaasti, mikä lisäisi 

puiston turvallisuutta ja viihtyisyyttä. 2023‐01‐23T20:43:3 0
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Hanhia pitäisi saada vähennettyä, jotta muutkin voisivat käyttää puistoa. Nyt se on kesäisin täynnä 

pökäleitä. 2023‐01‐22T05:11:2 0

Haluaisin uimalaiturin lahdelle. Älytöntä, ettei ole mitään uimapaikkaa! 2023‐01‐22T05:09:3 0

Haluaisin koirapuiston Arabian rantapuiston Hermannin puoleiseen päätyyn vähintään pienille 

koirille, tai sitten erikseen pienille ja isoille.  Puisto saisi mennä myös nykyiselle hoitamattomalle 

alueelle rantapuiston viereen. 2023‐01‐22T05:07:4 0

Kirsikkakukkapuita tuomaan kaunista maisemaa rannan tuntumaan :) 2023‐01‐21T09:00:4 3

Ihan hyvä, mutta puut vaativat säännöllistä hoitamista ja kaupunki ei siihen tunnu sitoutuvan. 

Urheilupuistossakin on hyvä esimerkki hoidon laiminlyönneistä: puut kasvavat hoitamattomina 

tyvestä sankkaa pusikkoa. Masentava näky. 2023‐01‐26T13:12:5 0

Mutta tarvitaan puiden suojaa ja kykyä "hengittää" !!! 2023‐01‐26T14:03:5 0

Lisää puita ja pensaita! Myös hanhien määrään on puututtava. Nykytilassa puisto on kesäisin 

käyttökelvoton kun hanhien määrä on rajähtänyt käsistä ja koko puisto on ulosteen peittämä. 2023‐01‐21T07:41:1 0

Puita! Ehdottomasti lisää puita. Nykyinen ns rantaniitty on ankea ihmisille, jotka haluaisivat viettää 

siellä aikaa ‐ ei auringon saati tuulen suojaa ‐ ja myös reittiä käyttäville pyöräilijöille, jotka taistelevat 

vastatuuleen kun koko ranta on puuton aukea. Ehkä puiden myötä myös hanhiongelma helpottuisi ja 

rantaa alettaisiin käyttää enemmän, muutenkin kuin vain läpikulkureittinä. 2023‐01‐20T12:09:1 1

Samaa mieltä ! 2023‐01‐26T14:04:3 0

Puustoa kasvaa alueella ( nurmet) aivan liian vähän mm  antaakseen suojaa auringonpoltteelta .

Suojattomalla nurmiaukeella opiskelevat/ liikkuvat oppilasryhmät kiittäisivät puiden ja pensaiden 

istuttamisesta. Eläinten puolesta myös iso kiitos, mikäli tämä edistys toteutuisi 2023‐01‐20T04:05:2 0

Monet Arabianrannan niittyalueiden siemenkasvit ovat tärkeitä ruokailukohteita siemeniä syöville 

varpuslinnuille loppukesällä. Valitettavasti niityt niitetään nykyisin alkusyksyllä. Erityisesti korkeat, 

talvella siementävät ns. talventörröttäjät (pietaryrtti, siankärsämö, seittitakiainen, pelto‐ohdake, 

kaunokit, pujo), tarjoaisivat ravintoa mm. tikleille ja urpiaisille ja monille muille varpuslinnuille läpi 

talven, jos niitto tehtäisiin vasta keväällä ennen uutta kasvukautta. Talven yli säilyviä 

talventörröttäjäniittyjä on kaupungissa nykyisin hyvin vähän. 2023‐01‐19T08:43:1 3

Matalia puita/pensaita, kuten Terijoen Salava. Puisto näyttää pääasiassa siltä, että sitä ei ole koskaan 

vielä rakennettu, vaan on vasta pohjatyöt tehty. Iso alue, mistä voisi saada ihan huippu paikan koko 

Stadiin. 2023‐01‐18T19:47:0 2

Lisää rantamaisemaan sopivia puita elävöittämään rantaa. Nykyinen rannan puusto näyttää lähinnä 

onnettomalta ja tuulenpieksämältä 2023‐01‐18T19:21:2 1

Tavoitekuva on utopistinen nykyisellä meiningillä ‐ aikaisin keväällä tulevat hanhet syövät nurmet ja 

kakkaavat sellaisiksi, ettei nurmikko pääse kasvamaan. Hanhien määrää pitäisi saada vähennettyä, 

kukaan tuskin vaatii, etteikö niitä saisi olla ollenkaan. Tehdyt toimenpiteet (hanhiaidat, rikkapellot 

jne) eivät ole auttaneet asiaan. Karkoitukseen ei saatu lupaa. Yksinkertaisinta olisi siis istuttaa 

pensaita ja puita, täyttää laajoja nurmialueita jollakin, ettei puisto olisi niin houkutteleva hanhille. 

Istutuksissa pitäisi myös muistaa, että alueella on paljon jäniksiä, joten istutukset pitäisi suojata niiltä 

tai valita lajeja, joista eivät tykkää. Muuten on kuin rahaa kaataisi kaivoon, jos istutukset heti 

tuhotaan.

Lisäksi Stara ei hoida puistoa aktiivisesti kesäisin vaan se on hoitamattoman näköinen. Jättävät 

nykyään puiden alla olevan nurmen  ajamatta ja ne heinittyvät ja pusikoituvat. Puiston yleisilme on 

hoitamaton ja ankea. 2023‐01‐18T14:29:4 1

Pohjoispään ruovikon siistiminen ehdottomasti kannatettavaa. 

Samoin rantareitin ja taloja lähinnä olevan hiekkatien väliin jäävä metsikkö kaipaisi hieman raivausta 2023‐01‐18T11:08:0 0

Ruovikon siistimisessä ei mitään vikaa, mutta pohjoispään metsikköön ei tarvitse koskea. Hienoa että 

tältäkin puolelta Vanhankaupunginlahtea löytyy edes pieni laikku etäisesti luonnontilaista metsää, 

joka tarjoaa vuoden ympäri suojaa, ravintoa ja pesäpaikkoja monille lintulajeille (mm. pikkutikka, 

valkoselkätikka, satakieli, kultarinta, uuttukyyhky jne. jne.). Rantalehto on yksi parhaista syistä asua 

rannan taloissa. 2023‐01‐29T18:45:1 0

Olen Patrikin kanssa erittäin samaa mieltä. Onneksi alueella on jäljellä edes jotakin vielä luonnontilassa 

olevaa, se säilytettäköön. Asun Arabianrannassa ja eri vuodenaikoina tämä pieni metsikkö on 

lempipaikkojani rantapuistossa. 2023‐01‐30T10:19:4 0

Enemmän luontoa, vähemmän ihmisiä! Jättäkää ruohikot ja niityt pitkäksi, niin hanhet eivät viihdy 

siellä. Hanhia on kyllä mukava katsella. Voisiko myös kaupunki puuttua näihin säännöllisiin 

luonnonsuojelurikoksiin, jota hanhia kohtaan tehdään? Jatkuvasti päästetään koiria hyökkäämään 

alueen lintujen kimppuun! 2023‐01‐17T16:22:0 4

Omasta mielestäni valkoposkihanhet ovat paras osa Arabianrannassa asumita ja näen ne 

luonnollisena osana kaupunkiluontoa, kuten muutkin luonnonvaraiset eläimet. Niittyalueille olisi 

hyvä saada edes muutama infotaulu, jossa ihmisille kerrottaisiin tavoista elää rauhallisesti rinnakkain 

hanhien kanssa. Tällainen info olisi erityisen tärkeää silloin, kun hanhilla on pieniä 

puolustuskyvyttömiä maastopoikasia (joita emot puolustavat), jotta ihmiset eivät aiheuttaisi hanhille 

vahinkoa. 2023‐01‐17T12:42:0 3

Oikein kiva suunnitelma. Hienoa, jos luonnonmukaisempaa ja monimuotoisempaa niittyaluetta 

lisätään. Voisiko kevyellä ohjauksella myös näyttää erityisiä piknik/oleskelupaikkoja nurmialueelle? 

Olivatko jokin vuosi sitten kokeilussa olevat hanhiaidat tehokkaita? Voisiko muutamaan kohtaan tulla 

tällaisia maisemaan sopivia aidattuja alueita ruohikon oleskelualueiksi? Ihmiset kovasti ärsyyntyvät 

hanhien olemassa olosta ja sotkuista ruohikolla, mutta tässä voisi kokeilla tällaista siedettävää 

yhteiseloa, koska hanhista alueella tuskin tullaan pääsemään eroon. 2023‐01‐17T10:29:5 2

Ruovikon raivaaminen mahdollisuuksien melko usein lisäisi viihtyvyyttä pohjoispään lavetilla. 

Ruovikko estää nykyisellään merimaisemat miltei kokonaan. 2023‐01‐16T19:31:4 2

Merimaisemien katselulle on rannassa hyvin tilaa, rantahan on suurimmaksi osaksi avointa aluetta. 

Kasvillisuus tarjoaa hyvin tuulensuojaa, sen vuoksi siihen ei ole syytä kajota. 2023‐01‐30T10:25:0 0

Samaa mieltä aiemman kommentoijan kanssa. Toivoisin että nurmikoita ei leikkattaisi kalenterin 

mukaan, vaan sään mukaan. Nurmet menee koko kesäksi pilalle jos ne leikkaa juuri kun helteet alkaa. 

Voisiko hanhille rakentaa oman tekosaaren? 2023‐01‐16T17:50:1 1

Saari oli hyvä idea !!! Sinne jotain houkuttavaa !!! 2023‐01‐26T14:07:3 0

Urheilukentän alue on usein tosi ruokottomassa kunnossa! Toivottavasti se mukana suunnitelmassa. 

Luonnonmukaiset istutukset, roskiksia ja penkkejä, erityisesti vanhuksille! 2023‐01‐16T15:14:4 0

Rantaniittyjen lisääminen erinomainen suunnitelma, saisiko Viikistä vielä laiduntajia lainaan? 

Mitä tulee muuhun puistoalueeseen, Helsinki voisi jo vihdoin ostaa konsulttipalveluita Kotkan 

eläköityneeltä kaupunginpuutarhuri Heikki Laaksoselta, joka voisi suunnitella Arabianrannan 

rantapuistoon toiminnallisen, omaleimaisen ja monimuotoisen kokonaisuuden puiston eri 

käyttötarpeisiin. 2023‐01‐16T14:15:2 3

'"Eteläosien nurmet kasvavat huonosti ja hanhet laiduntavat niitä tiiviisti. "

Ehkä tämä pitäisi jotenkin saada myös Staran päähän tiedoksi eikä kesäkuumalla ajaa kaikkia 

eteläpään nurmikoita puhki sen takia että kun kalenterissa sanotaan että tänään leikataan niin 

tänään leikataan! Täysin turhaa leikkuuta täysin kuolleella nurmikolla kesästä toiseen 2023‐01‐16T13:52:2 2

Kaupunki voisi etsiä aktiivisemmin ratkaisua hanhiongelmaan. Osan voisi ottaa esim. hengiltä, niin 

osaisivat pysyä vaarallisilta alueilta poissa. 2023‐01‐16T13:40:2 2
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Vanhankaupunginlahden tarkastelu
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Nykytila
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Niittyjen inventointi (Luontotieto Keiron Oy)
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Tahvonlahti

• Kestäviä, luonnonvaraisia lajeja. Pieni osuus istutettuja.
• Heinävaltainen lajisto, lajimäärä alhainen.
• Haitallisia vieraslajeista jättipalsamia.
• Käytännössä huomioitavaa: kasvutekijöiden huomioiminen, mosaiikkimaisuus, soveltuvat niittovälineet ja -ajankohdat, vieraslajien seuranta ja torjunta



Hoito- ja kehittämissuunnitelma

23.1.2023 7Arabian ja Toukolan rantapuistojen hoito- ja kehittämissuunnitelma - asukastilaisuus

• Tavoitteena määrittää kehitettäviä asioita ja hoidon tapoja puistossa.
• Laaditaan kymmenvuotiskaudelle
• Hoidon tavoitteita Arabian rantapuistossa:

• Monimuotoisuuden lisääminen
• Virkistyskäyttö
• Esteettisyys
• Niittyverkoston kehittäminen
• Pitkäjänteisyys hoidossa

• Tarpeisiin ja toiveisiin vastaaminen käytönsuhteen



Toimenpiteet - pohjarakentaminen
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Tahvonlahti

• Puiston reuna on painunut. 
• Paikoin jyrkkiäkin kuoppia ja notkoja.
• Korjaus kevennetystä täyttömateriaalista tehtävällä kerroksella
• Aukion kunnostus



Uudet ja siirrettävät toiminnot
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Tahvonlahti



Tulevaisuuden mahdollisuudet
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Tahvonlahti



Liikkuminen puistossa
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Tahvonlahti



Maisemanhoito
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Tahvonlahti



Kiitos!
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• Palautetta? Kerro kantasi -kysely: https://kerrokantasi.hel.fi/HXfbpi7C18dHQ5JFALsn8MdS8EydiGjw/?preview=px9mxO1zsp_45zedGi2Vbs5QEr8SoiX6wj6Fgk32Jgo 
tai www.kerrokantasi.hel.fi etusivulla 

• Kommentoi 3.2.2023 mennessä.

https://kerrokantasi.hel.fi/HXfbpi7C18dHQ5JFALsn8MdS8EydiGjw/?preview=px9mxO1zsp_45zedGi2Vbs5QEr8SoiX6wj6Fgk32Jgo
http://www.kerrokantasi.hel.fi/


Arabianrannan asukastilaisuus 

Arabianrannan kirjasto, 23.1.2023 

osallistujamäärä n. 90-100 hlö 

 

Yleisön kommentteja ja kysymyksiä: 

• Vesakon raivaus, eihän tulee liian avointa? Onko tarkoitus ottaa kaikki vesakko pois? 

• Punainen pyöräreitti ei erotu mihinkään. 

• Luonnonmukaisten alueiden säilyttämistä toivotaan. 

• Suunnitelman toimenpiteet ovat vaatimattomia… Pöytä-penkkejä toivotaan, samoin laituria. 

• Pohjoisellekin alueelle toivotaan penkkejä, joiden yhteydessä olisi roska-astia/tuhkakuppi. 

Pöytäpenkkejä. Merenrantalaituri on vaihtoehdoista parempi, mutta ymmärrettävää jos se ei ole 

mahdollinen. Rantareitti rauhalliseksi kävelyreitiksi. 

• Nykyiset roska-astiat ovat pyöräreitin varrella. 

• Niityiltä on kadonnut lajeja. Lupiinia on ollut. 

• Ponttoonilaituria toivotaan melojille, ym. Ruokakärryjä on Kaj Franckin kadun kohdalla. 

• Luiska soutuveneen laskemiseksi mereen. 

• Maan painuma/myrkyllisyysseuranta, tehdäänkö alueella? Onko mahdollista kunnostaa polku 

Verkkosaareen ainakin väliaikaisesti; Hermannin rantatie pois käytöstä. 

• Ponttoonilaiturille kannatusta, jaloilla (10 m) seisova mahdollinen, elää meren liikkeen mukaan. 

• Rannan kiviä heitellään mereen, rantareuna vajoaa. 

• Merenpinnan nousun määrä? Hanhet karttavat puiston osaa koulujen lähellä. 

• Talviuintipaikkaa toivotaan. 
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Arabian ja Toukolan rantapuistot
KERRO KANTASI, KOOSTEKARTTA 1:4000

MERKINTÖJEN SELITYKSET

UHANALAISEN LUONTOTYYPIN RAJA

KERRO KANTASI -palaute, asukkaiden koordinaattimerkinnät
ESITETYSSÄ AINEISTOSSA EHDOTETUT TOIMINTOJEN PAIKAT



taideteos

- Ruovikon karsiminen toivottavaa
- Uhanalaisen tervaleppälehdon hoito
- Puiston pohjoisalueiden hoito
SÄHKÖPOSTIPALAUTTEET

- hanhet
- reitit
- hoidon tavat
-- uusi kasvillisuus
- uudet toiminnot, niiden sijainti
- kalusteet
KERRO KANTASI-PALAUTTEET YLEISESTI:

- Luontoarvoja heikentämättömät toimet tervetulleita
- Lajien elinmahdollisuuksien säilyttäminen
- Infotaulu lintu- ja kasvilajeista
- Linnusto monipuolinen
- Nurmet sopivat hanhiniityiksi.
- Osa nauttii hanhista, saapuu niitä tänne katsomaan.
- Ihmisille aidattuja piknikpaikkoja
Tekosaari?
- Hillitseminen kulun estämisellä, torjuvilla kasveilla? 
- Hanhia on liikaa, estävät nurmien käyttöä.
HANHET JA LUONTO
- Eroosio suunnittelun lähtökohdaksi. Painumat ei ongelma
- Tulvat ei ongelma
- Vinojen kivien suoristus, kompastumisvaara
- Painumisen seuranta?
MAAPERÄOLOSUHTEET
kunnostaminen? Myös pölisevä ja kurainen.
- Korttelien reunakäytävä kallistaa rantaa kohti, tasaiseksi 
- Kasvillisuuden karsiminen risteyksistä.
- Turvallisuus talviaikaan. Auraus, opasteiden näkyminen.
- Puiden oksat osuvat pimeällä
- Osa kannattaa kivituhkaa, osa asfaltointia
- Osan mielestä ei ole ongelmia liikenteessä
- Liikennemerkkejä reiteille
- Viitoitus hyvä, etäisyydet
- Mutkia ja hidasteita
- Punainen kivituhka erottuu huonosti
- Pyöräily sallittua muualla paitsi rantareitillä?
- Pyöräreittien selkeytys, yksi pääreitti hyvä
- Rantareitti kävelijöille
REITIT JA LIIKKUMINEN
- Frisbee väljempään paikkaan. Häiritsee lintuja?
- Leikkipuiston yhteyteen tekemistä lapsille
- Kahvila, kivijalassa hyvä.
- Kalastusedellytysten parantaminen, onkilaiturit
- Uimaranta, talviuintipaikka, sauna. Kahlailupaikka?
Moottorivenelaituri
- Veneenlaskupaikka, pienveneen kiinnittymispaikka/laituri. 
Häiritsee lintuja, kannustaa uimiseen.
- Laituri ei sovi luonnonläheiselle rannalle ollenkaan. 
- Ponttoonilaituri hyvä
- Lammella huonot näkymät, haju
- Esteetön laituri. Kauas asuinrakennuksista. 
onnistunut. 
- Valaistus: valosaasteen vähentäminen. Nykyinen 
- Lisääkö häiriötä? Tarvitseeko wc:n?
keittokatos. Paloturvallisuus? Kauas asunnoista
- Grillipaikalle esteettömät pöydät, kierrätyspiste, 
- Infotaulu hanhista
- Roskisten tyhjääminen
- Rauhallisiin paikkoihin myös.
tuhkakuppeja.
- Penkkejä, esteettömiä pöytäpenkkejä, suuria roskiksia, 
KALUSTEET:
- Suomalaisia niitty- ja rantakasvilajeja
- Marja-pensaita, hedelmäpuita
- Sijoittelu luonnonmukaista
- Ei kuitenkaan asuntojen merinäkymiin
- Kukkivia puita
- Havut puuttuvat
- Estävät hanhien levittäytymistä
- Varjoa, suojaa
- Enemmän puita, pensaita, kukkia
KASVILLISUUS:
- Talventörröttäjien jättäminen
- Niittyjen hoito onnistunutta
- Niittyjen lajimäärä pienentynyt
- Monipuolisia niittyjä
- Puisto vaikuttaa nykyisin välillä hoitamattomalta
- Hoito luonnonmukaista, minimoidaan
- Tiheiköt hyviä joillekin lintulajeille
- Avaako raivaaminen maisemaa liikaa?
- Hoito myös tukemaan lajirunsautta
- LUMO-ohjelman parempi huomioiminen
- Minimuotoisuuden tulee olla päätavoite
- Monimuotoisuuden lisääminen, niittyjen lisääminen
HOITO:
käyttöön
- Kunnostaminen mahd. nopeaa, ettei vaikuta puiston 
- Yksityisalue-kyltit pois
- Onneksi ei ole rakennettu tai valaistu liikaa
kokonaisuuteen
- Sopii nykyisellään Vanhankaupunginlahden 
- Keskittyvät liikaa eteläosaan
- Toimenpiteet vaatimattomia
- Ei tarvetta muutoksille
- Puisto hyvä ja toimiva
YLEISIÄ KOMMENTTEJA:
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Pormestarin asukasilta 4.3.2021, asukkaiden toiveita Arabianrantaan: 

 Padel-kenttä arabianrantaan 

 Rantaan kaivattaisiin laituria, uintimahdollisuutta, kahvilaa. Valtuustoaloitekin on 

tehty grilleistä ja piknik-pöydistä. 

 Hanhet ovat iso ongelma Arabianrannassa joka kesä 

 Arabianrantaan täytyisi saada penkkejä ja oleskelualueita. 

 Arabianrannassa on tulviva ja vähällä käytöllä oleva juoksurata. Sen kohdassa olisi 

tarpeen olla monipuolinen ulkokuntosali. 

 Arabianrantaan saada lisää roskiksia. Ei pieniä metalliroskiksia, vaan esimerkiksi 

maahan upotettavia syvempiä roskiksia 

 erittäin kaivattu uimapaikka? Ja entä voisiko siihen saada esim. "konttikahvilan" 

 Voisiko Arabianrantaan saada laitureita, joista asukkaat voisivat esimerkiksi vuokrata 

paikan soutuveneelle tai kajakille. 

 Tekonurmen viereen tarvittaisiin jokin vessa 

 Ulkopingispöydät olisivat paljon helpompia kuin padell-kentät! 

 Tärkeämpää kuin penkit olisi saada pala luontoa ja puita rantaan. Nurmikko on niin 

keinotekoista ollakseen luontoa. Kaikki eivät pääse luonnonsuojeluaeelle ja 

Lammassaareen. Nykyiset harvat puut voivat tosi huonosti. 

 Muita liittyviä palautteita: 

 Monitoimitilan viereen pieni esiintymislava tai amfiteatteri, joka aukeaa merelle 

päin, jotta edityksiä voi seurata myös veneestä. Monitoimitilan läheisyyteen 

leikkipuisto, pingispöytä, koristreenikori, yhteisöllisiä kaupunkiviljelypalstoja.  

 Monitoimitilan ympärillä on laajalla alueella paljon erilaisia istumapaikkoja 

pöytineen, sateen varalta suuri katos osassa aluetta kahvila- ja pelipöytien yllä.  

 Palautteen antaja: Ulkoilma-monitoimitila Arabianrantaan 4.3.2021 21:26 
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1.	  Rantapuiston	  arvot	  
	  
Arabianrannan	   rantapuistoa,	   joka	   ulottuu	   Vanhankaupunginkoskelta	   Kalasataman	  
alueeseen,	  tulisi	  kehittää	  seuraavien	  arvojen	  pohjalta:	  
	  
Elävyys	  
	  
Rantapuisto	   on	   turha,	   jos	   sitä	   ei	   käytetä.	   Rantapuiston	   tulee	   tarjota	   tekemistä	   eri-‐
ikäisille	   ihmisille,	  eikä	  pelkästään	   läpikulkumahdollisuuksia.	  Elävä	  puisto	  edistää	  myös	  
asukkaiden	   terveyttä.	   Rantapuiston	   tulee	   houkutella	   viihtymään	   ja	   virkistymään.	   Tätä	  
tavoitetta	   tukevat	   aktiivisuus,	   toiminnallisuus,	   monipuolisuus	   ja	   kiinnostavuus.	   Eri	  
toiminnan	   muotoina	   tulee	   huomioida	   erityisesti	   liikunta,	   kulttuuri	   ja	   työmatkailu.	  
Ylimääräisiä	   kieltoja	   ja	   rajoituksia	   tulee	   välttää.	   	   Elävyyden	   vahvistamisessa	   tulee	  
huomioida	   tasapaino	   luonnonläheisyyden	   kanssa	   esimerkiksi	   järjestettäessä	  musiikki-‐	  
ja	  muita	  tapahtumia.	  Puistoa	  läpikulkuun	  ja	  työmatkailuun	  käyttävien	  tulee	  kunnioittaa	  
myös	   puiston	   esteettisiä	   arvoja	   ja	   niitä	   ihmisiä,	   jotka	   käyttävät	   puiston	   istuskelu-‐	   ja	  
levähdyspaikkoja.	  
	  
Luonnonläheisyys	  
	  
Aktiviteetteja	  ei	  toisaalta	  tule	  olla	  liikaa,	  sillä	  puistosta	  ei	  haluta	  toista	  Kaivopuistoa	  tai	  
Hietaniemen	   rantaa.	   Melun	   taso	   rantapuistossa	   tulee	   pitää	   matalana.	   Puiston	  
kehittämisessä	   on	   huomioitava	   Vanhankaupunginlahden	   pohjukassa	   sijaitseva	  
luonnonsuojelualue,	   vastarannalla	   asuvat	   ja	   liikkuvat	   ihmiset	   sekä	   luonnonvaraiset	  
eläimet.	  Rauhallisuus	  on	  osalle	  asukaista	  syy	  asua	  Arabianrannan	  läheisyydessä,	  ja	  siitä	  
tulee	   pitää	   kiinni.	   Myös	   rantapuiston	   laidalla	   asuvien	   viihtyvyyttä	   tulee	   kunnioittaa.	  
Luonnonläheisyys	   voidaan	   turvata	   rantapuiston	   kehittämisessä	   kunnioittamalla	  
luontoa,	   merellistä	   ympäristöä,	   suosimalla	   luonnonmateriaaleja	   rakentamisessa	   (ja	  
välttämällä	   asfalttia)	   ja	   säilyttämällä	   luonnollista	   kasvikantaa.	   Myös	   tilan	   tuntu	   tulee	  
säilyttää	   pitämällä	   rakentaminen	   maltillisena.	   Luonnonläheisyyden	   tulee	   kuitenkin	  
antaa	  tilaa	  myös	  elävyydelle	  ja	  	  esteettisyydelle.	  
	  
Kauneus	  ja	  viihtyisyys	  
	  
Puiston	   tulee	   tarjota	   siellä	   liikkuville	   silmäniloa	   ja	   viihtyisiä	   istumapaikkoja,	   joissa	  
alueen	   maisemista,	   istutuksista	   ja	   luonnosta	   voi	   nauttia.	   Romanttisuus,	   esteettisyys,	  
hyvät	   tuoksut	   ja	   idyllisyys	   ovat	   asioita,	   jotka	   ovat	   aidosti	   tärkeitä	   monille	   asukkaille.	  
Myös	  puiston	  siisteydestä	  ja	  turvallisuudesta	  tulee	  pitää	  huolta.	  Kauneuden	  edistämistä	  
ei	   kuitenkaan	   tule	   tehdä	   luonnonläheisyyden	   kustannuksella	   esimerkiksi	   istutuksia	  
valittaessa.	  
	  
Kannustaminen	  yhteisöllisyyteen	  
	  
Puiston	   tulee	   tarjota	  asukkaille	  mahdollisuuksia	  matalan	  kynnyksen	  osallistumiselle	   ja	  
luoda	   paikkoja,	   joissa	   ihmiset	   voivat	   kokoontua	   ja	   keskustella.	   Tavoitteena	   on,	   että	  
erilaiset	   väestöryhmät	   elävät	   rinnakkain	   samalla	   rannalla.	   Tämän	   tavoitteen	  
saavuttamiseksi	   on	   tärkeää,	   että	   rantapuistossa	   ei	   ole	   suljettuja	   alueita	   vain	   tietyille	  
väestöryhmille,	   eikä	   puistoon	   pystytetä	   ylimääräisiä	   kieltomerkkejä	   esimerkiksi	  
pyöräilijöille	   tai	   kävelijöille.	  Yhteisöllisyyteen	  kannustava	  puisto	  auttaa	  myös	   luomaan	  
alueelle	   omaa,	   yhteistä	   identiteettiä.	   Yhteisöllisyyttä	   mahdollistettaessa	   on	   kuitenkin	  
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huomioitava	   myös	   siisteys	   ja	   viihtyisyys	   varaamalla	   esimerkiksi	   enemmän	   roska-‐
astioita	  kokoontumispaikoille.	  
	  
Ympärivuotisuus	  
	  
Rantapuistossa	  tulee	  olla	  tekemistä	  ja	  kokemista	  kaikkina	  vuodenaikoina,	  ei	  pelkästään	  
kesällä.	  
	  
	  
2.	  Kenelle	  rantapuistoa	  suunnitellaan?	  
	  
Rantapuiston	   kehittämisessä	   tulee	   huomioida	   erityisesti	   alueen	   asukkaat,	  mutta	  myös	  
matkailijat	   ja	   vierailijat,	   Kalasataman	   asukkaat	   ja	   työmatkalaiset.	   Myös	   muut	  
helsinkiläiset	  tulee	  jossakin	  määrin	  ottaa	  huomioon	  suunnittelussa.	  	  
	  
Eri	   ikäryhmistä	   rantapuiston	   suunnittelussa	   tulee	   huomioida	   erityisesti	   lapset,	  
lapsiperheet,	  nuoret,	  opiskelijat	  ja	  seniorit,	  joita	  kaikkia	  asuu	  alueella	  paljon.	  
	  
Lisäksi	  on	  huomioitava	   liikkujat,	  kuten	  esimerkiksi	  sauvakävelijät	   ja	  hiihtäjät.	  Erityistä	  
huomiota	  tulee	  kiinnittää	  siihen,	  että	  ihmiset	  voivat	  liikkua	  puistossa	  eri	  nopeuksilla	  ja	  
eri	   kulkuvälineillä;	   näin	   huomioidaan	  myös	   liikuntarajoitteiset.	   Myös	   puiston	   alueella	  
olevat	   luonnonvaraiset	   linnut	   sekä	   koirat	   käyttävät	   rantapuistoa	   liikkumiseen	   ja	  
elämiseen.	  	  
	  
Mahdollisia	   ristiriitoja	   rantapuiston	   käytössä	   voi	   syntyä	   erityisesti	   seuraavien	  
väestöryhmien	  välillä:	  lapset	  ja	  puistossa	  viihtyvät	  aikuiset,	  nuoret	  ja	  eläkeläiset,	  hitaasti	  
ja	   nopeasti	   liikkuvat,	   hiihtäjät	   ja	   muut	   talvella	   liikkujat,	   pyöräilijät	   ja	   muut	   liikkujat,	  
rantapuiston	   laidalla	   asuvat	   ja	   puiston	   aktiivikäyttäjät.	   Lisäksi	   asukasraati	   toivoo,	   että	  
rantapuistoa	   kehitetään	   siten,	   että	   se	   ei	   houkuttele	   alueelle	   rikollisia	   tai	   muita	  
häiriökäyttäytyjiä.	  
	  
	  
3.	  Konkreettiset	  esitykset	  
	  
Laituri	  ja	  kahvila	  
	  
Arabianrannan	   rantapuistoon	   tulee	   rakentaa	   laituri	   ja	   sen	   yhteyteen	   sijoittuva	  
kahvilakioski.	  	  
	  
Laituri	  	  
Alueen	   asukkaat	   odottavat	   yhtä	   tai	   kahta	   laituria	   rantapuistoon,	   sillä	   ne	   on	   merkitty	  
alueen	   kaavaan	   ja	   niistä	   on	   keskusteltu	   kauan.	   Laiturin	   rakentamisen	   katsotaankin	  
olevan	   tällä	   hetkellä	   lunastamaton	   lupaus	   kaupungilta	   alueen	   asukkaille.	   Laiturin	  
halutaan	   toimivan	   erityisesti	   oleskelupaikkana,	   jonne	   tullaan	   viihtymään	   ja	  
piipahtamaan	   joko	   maitse	   tai	   vesiteitse.	   Laituri	   palvelisi	   kaikkien	   alueen	   asukkaiden	  
tarpeita,	  ja	  se	  vahvistaisi	  erityisesti	  puiston	  elävyyttä	  ja	  kannustaisi	  yhteisöllisyyteen.	  	  
	  
Toiminnan	   laiturilla	   toivotaan	   olevan	   pienimuotoista.	   Vaikka	   ranta	   vaatisi	   ruoppausta	  
suurempien	   yhteysalusten	   liikennöintiin,	   pienmoottoriveneille	   ja	   soutuveneille	   se	   on	  
kuitenkin	   tarpeeksi	   matala.	   Tällaiset	   pienen	   kokoluokan	   suhteellisen	   hiljaiset	   veneet	  
olisivatkin	  tervetulleita	   laiturille,	   ja	  rantapuistoon	  voisi	  näin	  tulla	  kylään	  myös	  mereltä	  



Arabianrannan	  rantapuiston	  kehittämisohjelma	  

Artovan	  asukasraadin	  julkilausuma	  20.6.2013	  
	  

3	  

käsin.	  Laituri	  voidaan	  toteuttaa	  usealla	  eri	  tavalla,	  kuten	  esimerkiksi	  ponttoonilaiturina,	  
osittain	  veden	  päällä	  olevana	  terassina	  tai	  maa-‐aineksesta	  rakennettuna	  ”niemenä”.	  	  
	  
Laituri/laiturit	   toivotaan	   sijoitettavan	   joko	   Kaj	   Franckin	   kadun	   päähän	   tai	   puiston	  
eteläosaan	  urheilupuiston	  läheisyyteen.	  Kaj	  Franckin	  kadun	  päässä	  sijaitsevalle	  laiturille	  
ja	   sen	   yhteydessä	   olevaan	   kahvilaan	   olisi	   hyvät	   kulkureitit	   autolla,	   mikä	   helpottaisi	  
tavaroiden	  ja	  jätteiden	  kuljettamista.	  Asemakaavassa	  laiturin	  paikaksi	  on	  myös	  merkitty	  
Kaj	  Franckin	  kadun	  pää,	  joten	  laiturin	  rakentaminen	  sinne	  ei	  vaatisi	  kaavamuutoksia.	  
	  
Puiston	   eteläosassa	   on	   paljon	   tyhjää	   tilaa,	   ja	   laituri	   toisi	   sinne	   elävyyttä.	   Laiturin	  
voitaisiin	  sijoittaa	  suoraan	  linjaan	  asukastalo	  Bokvillanin	  ikkunoiden	  kanssa,	  mikä	  lisäisi	  
alueen	   yhtenäisyyttä.	   Silloin	   Bokvillanista	   näkisi	   laiturille	   ja	   päinvastoin.	   Puiston	  
pohjoisosa	   on	   lisäksi	   melko	   kapea,	   joten	   laiturin	   sijoittaminen	   sinne	   voisi	   tuoda	   jopa	  
liikaa	   melua	   ja	   aktiviteettia.	   Eteläosassa	   sijaitseva	   laituri	   palvelisi	   paremmin	   myös	  
lähivuosina	   valmistuvien	   Kalasataman	   kerrostalojen	   asukkaita.	   Laiturin	   sijoittaminen	  
puiston	   eteläosaan	   sai	   raadin	   keskuudessa	   enemmän	   kannatusta	   kuin	   pohjoisempi	  
sijainti.	  
	  
Uintimahdollisuus	   puhututtanut	   alueella	   jo	   kauan,	   ja	   laiturin	   on	   toivottu	   soveltuvan	  
myös	  uintiin.	  Ongelmana	  on	  kuitenkin	  Vantaanjokeen	  silloin	  tällöin	  laskettavat	  jätevedet	  
sekä	  maaperän	  saastuneisuus	  Arabianrannassa.	  Ranta	  on	  tällä	  hetkellä	  rakennettu	  niin,	  
että	   uimaan	   pääsee	   joistakin	   kohdista,	   mutta	   uiminen	   on	   kunkin	   henkilön	   omalla	  
vastuulla.	   Maaperän	   saastuneisuutta	   ja	   vedenlaatua	   tulee	   kuitenkin	   seurata	  
säännöllisesti,	   pyrkiä	   parantamaan	   niitä	   sekä	   selvittää	   mahdollisuuksia	   uintipaikan	  
rakentamiseen	  tulevaisuudessa.	  
	  
Laiturihankkeen	   yhteydessä	   tulisi	   keskustella	   suunnitelmista	   paikallisten	  
melontaseurojen	   kanssa.	   Jos	   laiturin	   yhteyteen	   halutaan	   veneenvuokraus-‐	   ja	  
kanoottitoimintaa,	   se	   vaatii	   myös	   säilytystilan,	   yrittäjän	   tai	   seuran	   sekä	   rakennelman	  
kanoottien	   säilytykseen	   vastaavasti	   kuin	   esimerkiksi	   Helsingin	   Jyryn	   varasto	  
Pikkukoskella.	   Vanhankaupunginsillan	   toiselle	   puolelle	   on	   tulossa	   pieni	   kanoottien	  
nostopaikka,	   ja	   melojat	   liikkuvat	   Vanhankaupunginlahdella	   aktiivisesti,	   joten	   heidän	  
osallistumisena	  suunnitteluun	  on	  tärkeää.	  
	  
Kahvila	  	  
Asemakaavan	   tulisi	   mahdollistaa	   laiturin	   lisäksi	   kahvilan	   tai	   kioskin	   rakentaminen	  
rantapuistoon.	  Kahvila	  palvelisi	  kaikkia	  asukkaita	  ja	  erityisesti	  liikkujia,	  ohikulkijoita	  ja	  
liikuntapuiston	   käyttäjiä.	   Kahvila	   vahvistaisi	   rantapuiston	   elävyyttä	   ja	   kannustaisi	  
yhteisöllisyyteen	  laiturin	  tavoin.	  	  
	  
Kahvilalla	   tulisi	   olla	   jokin	   idea	   tai	   teema,	   joka	   tekee	   siitä	   juuri	   alueen	   näköisen.	  
Arabianrannalle	  ominaiset	  piirteiden	  kuten	  luonnon	  ja	  designin	  tulisikin	  näkyä	  kahvilan	  
suunnittelussa.	   Ulkoasultaan	   tyylikkään	   kahvilan	   suunnittelu	   tulisi	   tehdä	   yhteistyössä	  
Art	   and	   Design	   City	   Helsinki	   Oy:n	   (ADC),	   Taideteollisen	   korkeakoulun	   tai	   Aalto-‐
yliopiston	   kanssa,	   ja	   kahvilan	   ulkoasusta	   voitaisiin	   järjestää	   esimerkiksi	   kilpailu	  
opiskelijoille.	  Kahvilatoiminta	  on	  luonnollisesti	  aina	  yritystoimintaa,	  mutta	  yrittäjä	  voisi	  
olla	   aluksi	  myös	   ”liikkuva”	   siten,	   että	   sitä	   pitämään	   kutsuttaisiin	   eri	   pop	   up	   -‐yrittäjiä	  
esimerkiksi	  kahvila	  Sävystä	  ja	  muista	  lähialueen	  kahviloista.	  
	  
Kahvila	   voidaan	   toteuttaa	   joko	   liikuteltavana	   kärrykahvilana	   tai	   kiinteänä	  
rakennelmana.	  Liikuteltavan	  kahvila	  etuna	  olisi,	  että	  sen	  saisi	  vietyä	  suojaan	  yöksi,	  eikä	  
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siten	   olisi	   huolta	   esimerkiksi	   kahvilan	   tuhoutumisesta	   tai	   siihen	   kohdistuvasta	  
ilkivallasta.	   Liikuteltava	   kioski	   voisi	   myös	   olla	   hyvä	   ensimmäinen	   askel	  
kahvilahankkeessa	  kysynnän	  kartoittamiseksi.	  	  
	  
Toisaalta	   asukkaat	   ovat	   toivoneet	   kiinteää	   kahvilaa,	   jonka	   sisällä	   tai	   yhteydessä	   on	  
mahdollista	   istua.	   Kiinteän	   kahvilan	   ei	   silti	   tarvitse	   olla	   iso	   tai	   raskasrakenteinen.	  
Esimerkkeinä	   toimivat	   konttikahvilat	   ja	   punamulta-‐	   tai	   graffitimökit.	   Varsinkin	  
tulevaisuudessa	   kahvila	   voisi	   olla	   pysyvä	   rakennelma.	   Hyvänä	   esimerkkinä	   toimii	  
Taivallahden	   Regatta,	   sillä	   kahvilan	   tärkeimpiä	   ominaisuuksia	   on	   oikea	   tunnelma.	  
Kiinteänkin	   kahvilan	   rakennusmateriaalien	   valinnassa	   tulisi	   pyrkiä	   siihen,	   ettei	  
rakennus	   houkuttele	   vandalismiin	   ja	   kestää	   mahdollisimman	   hyvin	   ilkivaltaa.	  
Kahvilakonseptin	   tulisi	   pitkällä	   tähtäimellä	   olla	   ympärivuotinen	   ja	   toimia	   myös	  
talvipakkasilla	  ja	  syyssäillä.	  
	  
Kahvilan	   ihanteellinen	   sijainti	   on	   laiturin	   yhteydessä,	   eli	   joko	   puiston	   keskiosassa	   Kaj	  
Franckin	   kadun	   päässä	   tai	   puiston	   eteläosassa.	   Kahvila	   tulee	   merkitä	   myös	   alueen	  
asemakaavaan.	   Laiturin	   sijaintia	   koskevien	   perustelujen	   lisäksi	   kahvilan	   sijoittamista	  
puiston	   eteläosaan	   puolustaa	   se,	   että,	   Vanhankaupunginkoskella	   sijaitsee	   jo	   ravintola	  
Koskenranta,	  johon	  on	  lyhyt	  matka	  puiston	  pohjoisosista.	  Kahvilan	  suunnittelussa	  tulee	  
huomioida	  rantapuistoa	  lähimpänä	  olevien	  talojen	  asukkaat,	  ja	  puiston	  keskiosassa	  talot	  
ovat	   lähempänä	   rantaa.	   Kahvilan	   lopullinen	   sijainti	   tulee	   kuitenkin	   valita	   niin,	   että	  
kahvilan	  huolto	  on	  mahdollisimman	  toimivaa	  (sähkö,	  vesi,	   roskat).	  Kahvilan	  yhteyteen	  
tulee	  rakentaa	  myös	  WC-‐tilat,	  jotta	  puistoalue	  pysyy	  siistinä.	  
	  
	  
Amfiteatteri	  
	  
Vanhankaupunginkosken	   läheisyydessä	   oleva	   puinen	   lava	   ja	   nouseva	   katsomo	   ovat	  
sijainniltaan	   syrjässä	   eivätkä	   houkuttele	   esteettisyydellä	   kulttuuriharrastajia.	   Uusi	  
ympyrän	  muotoon	   rakennettu	   amfiteatteri	  mahdollistaisi	   akustisen	  musiikin	   esitykset	  
sekä	   muunlaista	   yhteisöllistä	   kulttuuritoimintaa	   ja	   vahvistaisi	   puiston	   elävyyttä.	  
Teatterin	   penkit	   voitaisiin	   myös	   rakentaa	   luonnonmateriaaleista	   kuten	   suurista,	  
istumiseen	   sopivista	  kivistä.	  Teatterin	   sijainti	   voisi	   olla	   joko	  puiston	  eteläosassa,	   jossa	  
on	  muutenkin	  tyhjää	  tilaa,	  tai	  vaihtoehtoisesti	  puiston	  keskiosassa.	  
	  
	  
Avointa,	  rakentamatonta	  tilaa	  
	  
Rantapuiston	   eteläosasta	   tulee	   varata	   suuri	   nurmialue	   alue	   tai	   alueita	   vapaalle	  
toiminnalle.	   Kuten	   tälläkin	   hetkellä	   rantapuistossa,	   tällaiset	   rakentamattomat	   alueet	  
mahdollistavat	   zumban,	   leijan	   lennättämisen,	   jalkapallon	   pelaamisen	   ja	   muut	  
harrastukset.	   Vapaan	   toiminnan	   alueet	   palvelevat	   useita	   väestöryhmiä	   ja	   vahvistavat	  
siten	  puiston	  elävyyttä	   ja	  yhteisöllisyyttä.	  Toisaalta	  rakentamatta	   jättäminen	  vahvistaa	  
myös	   luonnonläheisyyttä.	   Suuria	   rakentamattomia	   nurmialueita	   voitaisiin	   tarjota	  
tapahtumapaikaksi	   myös	   joillekin	   tapahtumajärjestäjille	   esimerkiksi	   pienimuotoista	  
festivaalia	  varten.	  On	  kuitenkin	  huomioitava,	  että	  suuren	  luokan	  tapahtumat	  kuluttavat	  
nurmikkoa.	  
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Tekonurmi	  
	  
Nykyisen	   hiekkakentän	   muuttamista	   tekonurmeksi	   tulee	   selvittää	   tulevaisuudessa.	  
Alueella	   on	   paljon	   lapsia,	   ja	   jalkapalloa	   pelaavien	   junioreiden	   määrä	   kasvaa.	  
Tekonurmikentän	   käyttöä	   ei	   tulisi	   varata	   yhdelle	   seuralle,	   vaan	   se	   palvelisi	   useita	  
toimijoita.	  Talvella	  tekonurmen	  päälle	  voitaisiin	  jäädyttää	  luistelurata.	  Hankkeen	  osana	  
tulisi	  selvittää	  nykyisten	  urheilupuiston	  osien	  käyttö	  sekä	  lasten	  ja	  nuorten	  mielipiteet	  
urheilukenttien	   käyttötarkoituksista.	   Toisaalta	   on	   huomioitava	   myös	   hiekkakenttää	  
käyttävät	   ryhmät,	   kuten	   petanque-‐pelaajat.	   Kun	   liikuntavirasto	   tekee	   suunnitelmia	  
uusien	   tekonurmikenttien	   rakentamisesta,	   Arabianrannan	   tulisi	   olla	   yhtenä	  
vaihtoehtona	  kasvavan	  tarpeen	  ja	  kysynnän	  takia.	  
	  
	  
Valaistus	  
	  
Rantapuiston	   tunnelmallisuutta	   ja	   kauneutta	   tulisi	   korostaa	   sopivalla	   valaistuksella.	  
Rantaan	   tulisi	   lisätä	   harkitusti	   pehmeää	   valaistusta	   kulkuväylien	   varsille	   sekä	  
kohdevaloja	   puihin	   ja	   Vanhankaupunginkosken	   tehdasrakennuksiin	   Tampereen	  
koskialueen	   tavoin.	   Valaistus	   palvelisi	   puiston	   käyttäjiä	   erityisesti	   syksyllä,	   talvella	   ja	  
keväällä,	  ja	  edistäisi	  siten	  puiston	  ympärivuotisuutta.	  
	  
	  
Talvikunnossapito	  kevyen	  liikenteen	  väylille	  
	  
Talvikunnossapito	   edistäisi	   rantapuiston	   elävyyttä	   ja	   ympärivuotisuutta.	   Hiihtoladun	  
viereen	   tulisi	   tampata	   (ei	   aurata)	   erillinen	   kulkuväylä	   kävelijöille.	   Tällä	   hetkellä	  
hiihtäjien	   ja	   kävelijöiden	   on	   talvella	   hankalaa	   kulkea	   samaa	   ahdasta	   luistelukaistaa	  
pitkin.	   Taloilta	   rantaviivaan	   ja	   puiston	   sisälle	   tulisi	   luoda	   myös	   talvella	   kapeita	  
kävelyreittejä.	   Kaikkein	   ongelmallisinta	   talvella	   on	   rantaa	   lähimpänä	   olevien	   talojen	  
muurin	  vieressä	  kulkevan	  kävelytien	  auraus.	  Se	  on	  taloyhtiöiden	  vastuulla,	  mutta	  tästä	  
velvollisuudesta	   tulisi	  myös	  muistuttaa	   taloyhtiöitä	  aktiivisesti,	   sillä	  nykyisellään	   tämä	  
kävelytie	  ei	  ole	  talvella	  käyttökelpoinen.	  
	  
	  
Frisbeegolf	  
	  
Elävyyden	  ja	  liikuntamahdollisuuksien	  vahvistamiseksi	  rantapuistoon	  toivotaan	  yhtä	  tai	  
kahta	   frisbeegolf-‐koria.	   Näissä	   voisi	   harjoitella	   lajia,	   mutta	   liikuntamuoto	   ei	   silti	   olisi	  
vaaraksi	   muille	   puiston	   kulkuväylillä	   liikkuville,	   sillä	   kokonaista	   frisbeegolf-‐rataa	   ei	  
tarvitsisi	   rakentaa.	   Korien	   sijainti	   voisi	   olla	   lähellä	   urheilupuistoa	   sekä	   puiston	  
pohjoisosassa	  yhtenäisellä	  nurmikkoalueella.	  
	  
	  
Hanhet	  
	  
Valkoposkihanhien	   ja	   asukkaiden	   yhteiselo	   rantapuistossa	   puhututtaa	   paljon	   alueen	  
asukkaita.	   Hanhien	   ulosteet	   eivät	   sovi	   yhteen	   siisteyden	   ja	   kauneuden	   tavoitteiden	  
kanssa.	   Hanhien	   aiheuttamia	   haittoja	   tuleekin	   aktiivisesti	   ehkäistä	   rantapuiston	  
ylläpidossa.	  Esimerkiksi	  tällä	  hetkellä	  ruohonleikkuun	  yhteydessä	  jätettävät	  pidemmän	  
nurmikon	   alueet	   eivät	   houkuttele	   hanhia	   liikkumaan	   niiden	   yli.	   Tällaisia	   niittyalueita	  
tulee	   jättää	   jatkossakin	   mahdollisimman	   moniin	   kohtiin.	   Myös	   rantaan	   istutettava	  
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pensasaita	   tai	   -‐vyöhyke	   voisi	   estää	   hanhilta	   suoran	   pääsyn	   veteen	   ja	   siten	   kannustaa	  
niitä	  oleskelemaan	  kauempana	  rantapuistosta.	  
	  
	  
Ympäristötaideteos	  
	  
Luonnonläheisyyttä	  ja	  kauneutta	  tulisi	  edistää	  myös	  rantapuiston	  eteläosaan	  sijoitetulla	  
ympäristötaideteoksella,	   joka	   voi	   koostua	   vaihtuvista	   osista.	   Taideteos	   voitaisiin	  
toteuttaa	   kukka-‐	   tai	   hyötykasvi-‐istutuksilla	   tai	   rakentamalla	   kierrätysmateriaaleista	  
kuten	   kierrätyslasista	   esimerkiksi	   penkkejä.	   Suunnittelussa	   olisivat	   mukana	   alueen	  
taidekoulut	   ja	   opiskelijat	   sekä	   muut	   alueen	   yhdistystoimijat	   ja	   asukkaat.	  
Ympäristötaideteos	  tarjoaisi	  mahdollisuuden	  profiloida	  rantapuistoa	  siten,	  että	  siellä	  on	  
kaiken	  kiinteän	  lisäksi	  jotain	  yllättävää	  ja	  ajassa	  vaihtuvaa	  katseltavaa.	  Ympäristötaiteen	  
ei	  kuitenkaan	  tarvitse	  aina	  jättää	  pysyvää	  jälkeä.	  Ympäristötaideteoksen	  osana	  voitaisiin	  
myös	  suunnitella	  puiston	  kasvuston	  kestävää	  kehittämistä	  ja	  eri	  lajien	  rinnakkain	  eloa.	  
	  
	  
Piknik-‐pöytäryhmät	  
	  
Puiston	   eri	   osiin	   voitaisiin	   lisätä	   muutamia	   piknik-‐pöytiä	   ja	   tuoleja	   omatoimiseen	  
retkeilyyn	   ja	   eväiden	   syömiseen.	   Pöytäryhmät	   lisäävät	   puiston	   viihtyvyyttä	   ja	  
mahdollistavat	  yhteisöllisyyttä.	  Pöytäryhmien	  ei	  kuitenkaan	  tulisi	  sijaita	  talojen	  edessä,	  
vaan	   lähempänä	   rantaviiva	   ja	   laajoja	   nurmikkoalueita.	   Esimerkiksi	   toukokuussa	   2013	  
rantapuiston	   eteläosaan	   tulleen	   pöytäryhmän	   koetaan	   olevan	   liian	   lähellä	   asuintaloja.	  
Piknik-‐pöytien	  yhteyteen	  tulee	  lisätä	  myös	  roska-‐astiat	  siisteyden	  ylläpitämiseksi.	  
	  
	  
Muita	  esityksiä	  
	  
Koulun	   eteläpuolelle	   voitaisiin	   rakentaa	   viherseinä,	   joka	   tarjoaisi	   silmäniloa	   ja	  
mahdollisuuden	   istahtaa	   sen	   yhteyteen	   tulevalla	   penkillä.	   Puiston	   pohjoisosaan	  
rakennettava	   ulkoilmashakkilauta	   palvelisi	   erityisesti	   eläkeläisten	   tarpeita	   ja	   lisäisi	  
rantapuiston	   aktiivisuutta	   tuomatta	   kuitenkaan	   liikaa	   melua.	   Myös	   graffitiseinää	  
nuorille	   toivotaan	   urheilupuiston	   läheisyyteen.	   Harrastusmahdollisuuksia	   voitaisiin	  
laajentaa	   viralliseen	   tukkireunustettuun	   petanque-‐kenttään	   urheilupuiston	  
läheisyydessä.	   Yleisesti	   rantapuiston	   eri	   puolille	   tulee	   lisätä	   istumapaikkoja	   ja	   roska-‐
astioita.	   Myös	   piirustuspaikka	   lapsille	   sekä	   koirapuisto	   ovat	   mahdollisuuksia	   lisätä	  
rantapuiston	  elävyyttä	  ja	  siisteyttä.	  	  
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